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Ing. arch. Zuzana Aufrichtová, starostka mestskej časti Bratislava-Staré Mesto:

Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci. Otváram dvadsiate prvé zasadnutie

Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Staré Mesto, na ktorom vás vítam.

Vychádzajúc z prezenčnej listiny konštatujem, že zasadnutie je uznášaniaschopné. Svoju

neúčasť na dnešnom rokovaní ospravedlnili pani poslankyňa Oráčová z dôvodu karantény a

pán poslanec Ziegler.

Najprv budeme hlasovať o návrhu programu dnešného zasadnutia zverejneného na

úradnej tabuli na web sídle mestskej časti od 10.12.2020. Poprosím poslancov, aby sa

prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 18 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasovalo 0. Program

dnešného zasadnutia tak, ako bol zverejnený bol schválený. Má niekto z poslancov návrh na

zmenu programu? Pán poslanec Dostál.

Poslanec Mgr. Dostál:

Ďakujem. Chcel by som navrhnúť bod 26A za bod 26. Bod 26A by bol Konanie podľa

ústavného zákona o ochrane verejného záujmu pri výkone funkcií verejných funkcionárov,

návrh na rozhodnutie vo veci. Stretla sa komisia na ochranu verejného záujmu a v otvorenom

konaní, ktoré máme, chceme dať návrh, aby zastupiteľstvo rozhodlo. Ako bod 26A.

Starostka:

Ďakujem. Niekto ďalší sa prihlásil do diskusie? Pokiaľ nie, pristúpime k hlasovaniu o

zaradení bodu 26A tak, ako bol prednesený pánom poslancom Dostálom. Poprosím

prezentujme sa a hlasujme.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 18 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasovalo 0. Bod č. 26A

je zaradený do programu. Pristúpime teraz k formálnym záležitostiam.

Členmi predsedníctva sú zástupcovia starostky magistra Martina Uličná a magister

architekt Miroslav Vrábel. Do návrhovej komisie odporúčam pána poslanca Ažaltoviča,

nemôžeš? Tak pani poslankyňu Dojčánovú, Ondrej Dostál, tak pána poslanca Gajdoša. Do

návrhovej  komisie.  Ale  veď máme  Ondreja  Dostála,  pani  Dojčánovú,  treba  sa  zacvičiť.  Má

niekto iný návrh? Pokiaľ nie, pristúpme k prezentovaniu a hlasovaniu o návrhu, že členmi
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návrhovej komisie bude pani poslankyňa Dojčánová, pán poslanec Dostál a pán poslanec

Gajdoš.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem,  že  za  bolo  17  poslancov,  proti  0,  zdržalo  sa  0,  nehlasoval  1.  Návrhová

komisia tak, ako bola navrhnutá bola schválená. Poprosím návrhovú komisiu, aby zaujala svoje

miesta.

Pristúpime k voľbe overovateľov. Za overovateľov zápisnice odporúčam pána poslanca

Skalníka a pána poslanca Boháča. Má niekto iné návrhy? Pokiaľ nie, poprosím poslancov, ešte

počkáme, kým návrhová komisia zasadne, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 18 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0, za overovateľov zápisnice

boli schválení poslanec Skalník a pán poslanec Boháč.

Obedňajšia prestávka bude 12-tej tak, ako býva pravidelne, pripravené sú balíčky

v miestnosti číslo 10 vedľa Staromestskej siene. Vzhľadom na to, že sme v situácii, ktorá naozaj

v Starom Meste čo sa týka alebo v celej Bratislave, čo sa týka pandemickej situácie nie je úplne

ideálna, navrhujem poslancom, aby sme prerokovali jednotlivé body bez úvodného slova.

V prípade, že bude požiadavka, tak v rámci diskusie v podstate predkladateľ je pripravený, len

nie sú teraz tu v miestnosti, vedia teda sa dostaviť k tomu bodu. A poprosím súčasne poslancov,

aby sa do dopĺňania uznesení alebo návrhu na ich zmenu zapájali písomnou formou. Vážení

prítomní, pristúpime teraz k prerokovaniu jednotlivých bodov programu. Bod č. 1 Návrh

všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Bratislava–Staré Mesto o miestnom poplatku

za rozvoj na území mestskej časti Bratislava-Staré Mesto.

1. Návrh všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Bratislava–Staré Mesto
č. ..../2020 o miestnom poplatku za rozvoj na území mestskej časti Bratislava-Staré
Mesto

Starostka:

Otváram diskusiu k tomuto bodu. Nakoľko nikto z poslancov sa neprihlásil do diskusie,

ukončujem diskusiu k bodu č. 1 a odovzdávam slovo návrhovej komisii.
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Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

Budeme hlasovať o návrhu uznesenia, ako ho máme písomne v materiáloch. Miestne

zastupiteľstvo schvaľuje všeobecne záväzné nariadenie mestskej časti o miestnom poplatku za

rozvoj na území mestskej časti s účinnosťou od 01. januára 2021.

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii, poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 18 poslancov, proti 0, zdržal sa 1, uznesenie k bodu č. 1 bolo

schválené. Ukončujem bod č. 1 a otváram bod č. 2 Návrh všeobecne záväzného nariadenia

mestskej časti Bratislava-Staré Mesto, ktorým sa mení všeobecne záväzné nariadenia mestskej

časti Bratislava-Staré Mesto číslo 2 roku 2020 o miestnej dani za užívanie verejného

priestranstva na území mestskej časti Bratislava–Staré Mesto.

2. Návrh všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Bratislava-Staré Mesto
č...../2020, ktorým sa mení všeobecne záväzné nariadenie mestskej časti Bratislava-
Staré Mesto č. 2/2020 o miestnej dani za užívanie verejného priestranstva na území

mestskej časti Bratislava–Staré Mesto

Starostka:

Otváram diskusiu k tomuto bodu. Nakoľko sa neprihlásil nikto z poslancov, prihlásil,

pán poslanec Gruska.

Poslanec doc. RNDr. Gruska, PhD.:

Ďakujem za slovo. Ja mám k tým jednu pripomienku, my sme to diskutovali na

dopravnej komisii. Tá zľava, ktorá je tam navrhovaná je na pomerne dlhé obdobie. Nikto v tejto

chvíli nevie celkom presne, čo sa bude diať a preto navrhujem, aby sa tá zľava skrátil na koniec

marca a to zo nasledovným dôvodov. Jednak koncom marca končí takzvané zimné obdobie pre

terasy, to znamená to je nejaké špecifické obdobie, ktoré sa týka rozsahu užívania verejného

priestoru, to je prvá vec a druhá vec, už toto nariadenie zohľadňuje nejakým spôsobom nazvime

to lekárske aspekty. Proste fajčiari, nefajčiari majú inú sadzbu. My samozrejme nikto nevieme,

čo sa bude diať. Pandémia je obrovská záťaž pre našu spoločnosť vo všetkých smeroch a jediná

cesta, ktorá sa teraz ukazuje môže byť očkovanie, čiže my sa môžeme kľudne dostať do situácie

celá spoločnosť, že budeme hľadať všetky nástroje na to aby sme očkovanie podporovali. Znie
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to teraz akože komicky čo hovorím v súvislosti s týmto ale ja si viem celkom dobre predstaviť,

že keď už máme teraz fajčiarov a nefajčiarov inak zdaňovaných, viem si dobre predstaviť, že

terasy a podniky, ktorých personál je očkovaný budú mať iní sadzby, iné výhody, lebo my

budeme musieť všetky nástroje, ktoré máme k dispozícii použiť a my ako spoločnosť na to, aby

sme ľudí preočkovali. Čiže môj návrh je toto obdobie zľavy skrátiť na koniec marca.

Starostka:

Predkladáte to aj písomnou formou?

Poslanec doc. RNDr. Gruska, PhD.:

Áno.

Starostka:

Ďakujem. Je niekto ďalší prihlásený do diskusie? Pán poslanec Dostál.

Poslanec Mgr. Dostál:

Pred vystúpením v zmysle ústavného zákona oznamujem, že mám na veci osobný

záujem, keďže sa týka aj teda mojich príbuzných. Toto nariadenie alebo jeho dôsledky. Napriek

tomu si myslím, že tento návrh pána poslanca Grusku nie je dobrý, že ak to predlžujeme do

marca, tak tým vlastne nič nespravíme, lebo teraz prichádza zimná sezóna, pravdepodobne je

pred nami obdobie lockdownu, čiže bude všetko úplne zavreté v tejto chvíli terasy nemôžu byť

ešte ani nie je lockdown. Bohvie, ako dlho to bude, čiže v zásade schváliť niečo do konca marca

alebo neschváliť nič podľa môjho názoru nie je takmer žiadny rozdiel. A samozrejme, že tie

nástroje na podporu očkovania ja súhlasím s pánom poslancom, že budeme musieť hľadať, ak

nájdeme  nejaké  aj  my,  pokojne  ich  nájdeme  ale  bol  by  som  teraz  skeptický  k  tomu,  že  cez

všeobecne záväzné nariadenie o miestnej dani za užívanie verejného priestranstva to tu

dokážeme nejakým spôsobom výraznejšie ovplyvniť trebárs vo vzťahu k personálu. Takže ja

by  som  bol  za  to,  aby  sme  schváli  ten  návrh  všeobecne  záväzného  nariadenia  tak,  ako  je

navrhnutý. Gastro prevádzky sú už teraz úplne zdevastované, hovorí sa o tom, že možno keď

to bude ešte pokračovať, tak polovica z nich pozaniká. Samozrejme môže niekto mávnuť rukou

nad tým, však nič sa nedeje, aspoň sa prečistí trh ale nie je to tak. Tam reálne robia ľudia, majú

rozbehnuté svoje podnikanie, majú tam svoje existencie, svoje zamestnanie. Takže myslím si,

že  to,  čo  sa  tu  navrhuje  je  primerané  a  nijak  nemôžme  teda  sa  na  to  pozerať optikou  alebo

nemyslím si, že by sme sa mohli na to pozerať optikou, že od 01. apríla ideme naplno a tie

príjmy budú plnohodnotné. Aj tak tie príjmy veľmi pravdepodobne budú nižšie ako bývali

v minulosti a nie pretože znížime sú sadzbu ale jednoducho pretože niektoré prevádzky nebudú

schopné pokračovať alebo nebudú schopné pokračovať v takej intenzite ako doteraz.

Starostka:
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Ďakujem. Nasleduje pán poslanec, faktickou, Gruska.

Poslanec doc. RNDr. Gruska, PhD.:

... ale je celkom možné, že v marci budeme inak, za nejakých iných podmienok tie zľavy

zavedieme. To znamená, my nejakým spôsobom teraz dávame pomerne veľké obdobie na pol

roka tieto zľavy bez toho, aby sme vedeli v tomto čase úplnej neistoty, ako sa situácia bude

vyvíjať dávame akýsi bianco šek. To znamená, ja samozrejme si uvedomujem, že ak tá situácia

bude zlá, tak v marci na zastupiteľstve to predĺžime, koľko nám sa bude zdať v tej chvíli

vhodné. To znamená de facto toto teraz neni o ničom inom reálne len o získaní času. Získaní

času pre nás, aby sme mali možnosť flexibilne rozhodnúť v marci. To znamená, lebo keď teraz

rozhodneme, verím, že sa k tomu nebudeme vracať. Čiže toto ja si nechcem ako zaťažovať,

robiť ďalšiu záťaž pre prevádzkovateľov gastra ale hovorím len o tom, že nechajme si tento čas

a v marci sa rozhodneme podľa tej situácie, ktorá sa dovtedy zrejme už vyjasní.

Starostka:

Len možno pre uvedomenie si súvislosti v čase, to VZN by nemalo byť úplne trhacím

kalendárom, ktoré máme na každom zastupiteľstve a keď to chce od marca platiť, tak to musí

byť na najbližšom zastupiteľstve znova predkladané, keď ešte nebudeme vôbec vedieť tým, že

musí 15 dní predtým visieť a tie lehoty, ktoré sú k úprave VZN, tak to budeme v podstate

začiatkom februára rozhodovať sa, že či ideme teda a nebudeme mať žiadne iné čísla, ako máme

dnes.

Faktickou, pani Satinská.

Poslankyňa MUDr. Satinská:

Ďakujem.  Ja  som  sa  chcela  pripojiť k,  ja  som  to  už  hovorila  na  viacerých  fórach,  k

kolegovi Dostálovi. Naozaj si myslím, že to je úplný nezmysel na zimné obdobie niečo urobiť

a nepomôcť ja nemám žiadny osobný záujem. V rodine nemám nikoho, kto podniká v gastre,

ani medzi mojimi najbližšími alebo blízkymi kamarátmi ale myslím si naozaj, že tým ľuďom

treba pomôcť a že ten signál, že tri mesiace, keby aj teda mali zisk dobrý a ja im to strašne

prajem, aby mali dobrý zisk od apríla do júna, si myslím, že to nezachráni Staré Mesto a že

týmto gestom vydávame signál, lebo my fakt nič nevieme. Pán docent Gruska je presvedčený

o tom, že tá situácia bude v marci lepšia, bohužiaľ moje skúsenosti hovoria, že bude horšia.

Ďakujem.

Starostka:

Ďalším do diskusie je prihlásený pán poslanec Mikulášek.

Poslanec Mgr. Mikulášek:
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Ďakujem za slovo. Ja len do toho teda vnesiem čísla, lebo to tu nepadlo a v podstate sa

tu bavíme o imaginárnych peniazoch ale teda oni tak nie sú imaginárne. Toto uznesenie bude

mať za následok výpadok v rozpočte 180 000 predpokladaný. To si treba uvedomiť, ktorý

nebudeme môcť použiť na iné veci. Preto možno aj kolega Gruska navrhol toto riešenie, že keď

budeme mať jasnejšiu situáciu, tak to vieme lepšie zhodnotiť. Sami dobre vieme, že ten

rozpočet je napnutý a že teda vďaka pandémii ho máme znížený. A predpokladá sa aj znížený

výber príjmov v mestskej časti, takže možno je prezieravé si nechať otvorené vráta a hneď to

nedávať na celé, lebo nevieme tú situáciu, ja len teda som chcel faktograficky k tomu povedať,

že bavíme sa zhruba o 180 000 za prvý polrok budúceho roku, ktoré sú aj v dôvodovej správe

uvedené.

Starostka:

Faktickou, pani poslankyňa Uličná.

Poslankyňa Mgr. Uličná:

Na pána Mikuláška, áno, bavíme sa o predpokladanom výpade daní, keď nie prevádzky

skrachujú, tak budú ešte vyšší ten výpadok.

Starostka:

Pani poslankyňa Kleinert.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

Áno, ďakujem. Ja súhlasím s tým, ten výpadok bude ešte oveľa väčší a v tejto chvíli sa

bavíme naozaj o obrovskom množstve ľudí, ktorí tam majú naozaj veľké množstvo

zamestnancov, tento segment je už na kolenách, už na jar sme hovorili, že tam asi žiaľ bude

a už je. Čiže za mňa, ak by ja som mala navrhovať toto VZN, tak ja poviem, že im do dajme do

konca kalendárneho roka. Rozumiem teda kompromisu, takže za mňa je to toto ako schodný

kompromis. Ďakujem.

Starostka:

Ďakujem, pán poslanec Gruska, faktickou.

Poslanec doc. RNDr. Gruska, PhD.:

... niektorí poslanci nepochopili. Ja nejdem de facto znižovať dane gastrosektoru. Ja len

hovorím, dajme túto zľavu do konca marca, vtedy sa k tomu vrátime v kľudne môžeme dať ešte

väčšiu zľavu alebo to môžeme podmieniť zaočkovaním personálu alebo nejakými inými

vecami, ktoré súvisia s pandémiou. V tejto chvíli sa nič reálne nebude meniť do marca. V marci

sa  tak  či  tak  k  tomu  zrejme  budeme  vracať.  To  znamená  akože  obviňovať ma  z  toho,  že  ja

chcem gastro položiť na kolená je úplne nezmysel čistý a stále hovorím, že sa máme čas k tomu

v marci vrátiť a uvidíme podľa situácie. Možnože dopadne tak, že tú zľavu ešte zvýšime.
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Starostka:

Ďakujem. Nakoľko nikto ďalší nie je prihlásený do diskusie, ukončujem diskusiu k bodu

č. 2 a odovzdávam slovo návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

Najprv budeme hlasovať o pozmeňujúcom návrhu pána poslanca Grusku, ktorý

navrhuje v článku 1 zmeniť 30.06.2021 na 31.03.2021 a 01.07.2021 na 01.04.2021. Len aby

bolo jasné, o čom hlasujeme, na všetkých miestach, kde sa to uvádza, áno?

Niekto:

(nie je rozumieť zo záznamu)

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii a poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali

o pozmeňovacom návrhu pána poslanca Grusku.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za boli 4 poslanci, proti 12, zdržali sa 4, nehlasovalo 0, pozmeňovací

návrh nebol prijatý. Odovzdávam slovo návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

Budeme hlasovať o návrhu uznesenia, ako ho máme písomne v materiáli. Miestne

zastupiteľstvo schvaľuje všeobecne záväzné nariadenie mestskej časti, ktorým sa mení

všeobecne záväzné nariadenie mestskej časti číslo 2/2020 o miestnej dani za užívanie verejného

priestranstva na území mestskej časti s účinnosťou od 01. januára 2021.

Starostka:

Ďakujem, poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 19 poslancov, proti 0, zdržal sa 1, uznesenie k bodu č. 2 bolo

schválené. Otváram bod č. 3. Návrh rozpočtu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto na roky 21

až 23.

3. Návrh rozpočtu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto na roky 2021 - 2023

Starostka:
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V rámci pripomienkového konania boli vznesené štyri pripomienky. Dve od poslanca

Ažaltoviča,  ktorým  sa  vyhovelo  v  plnom  rozsahu.  Jedna  o  pána  poslanca  Vagača,  ktorej  sa

vyhovelo čiastočne a jedna od poslankyne Kleinert, ktorej sa rovnako vyhovelo čiastočne.

Vyhodnotenie pripomienkového konania spolu s návrhom programového rozpočtu na roky 21

až 23 podľa tabuľky číslo 3 a stranami textovej časti návrhu rozpočtu so zapracovanými

akceptovanými pripomienkami a upraveným návrhom uznesenia boli poslancom v piatok

zaslané a sú doložené v distribuovanom materiáli.

Otváram diskusiu k tomuto bodu rozpočtu. Pán poslanec Mikulášek.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Ja len tak všeobecne poviem, je to zákon roka ako sa hovorí aj v Národnej rade, tak aj u

nás je to tak. Chcem sa veľmi pekne poďakovať všetkým, čo na úrade pracovali na tom

rozpočte, lebo naozaj sa to začalo robiť podľa mňa novým spôsobom, najmä teda pani vedúcej

finančného oddelenia a ten rozpočet je pripravený myslím v inej kvalite ako to bolo po minulé

roky a teda aj pánovi prednostovi a aj vám, pani starostka, že ste urobili to stretnutie, o ktoré

sme žiadali predtým než, aby sme nemuseli rozoberať tie jednotlivé položky rozpočtu tu na,

kde sa to všetko vyjasnilo aj následne na všetky naše otázky bolo viac menej vyhovené a

odpovedané, takže chcem kolegov v podstate poprosiť až malé zmeny ešte kolegovia prednesú

tak, aby sa ten rozpočet podporil a nešli sme do rozpočtového provizória. Ďakujem.

Starostka:

Ďakujem. Pán poslanec Vagač.

Poslanec Ing. Vagač:

Ďakujem. To, že sa vyhovelo mojej pripomienke, ktoré som teda hovoril aj teda na

miestnej rade aj som dal písomne, že sa vyhovelo len čiastočne proste nemôžem súhlasiť. Ja

som to aj zdôvodňoval a musím to zopakovať aj teraz pre tých, čo to nepočuli tú argumentáciu.

Je to proste tak, že oddelenie kultúry alebo proste kultúra v Starom Meste trpí. Keď si to len

pozriete ako v schválený rozpočet na rok 2019, keď len vám prečítam len tri čísla, ktoré sú z

tabuľky, ktoré sme dostali, tak schválený rozpočet na rok 2019 bol 550 000. Rozpočet na rok

2020 je vo výške 397 765 no a rozpočet na rok 21 je vo výške 284 828, čiže rozpočtovo mi

proste  systematicky  klesáme  a  to  nehovorím  už  aj  o  takých  veciach  ako  keď sa  stalo,  že

oddelenie kultúry ako keby zaniklo z organizačnej štruktúry a bolo priradené pod oddelenie

sociálnych vecí alebo proste pod inú to znamená, že celkom tomu nerozumiem, lebo túto oblasť

považujem za kľúčovú a na tieto veci upozorňujeme systematicky na komisii kultúry a ako keby

nás to nebolo vypočuté. Priznám sa, že to, že sa tých, aby sa len dorovnal ten rozpočet o tých

61 000 dorovnal na úroveň roku 2020, tak myslím si, že toto je splniteľné zvlášť ak vidíme, že
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tam sú proste položky sa zrazu objavili, že detské ihrisko alebo v Grassalkovichovej záhrade za

temer 100 000 euro. To je zaujímavé, že my sme teda o tom ani nepočuli, že tam je ihrisko, že

prečo sa má meniť a prečo tak veľa a bola na to vôbec súťaž? O čo tu vlastne ide? Na komisii

územného plánu a životného prostredia taká otázka nezaznela a tak ďalej a tak ďalej, tak dúfam,

že tieto veci sa budú riešiť súťažou architektonickou a hlavne tým zámerom, že čo tým

sledujeme,  lebo  dať 100  000 je  myslím si  dosť veľká  suma bez  toho,  aby  sme ako  poslanci

vedeli, že čo je zámer tohto.

Potom by som teda povedal, že teda hľadal som teda inde, kde by sa v rozpočte dali ako

keby nájsť peniaze a preto podávam takýto návrh, že viem si predstaviť, že totižto tá čiastočnosť

na tej mojej požiadavke bola v tom, že ak sa teda budúci rok niečo nájde, tak to dajme

prednostne kultúre. No ale to ja hovorím no, ak sa nenájde tak nedostane. Tak ja hovorím

opačne, že skúsme dať takéto pozmenenie v takých kapitolách ako je napríklad podprogram 2.1

civilná ochrana tak, že keď si pozriete tak tam navrhujem proste, aby lebo tam je v civilnej

ochrane máme nárast o 50 000 a kapitálové a bežné o 6 000. To znamená, že tam navrhujem

presne túto vec, že by v tom riadku namiesto tej číslovky bežných výdavkov 100 250 sa vloží

o 30 000 menej, čiže na 70 250. To isté je napríklad v podprograme 1.5 informačno-

technologický systém. Opäť navrhujem, aby sa v tom riadku 600 bežné výdavky namiesto

číslovky 112 500 dala číslovka 82 500, čiže o 30 000 menej, aby sme teda mali 30 a 30 tých

60 000, lebo tam je napríklad nárast o 115 000 v tomto rozpočte v kapitálových a v bežných

4 500. No a potom posledný môj návrh je, aby sme v prvku 1.1.1 výkon funkcie starostu a

vicestarostov v tabuľke v riadku 600 bežné výdavky dali namiesto číslovky 193 220 číslovku

163 200, lebo tam to narástlo o 30 000. Ja teda neviem dočítal som sa, že sa budú všelijaké

stretnutia a mesačne raz mesačne v Propelleri a organizujú sa nejaké konferencie, mediálne

brífingy, čiže tam sme si našli o 30 000 viac, čiže na kultúru sme dali mínus 60 000 a tu v týchto

troch položkách o 30 000, čiže ak by som teda poprosil, keby sme mohli hlasovať v týchto

podprogramoch, dám to písomne, kde by sme mohli takisto znížiť o 30 000 a keď to narátame

tak môže byť o 60 000 v programe 6.1 tabuľke v riadku 600 bežné výdavky vložiť namiesto

číslovky 284 828 číslovku 344 828, čiže sa dorovnáme na rozpočet roku 2020. Čiže takýto

návrh by som dal. Prosím, keby sme mohli o každej jednom podprograme hlasovať zvlášť a

tým pádom minimálne v tých troch mojich návrhov napríklad výkon funkcie starostu a

vicestarostov tam, kde sme to navýšili o 30 000 nebolo nám predstavené, že prečo tak už len

tam by sme mohli získať 30 000 a potom buď z civilnej obrany 30 000 alebo z toho programu

informačný systém. Čiže toto by som vás poprosil, keby ste za toto zahlasovali a vlastne pridali

tej kultúre. Ďakujem pekne.
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Starostka:

Faktickou, pani poslankyňa Satinská.

Poslankyňa MUDr. Satinská:

Ďakujem. Ja by som chcela teda oponovať návrhu pána poslanca Vagača z dôvodu, že

naozaj klesli ako keby rozpočet pre kultúru ale keď sa pozeráme na merateľné ukazovatele, tak

z tohto rozpočtu chceme podporiť 200 divadelných predstavení, 70 koncertov a 25 výstav. Čiže

v podstate skoro každý deň by sme mohli ísť na nejaké kultúrne podujatie organizované Starým

Mestom. Druhá vec je taká, že rozbíjanie toho rozpočtu napríklad civilná obrana v tejto chvíli

naozaj musím povedať, že zhorší sa nám pandemická situácia, možno bude treba mobilizáciu.

Naozaj som proti tomu, aby sme z potrebných vecí uberali a dávali to kultúre. My máme svoje

základné povinnosti ako mestská časť a podpora kultúry, ja som za tú podporu kultúry ale nie

na úkor teda vitálnych funkcií mestskej časti. Ďakujem.

Starostka:

Ja by som tu zareagovala, pretože naozaj Staré Mesto kultúre venuje špeciálnu

pozornosť. To, že v roku 2020, keď boli stopnuté v podstate od marca všetky kultúrne aktivity,

ktoré boli organizované či už sa jednalo o vyhlasovanie výziev na regionálnej dotačnej schémy

bratislavskej regionálnej dotačnej schémy alebo rovnako mesto stoplo veľa aktivít. V Starom

Meste sa kultúra diala a naozaj to ocenili všetci kultúrnici, ktorí pôsobia či už to boli umelci,

ktorí mali teda nejaké hudobné produkcie alebo to boli proste výstavy, venovali sme sa

fotografom. Zičák malo akcie, ktoré boli ako by bol ten rok normálny. Opomínate, poslanci, že

vzniklo aj Fond architekta Weinwurma, ktorý podporil dosť výrazne aj veľké a významné akcie

kultúrne podujatia ako je Biela noc ako je Slovak Press Photo., ako boli rôzne podujatia, ktoré

sa diali v rámci Kultúrneho leta aj na Nábreží. Starému Mestu sa nedá vytknúť a dokonca to

reflektuje aj zhodnotenie v Denníku N, kde boli tri organizácie vypichnuté, ktoré naozaj

podporili v roku 2020 kultúru a Fond Weinwurma bol medzi nimi. Takže chcem povedať, že

vieme kultúru dotovať aj z externých zdrojov a nijako nekrátime kultúru určite nie na úkor

školstva, sociálnych vecí a možno aj civilnej obrany v budúcom roku. Čo sa týka rozpočtu na

bežné výdavky na kancelárie starostky, tak ide presne o to, že máme pandemický rok, v ktorom

bolo treba napríklad natočiť video, ktoré bolo inštruktážne pre jednotlivý zdravotnícky personál

a testovací personál, ktorý sme nevedeli v podstate z akých zdrojov nájsť. Preto si vytvárame

rezervu na to, že bude možné informovať. Robia sa kampane zo strany hlavného mesta ale Staré

Mesto musí takisto cielene k Staromešťanom podávať informácie, ktoré sú čisto Staromestské.

Preto potrebujeme v podstate ten rozpočet navýšiť. To je jediný dôvod, vedeli sme vyjsť s

takmer minimálnymi nákladmi na informovanosť na PR a na to, čo míňa Staré Mesto. Môžete
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to porovnať naozaj na to, že sme centrálna mestská časť oproti akémukoľvek inému krajskému

mestu alebo inej mestskej časti z Košíc, Brna alebo iných je to neporovnateľne ako vieme

efektívne vynakladať verejné zdroje na tieto účely.

Faktickou, pán poslanec Vagač.

Poslanec Ing. Vagač:

Ďakujem. Však samozrejme každý to potrebuje ale hovorím, že v tejto kapitole výkon

starostu a vicestarostov to sme navýšili o 30 000 však to kľudne spravme, že dajme kultúre na

úroveň taký ako bolo, čiže aj táto výkon starostu a vicestarostov bude na úrovni tohto roku

čiže...

Starostka:

Ale nestačilo to, ja rozprávam, že by sme mali robiť tie kampane, tak sa to nedá.

Poslanec Ing. Vagač:

Výborne ale tak ako je podmienené oddelenie kultúry, že dostane, keď budú tak

povedzme, že áno tak dostane oddelenie starostu a vicestarostov, čiže ja sa len pýtam, že prečo

sme to nenechali aspoň na úrovni roku 2020. To je to, kde som ja našiel v rozpočte, že tuto sa

navýši a tam sa zoberie. Ja hovorím dajme to na úroveň tohto roku aj výkon funkcie starostu a

vicestarostov aj oddelenie kultúry a keď bude, tak potom dajme na to, čo si ty povedala, že

potrebujete viacej informovať ale podmieňme práve takú vec. Čiže to je vec len tej priority.

Ďakujem.

Starostka:

Ďakujem. Nasleduje pán poslanec Gruska.

Poslanec doc. RNDr. Gruska, PhD.:

Ďakujem. Ja to zoberiem možno trošku zdanlivo zoširoka. Je to predposledný rozpočet,

ktorý schvaľuje toto zastupiteľstvo, takže si môžeme urobiť aj tak celkovo už myslím v tejto

chvíli obrázok o tomto zastupiteľstve. Pani starostka keď nastúpila tak jedna z prvých viet,

ktorú som počul z jej úst príďte s nejakými nápadmi projektami, ktoré sa dajú realizovať za toto

volebné obdobie. To je hneď omyl od začiatku. My tu 4 roky realizujeme projekty, ktoré boli

začaté v minulosti. Keď nehovorím o menších veciach, tak my sa vlastne vezieme to, čo bolo

začaté v minulých rokoch. Žiaden väčší projekt sa tieto 4 roky zrejme už ani nezačne. Je to

obdobie, keď použijem eufemizmus stagnácie z hľadiska rozvoja Starého Mesta. A čo sa týka

všetkých prvkov, tak o tom rozpočte povedia dve veci. Dobrovoľným hasičom zvyšujeme o 20

percent, ak si pamätáte, kolegovia, každá prakticky každá zmena rozpočtu obsahovala zvýšenie

prostriedkov pre dobrovoľných hasičov. To sú prostriedky priamo z nášho rozpočtu ešte im idú

nepriamo z Technických služieb. Vieme o tom, keď sme čítali výročnú správu, akým
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činnostiam sa zaoberajú. To je len vec priority. Pani Satinská to povedala úplne natvrdo.

Nedávajme, dávajme peniaze na to, čo treba a nie na kultúru. To je myslím úplne jasný výraz

hodnotového nastavenia. Ja čo si pamätám, tak to za celú dobu klesali prostriedky nejakým

spôsobom na kultúru alebo sa obmedzovali alebo sa dávali na veľmi prapodivné veci Propeller

a spol. Grantový systém sa postupne osekával, vyňali sa peniaze na veľmi divné veci. Vy sa,

pani starostka, odvolávate na Weinwurmov fond. Máme tu predsedu, ktorý veľmi veľmi ťažko

niesol, keď sa vyčlenilo 14 000 na podporu kultúrnych projektov a ešte hovoril, že to je

naposledy nám tak hovoril, že sa mu to veľmi nepáčilo okrem toho Weinwurmov fond by som

radšej nespomínal, lebo bývalý starosta bol schopný zo súkromných prostriedkov opravovať

ulice, námestia a vy ste cez Weinwurmov fond práve túto cestu najprirodzenejšiu obnovy

verejného priestoru vo vlastníctve Starého Mesta kompletne zablokovali. To znamená, tam by

som radšej toto by som radšej nespomínal a ten postupná erózia prostriedkov na kultúru,

postavenia kultúry je teda charakteristická pre celé toto zrejme vaše funkčné obdobie.

Starostka:

Pán poslanec, realizujeme Staromestský program, ktorý ste schválili a postupujeme

určite sa nedá povedať o stagnácii. Máme projekty, na ktoré sú vydané stavebné povolenia.

Áno, tie sa realizujú. Vidíme, že stagnácia sa dá rovnako posudzovať, že 4 roky sú krátka doba,

keď sa nám to podarí, zasiahla nám do toho rok pandémia. Nebolo to férové zhodnotenie. Určite

sme pripravený na to, že snáď ešte v tomto roku budeme realizovať projekty, ktoré boli riadne

pripravené v tom prvom v tej prvej tretine.

Pani poslankyňa Kleinert.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

Ďakujem. Ja by som chcela povedať úplne jednoducho, že bez kultúry nie sme.

Akokoľvek môžeme mať ťažké obdobie, bez kultúry to neprežijeme. My neprežijeme ťažké

obdobia bez toho, aby sme mali potravu pre našu dušu. Naozaj toto je základné stanovisko. Ako

predsedkyňa komisie kultúry, mali sme viacero komisií, kde sme sa rozprávali aj o rozpočte.

Komisia kultúry sa jednoznačne uzniesla a tom, že chceme navrátiť finančné prostriedky, ktoré

boli na kultúru vzaté a to napríklad konkrétne ako hovoril pán Vagač, bolo to medzi rokmi 21

a minulým rokom 20 je to o 112 937. Upresním, je to program 6.1 a 6.3 a tie sa vlastne zlúčili,

čiže keď si pozrieme, že 6.3 mal kedysi 52 000 tie už nie sú a zároveň tých 61 000, čo sa ešte

znížilo,  tak  je  to  dokopy  112  000  eur.  Čiže  aj  komisia  kultúry  sa  zhodla  na  tom,  že  naozaj

požadujeme navrátenie týchto financií a zároveň aj požadujeme zvýšiť financie na dotácie

Staromestská dotačná schéma. Keď si pred chvíľou hovorila, pani starostka, že sme to tu mali

rok 2020, akoby to bol rok normálny, tak nie nebol a to z toho dôvodu, že sme nedostali ani
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euro na dotácie napriek tomu, že opäť komisia kultúry sa jednoznačne zhodla a ešte v marci

sme na to upozorňovali, že dotácie chceme, aby boli zjednodušené tak, aby sme vedeli prežiť

COVID-ové  časy,  aby  zároveň sme  ich  aj  zrealizovali.  Takže  tam  na  dotácie  bolo  nula.  Na

Weinwurmov fond, čo bol ako kompromis potom prišlo 14 000 euro na akože kultúru. Keď

sme si pozreli Weinwurmov fond, na aké projekty dával financie tak naozaj, že niektoré sú fakt

veľkým otáznikom a tiež je veľmi zaujímavé, že skoro no proste veľa z nich išlo ku Propelleru.

A de Propeller, Propeller sú prehajdákané financie naozaj v obrovskom množstve, čiže ešte aj

tam sme minuli financie na to, čo vlastne aj mohlo ísť opäť na kultúru. Čiže ja hovorím, bez

kultúry nie sme. A sme to tu viacerí žiadali a vyhovenie zo strany úradu našim pripomienkam

v zmysle, že keď sa financie nájdu pre mňa nie sú dostatočné. Ja si myslím, že nájdime ich

teraz. Teraz povedzme, že je pre nás kultúra dôležitá a nájdime potom tie financie ak prídu, tak

ich nájdime pre iné oblasti, s ktorými môžeme prežiť aj pandemické časy a naša vitálna funkcia

Starého Mesta nebude ohrozená. V podstate spôsob vyhodnotenia mojich pripomienok hovorí

o nastavení úradu smerom ku kultúre a áno hovorí sa tam o tom, že nie je to podpora a rozvoj

kultúry nie je originálna kompetencia samosprávy. Ja by som bola veľmi rada, keby sme si ju

naozaj vzali za svoju a chceli by sme ju mať ako kompetenciu samosprávy. Viem, že zo zákona

nie je originálna ale ide o to, ako sa k nej postavíme. Hovoríme tu aj o tom, že teda máme tu

výhodné nájomné podmienky pre rôzne kultúrne stánky a organizácie, ktoré sú v našich

priestoroch. Tak v tom prípade by asi sme nemohli dostať, keby sme ich chceli podporovať tak

zamietavú ostrú odpoveď z úradu, že napríklad Kinofilm Europe, ktoré reálne tam nemusíme o

chvíľu mať, pretože tiež je na kolenách, tak je tam odpoveď, že nie, nedáme im tú zľavu na

ktorej sa zhodla komisia kultúry väčšinovým hlasovaním. Jednoducho kultúra je neustále tu u

nás potlačovaná aj finančne a aj kompetenčne a stále nie je našou ani nie, že prioritou ale nie

ani niekde v strede. Už teraz vidíme, že mala dostala najmenej financií v rámci percent. Bolo

to tých 9 percent a zároveň teda ako hovorím oproti roku 2020 sa nám znížila na 112 937 a plus

ešte dotácie. Rozdiel medzi rokmi 19 a 21 je vo výške 133 672 eur menej na kultúru. Čiže ja

hovorím, že bez kultúry nie sme a poďme sa na to prosím pozrieť tak, aby sme kultúru podporili.

Pripravila som aj návrh na zmenu uznesenia a to takým spôsobom sú to dva návrhy a to

takým spôsobom, že nebudeme zasahovať do iných položiek, to znamená, že hľadať niekde v

iných častiach, kde by sa ubralo ale jednoducho navrhujem zmeniť uznesení bod 1 A a to je

výdavky bežného rozpočtu, čiže pôvodná suma 26 312 488 zvýšiť na sumu navýšenú o tých

112 937 a dokopy to je 26 425 387 a tým pádom by sme výsledok hospodárenia 300 000 ponížili

o tú sumu navýšenú a to je 187 063. Čiže jediné, čo by sa zmenilo je vlastne tá bilancia, čiže

výsledok hospodárenia. Keďže predpokladám opravte ma ak sa mýlim tak musíme ísť, mali by
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sme byť minimálne na nule, tak stále sme ešte v dostatočnej rezerve. V tomto zmysle poprosím

prepočítať všetky položky, na ktoré majú dané zmeny dopad. Dané navýšenie o 112 937 eur

pridajme do rozpočtovej položky 6.1, čiže oddelenie kultúry a kultúrne zariadenia. Neviem, či

ešte môžem mať jedno, lebo mám ešte jeden návrh uznesenia a ten sa týka dotácii, čiže program

1.2 regionálny rozvoj poprosím doplniť o nasledovné upresnenie k dotáciám, sú tam malé

dotácie kultúra 5 000, školstvo, šport 5, životné prostredie 5, sociálne veci 5 a potom

Staromestská dotačná schéma kultúra na 60 000 eur. Školstvo a šport ostáva 14, životné

prostredie 14, sociálne veci 14. Ďakujem pekne.

Starostka:

Ďakujem. Faktickou, pán poslanec Ažaltovič.

Poslanec Mgr. Ažaltovič:

... faktickou zareagovať na dve veci. Prvou je výška rozpočtu pre kultúru. Všetci by sme

si želali, aby ten rozpočet bol vyšší a aby nielen sa vyrovnal tomu minulému roku ale možno

najlepšiemu roku, aký v histórii bol ale Staré Mesto tomto zmysle musí byť zodpovedný

hospodár a v čase krízy uprednostňovať tie položky, ktoré je nevyhnutné v tom čase vynakladať

a keďže v tom prvom kvartáli je nízka pravdepodobnosť, že sa budú organizovať kultúrne

podujatia, tak považujem za v poriadku to uznesenie v zmysle, že prioritne budú zvýšené

výdavky na kultúru v prípade zvýšenia príjmov. Čiže v tomto zmysle postupuje Staré Mesto

ako zodpovedný hospodár. Pokiaľ ide o dotácie, pani poslankyňa, tak bol už zohľadnený môj

pozmeňujúci návrh, čiže necitovali ste správne a boli zvýšené dotácie pre kultúru na 35 000

plne v súlade s uznesením komisie pre kultúru, ktoré sme si v čase prijímania Staromestskej

grantovej schémy odhlasovali.

Starostka:

Ďakujem. Dala by som slovo pani vedúcej oddelenia finančného pani Krajčíkovej

Štrbovej.

Ing. Krajčíková Štrbová, vedúca oddelenia finančného:

Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja by som chcela reagovať na dve veci. V prvom rade

na pána poslanca Vagača. Keď hovoril, že by sme mohli nájsť 30 000 v podprograme 1.1, ja by

som tam upriamila pozornosť aj na podprogram 1.1.2, keď si ich spočítate, tak vidíte, že tieto

položky, čiže to je ten výkon funkcie poslancov a starostky je rovnaký vo výške 392 200, ak tie

čísla čítam nesprávne ja sa ospravedlňujem a je úplne rovnaký ako v predchádzajúcom roku. Je

to len optimalizácia týchto položiek tak, aby boli nastavené správne. Čiže tam žiadnu rezervu

nevidíme. Ja som sa to snažila vysvetľovať na každej jednej komisii prečo to tak je. Je to naozaj

v tom ako je ten rozpočet čerpaný a ako by mal byť nastavený v tom predchádzajúcom období
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to nebolo úplne, nezodpovedalo to tej realite. Čo sa týka toho pozmeňovacieho návrhu, o

ktorom hovorila pani poslankyňa Kleinert, že by znížila bežné výdavky a že by sme boli na

nule. Dovolím si reagovať, že nie. Tých 300 000, čo máme v prebytku je to bilančná suma.

Tých 300 000 máme z výberu z poplatku za miestny rozvoj čo predpokladáme, že by sme mohli

vybrať v roku 21 ale s týmito peniazmi my v 21 roku nemôžeme nakladať. Musíme ich dať do

tvorby fondov. Fondy sú mimorozpočtové a tých 300 000 ja môžem použiť až potom v tom

nasledujúcom roku. Ak by sme urobili to, čo yy hovoríte, rozpočet by nebol vybilancovaný a

bol by v mínuse. Vlastne nie, že nechceme ale ani nemôžeme mať. Musíme mať buď vyrovnaný

alebo prebytkový. Čiže tých 300 000 je naozaj len bilančná suma. Musím ešte reagovať aj na

to, čo tu odznelo. Program 6.3 verzus program 6.1. Taktiež som sa to snažila na každej jednej

komisii vysvetliť. V konečnom dôsledku sme si to v júni aj na zastupiteľstve odsúhlasili, že

podprogram 6.3, kde boli náklady na Pistoriho palác a na rekonštrukciu boli zlúčené s

programom 6.1. Naozaj musím to opäť pripomenúť v tej 6.3 boli predovšetkým režijné náklady.

Boli tam samozrejme aj nejaká suma, ktorá sa vyplácala aj na podporu kultúry rôzne programy

bolo to vo výške 7 000. Optimalizáciou a zlúčením nám vyšlo, že nepotrebujeme tak vysoké

náklady na réžiu pri kultúrnych zariadeniach, ktoré máme a tým pádom naozaj nie je dobré

spájať tieto dva programy a to je asi všetko, lebo na niektoré odpovede ste už medzičasom

reagovali. Čo sa týka kultúry, tam by som ešte upriamila pozornosť aj keď tu odznelo, že má

najmenšie percento nárastu oproti iným programom máme tam aj knižnicu, keď si pozriete

Knižnica Staromestská, aké máme tam náklady dali sme to sme zvýšili aj kapitálové výdavky.

Čiže my máme za to, že aj v tejto oblasti je to podpora kultúry a snažíme sa nájsť všetky možné

spôsoby ako optimalizovať a nájsť tie prostriedky. Tá príjmová časť je naozaj veľmi napätá a

nedá sa uspokojiť všetky.

Starostka:

Faktickou, pani poslankyňa Kleinert. Ďakujem, pani vedúca.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

Ďakujem. K tej 6.3 k tým režijným nákladom a k optimalizácii a k tomu, že toľko

financií nepotrebujeme, tam je práve tá odpoveď aj na to, čo sa stalo na komisii kultúry, kde

pán Ažaltovič nebol, kde sme práve riešili to, že odpoveď na uznesenie komisie kultúry na to,

aby sme pomohli práve aj s režijnými nákladmi napríklad pre Kinofilm Europe tak bola tá, že

nie a práve z tejto položky my by sme mohli tie režijné náklady im pomôcť s režijnými

nákladmi. Preto aj na komisii kultúry po diskusii sme sa zhodli na tom, že tie peniaze by sme

potrebovali a chceli, pretože nimi vieme reálne pomôcť kultúre aj týmto spôsobom. Čo sa týka

toho, že či  teda budeme dobrý hospodár alebo nie ja si  myslím, že dobrý hospodár je aj  ten,
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ktorý dá príležitosť iným schopným ľuďom, ktorí mu pomôžu. A v tomto prípade je kultúra

jednoznačne ten princíp toho motýlieho krídla, ktorý nám pomôže. Ďakujem za vysvetlenie ale.

Starostka:

Faktickou, pani poslankyňa Hitková.

Niekto:

(nie je rozumieť zo záznamu)

Starostka:

Príspevkom, Pardon.

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

Ja by som teda chcela v prvom rade nechcem odvádzať pozornosť od kultúry, lebo som

rovnako pripravená podporiť to navýšenie nech už príde s ním ktokoľvek ak bude teda v súlade

s tým, čo sa dá spraviť. Ja by som ale chcela poďakovať, pretože prvýkrát odkedy sme tu za tie

dva roky ja som prvýkrát nechcem povedať spokojná s tou kapitolou 7 ale chcem pochváliť a

strašne poďakovať za to, že prvýkrát odkedy som tu, aj keď som si pozrela spätne rozpočty z

predchádzajúceho zastupiteľstva, my tam máme teda prostriedky kapitálové sú tam konečne

pridelené na tie školy a školské zariadenia, na čo upozorňujem od začiatku odkedy som tu.

Takže som nesmierne rada. Ešte by som veľmi chcela poprosiť možno si sadnem potom zvlášť

s pani vedúcou finančného oddelenia, pretože stále nerozumieme tomu prerozdeleniu toho, že

na čo idú tie zvýšenia, ktoré sú v jednotlivých školách. Ja som sa na to pýtala pred dvoma rokmi,

pred rokom a rovnako sa pýtam aj tu teraz. Máme napríklad navýšenie na niektorých školách o

zhruba 150 000 ale my nevidíme, že prečo niektorá škola má navýšenie 150 000, prečo niektorá

má navýšenie len 30 000, či to odráža tú skladbu tej školy alebo sa tam navýšili žiaci. Čiže

trochu ťažko sa to schvaľuje a ja zopakujem svoju požiadavku, ktorú som vzniesla už na

miestnej rade tak, aby teda odznela aj na zastupiteľstve. Ja som pripravená pomôcť ak bude

treba, ak budem vedieť si sadnúť k tomu, aby poslanci zastupiteľstva začali trošku viacej

rozumieť tomu, že koľko reálne príde z toho rozpočtu a len pretečie cez to Staré Mesto a my to

celé odovzdávame tým školám. Koľko je teda normatív z tohoto celého, koľko máme vďaka

tomu, že máme toľkoto 7 škôl a toľkoto žiakov a toľkoto materských škôl. Koľko reálne je to z

podielových daní, lebo tam je tiež veľká suma, ktorá je pridelená nám v rámci rozpočtu práve

vďaka tomu, že máme umiestnené deti v škole a školských zariadeniach. Opäť je to len niečo,

dostaneme vďaka tomu, že tie školy máme, robíme a máme tam tie deti. A koľko reálne ešte

dopláca Staré Mesto na tie školy. Čiže budem veľmi rada, keď sa nám to v roku 2021 podarí a

som pripravená pomôcť ako budem vedieť a budem veľmi rada, keď takýto materiál by sa nám

podarilo v prvom polroku pripraviť poslancom, aby sme začali viacej vidieť do toho, koľko
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reálne Staré Mesto dopláca na budovy a na školy a na deti v školských zariadeniach. Ďakujem

veľmi pekne.

Starostka:

Faktickou, pani poslankyňa Kleinert.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

Chcem zareagovať na pani Hitkovú. Áno, ja fightujem za kultúru, lebo si myslím, že je

naozaj veľmi dôležité tie financie nájsť ale na druhej strane chcem aj ja poďakovať rovnako

ako pani Hitková, že sme sa pustili do vzdelávania týmto spôsobom navýšenia rozpočtu. Takže

za mňa ďakujem a úplne podpisujem to, čo by sme my radi vedeli a to sú tie čísla čo spomínala

pani Hitková. Ďakujem.

Starostka:

Pán poslanec Mikulášek.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Ja len teda pre tých, ktorí to nie až tak podrobne sledovali a možno aj pre nejakých

sledujúcich, ktorí nás sledujú online, aby vedeli, o čom pani Hitková hovorí. My máme rozpočet

Staré Mesto vo výške 27 000 000 vo výdavkovej časti a vyše 12 000 000 je vlastne na

vzdelávanie, ktoré je prenesený výkon štátnej správy, to znamená, že mestská časť s tým

nehospodári len to posunie ďalej svojim školám zo zákona. Takže vlastne len ten zbytok

rozpočtu aj tam ešte máme niektoré prenesené výkony štátnej správy ako stavebný úrad, nejaký

cestný správny orgán a niektoré ďalšie ale menšie kapitoly rozpočtu nám tvorí vlastne skoro

polovicu rozpočtu prenesený výkon štátnej správy, ktoré peniaze len posunieme ale o tom

zbytku rozhodujú poslanci tohto zastupiteľstva a určujú tie priority, ktoré sme si dali buď do

Staromestského programu alebo teraz za ne bojujú kolegovia za oblasť kultúry a za ostatné.

Takže možno také malé vysvetlenie pre všetkých. Ďakujem.

Starostka:

Ďakujem. Ešte niečo chcete dodať?

Ing. Krajčíková Štrbová, vedúca oddelenia finančného:

Iba naozaj veľmi krátko pani poslankyni Hitkovej. Čiže áno, ten kapitál v tom školstve

sa o 500 000 navyšuje a ešte by som dala do pozornosti, že aj na bežné výdavky 210 000 v

členení na základné, materské školy a školské jedálne a tam už sme pri tých podielových

daniach, ktoré si my myslíme, že by mali ísť práve do tejto oblasti. A to je taká ta diskusia zasa

nechcem odvádzať pozornosť od školstva, že ako to prerozdeliť. Že či tých 210 000 je

dostatočné? Alebo je to príliš veľa? Ukrojíme z toho a dáme z toho? Lebo toto je balík, ktorý

by sa teoreticky dalo s ním pracovať ale to už by sme tú diskusiu zase posunuli niekam inam.
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Starostka:

Ďakujem. Nakoľko nie je nikto ďalší prihlásený, ukončujem diskusiu. Chcem povedať,

že rozpočet bol robený s plnou vážnosťou a zodpovednosťou v súlade so Staromestským

programom, všetky oblasti, ktoré tam sú a naozaj chcem povedať, že kultúru si vážime a pri

všetkej úcte k pani poslankyni a k tomu, že naozaj robí v kultúre veľa, ja mám ďakovné listy

priamo od ľudí, ktorí sú radi, že dostali podporu zo Starého Mesta aj v roku 2020. Odovzdávam

slovo návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

Ja len chcem upozorniť, že pani poslankyňa Kleinert nepredložila svoj pozmeňujúci

návrh písomne. Tak budeme najprv hlasovať o pozmeňujúcom návrhu pána poslanca Vagača,

ktorý má 4 body. A teda chcel hlasovať o každom osobitne. Čiže prvý návrh v podprograme

2.1 civilná obrana sa v tabuľke v riadku 600 bežné výdavky namiesto číslovky 100 250 vkladá

číslovka 70 250.

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii. Poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 7 poslancov, proti 10, zdržalo sa 5, nehlasovalo 0. Pozmeňujúci

návrh v časti teda prvej pána poslanca Vagača nebol schválený. Odovzdávam slovo návrhovej

komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

Druhý pozmeňujúci návrh pána poslanca Vagača, podprogram 1.5 informačno-

technologický systém sa v tabuľke v riadku 600 bežné výdavky namiesto číslovky 112 500

vkladá číslovka 82 500.

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii, poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali o

pozmeňovacom návrhu pána poslanca Vagača.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 7 poslancov, proti 10, zdržali sa 5, nehlasovalo 0. Pozmeňujúci

návrh pána poslanca Vagača nebol schválený. Odovzdávam slovo návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:
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Tretí pozmeňujúci návrh pána poslanca Vagača, prvok 1.1.1 výkon funkcie starostu a

vicestarostov sa v tabuľke v riadku 600 bežné výdavky namiesto číslovky 193 220 vkladá

číslovka 163 200.

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii, poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 7 poslancov, proti 8, zdržalo sa 7, nehlasovalo 0. Pozmeňujúci

návrh pána poslanca Vagača nebol schválený. Odovzdávam slovo návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

Keďže neprešli tri pozmeňujúce návrhy pána poslanca Vagača, ktoré mali znížiť bežné

výdavky, chcem sa ho spýtať či trvá na svojom štvrtom pozmeňujúcom návrhu, ktorým sa

výdavky zvyšujú.

Niekto:

(nie je rozumieť zo záznamu)

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

Čiže nebudeme hlasovať o štvrtom pozmeňujúcom návrhu a teraz návrh pani

poslankyne Kleinert, ktorý som dostal ale teraz tesne pred hlasovaním teda počas hlasovania.

Čiže chcem sa spýtať, že či máme o tom hlasovať ako o celku alebo sú to dva návrhy?

Starostka:

Dva návrhy.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

Lebo nie je to tu celkom jasne z toho.

Starostka:

Bolo to v rámci rozpravy. Neviem, či teda v rámci už keď má slovo návrhová komisia

ale asi to dovysvetlíme.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

Nech to pani poslankyňa dovysvetlí, nech vieme, o čom hlasujeme.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

By som poprosila faktickú. Ja som mala dva samostatné návrhy. Ten jeden bol s tou

bilanciou 300 000. Porozumela som tomu, že teda to nie je reálne, takže ten návrh som

nepredložila  a  predložila  som návrh,  ktorý  sa  týka  bodu 1.2  čiže  regionálneho rozvoja,  čiže

dotácii, aby tam bola kultúra navýšená na 60 000 eur tak, ako si odhlasovala ostatná komisia
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kultúry. Ďakujem.

Starostka:

Ako znie teda návrh pozmeňovacieho návrhu?

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

Prečítam návrh znenia pozmeňujúceho návrhu pani poslankyne Kleinert. V programe

1.2 regionálny rozvoj doplniť nasledovné upresnenie k dotáciám. Program obsahuje výdavky

na územné plány, rozvoj statickej dopravy a na dotácie z rozpočtu mestskej časti v nasledovnej

štruktúre. Staromestská dotačná schéma, malé dotácie, kultúra 5 000 eur, Staromestská dotačná

schéma, malé dotácie, školstvo a šport 5 000 eur, Staromestská dotačná schéma, malé dotácie,

životné prostredie 5 000 eur, Staromestská dotačná schéma, Staromestská dotačná schéma,

kultúra 60 000 eur, Staromestská dotačná schéma, Staromestská dotačná schéma, školstvo a

šport 14 000 eur, Staromestská dotačná schéma, Staromestská dotačná schéma, životné

prostredie 14 000 eur a teda potom sú tam rukou dopísané veci to tiež?

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

(nie je rozumieť zo záznamu).

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

Aha. Čiže aj teda doplnenie Staromestská dotačná schéma, malé dotácie, sociálne veci

5 000 eur a Staromestská dotačná schéma, Staromestská dotačná schéma, sociálne veci 14 000

eur.

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii. Poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 8 poslancov, proti 10, zdržali sa 4, nehlasovalo 0. Pozmeňovací

návrh pani poslankyne Kleinert nebol schválený. Odovzdávam slovo návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

Budeme hlasovať o návrhu uznesenia tak, ako máme písomne v materiáloch. Neboli

schválené žiadne pozmeňujúce návrhy. Uznesenie pozostáva z časti A, ktorou miestne

zastupiteľstvo schvaľuje rozpočet mestskej časti v štruktúre ako máme písomne v materiáloch,

po B berie na vedomie rozpočty mestskej časti na roky 2022 a 2023 a ďalších šesť bodov a po

C splnomocňuje starostku mestskej časti v dvoch bodoch.

/Hlasovanie/

Starostka:
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Ďakujem návrhovej komisii. Poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 20 poslancov, proti  0,  zdržali  sa 2.  Návrh rozpočtu mestskej

časti Bratislava-Staré Mesto na roky 21 až 23 bol schválený. Ďakujem. Ukončujem teda bod

č. 3 a prechádzame na bod č. 4, ktorým je Návrh na dvanástu zmenu rozpočtu mestskej časti

Bratislava-Staré Mesto na rok 2020 a zmenu tvorby s použitím mimorozpočtových fondov

mestskej časti Bratislava-Staré Mesto na rok 2020.

4. Návrh na dvanástu zmenu rozpočtu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto na
rok 2020 a zmenu tvorby a použitia mimorozpočtových fondov mestskej časti
Bratislava-Staré Mesto na rok 2020

Starostka:

Otváram diskusiu k tomuto bodu. Nakoľko sa do diskusie nikto neprihlásil,

odovzdávam slovo návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

Budeme hlasovať o návrhu uznesenia tak, ako ho máme písomne v materiáli. Miestne

zastupiteľstvo schvaľuje dvanástu zmenu bežného rozpočtu, zmenu rozpočtových operácií

a zmenu plánu tvorby a použitia mimorozpočtových fondov v štruktúre, ako máme písomne

v materiáli.

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii, poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 22 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasovalo 0, uznesenie

k bodu č. 4 bolo prijaté tak, ako bolo prednesené návrhovou komisiou. Otváram bod č. 5.

ktorým je Návrh na kúpu pozemku parcelné číslo 10370/66 vo vlastníctve spoločnosti YIT

Slovakia akciová spoločnosť a na uzavretie zmluvy o spolupráci so spoločnosťou YIT Slovakia

akciová spoločnosť so sídlom Račianska 153/A v Bratislave, IČO 35 718 625.
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5. Návrh na kúpu pozemku parc. č. 10370/66 vo vlastníctve spoločnosti YIT
Slovakia a.s. a na uzavretie Zmluvy o spolupráci so spoločnosťou YIT Slovakia a.s.

so sídlom Račianska 153/A v Bratislave, IČO 35 718 625

Starostka:

Otváram diskusiu k tomuto bodu. Nakoľko sa nikto neprihlásil do diskusie,

odovzdávam slovo návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

Budeme hlasovať o návrhu uznesenia, ako ho máme písomne v materiáli k bodu 5. Čiže

miestne zastupiteľstvo schvaľuje kúpu nehnuteľnosti a uzavretie zmluvy o spolupráci

a splnomocňuje starostku mestskej časti na vykonanie tohto uznesenia.

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii, poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 21 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasovalo 0, uznesenie

k bodu 5 bolo schválené tak, ako bolo v predložených materiáloch a návrhovou komisiou

prednesené. Otváram bod č. 6 Návrh na predaj pozemku parcelné číslo 10362/10 pod garážou

na Wilsonovej ulici.

6. Návrh na predaj pozemku parc. č. 10362/10 pod garážou na Wilsonovej ulici

Starostka:

Otváram diskusiu, do ktorej je prihlásený pán poslanec Mikulášek. Máte slovo.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Ďakujem. Na majetkovej komisie sme tento bod mali, je to posledný pozemok pod

garážou, ktorý v tej oblasti máme. Samozrejme tá cena je v uznesení navrhnutá podľa

znaleckého posudku a preto navrhujeme jej zmenu za 600 euro za meter štvorcový za cenu

14 400 eur. Je to posledný pozemok, preto odporúčam, aby sme to schválili, tak sme to aj

schvaľovali. A cena 600 je preto, že aj ďalšia garáž je za 600, takže bolo v minulosti predané

tie garáže za takéto pozemky, tak aby boli spravodlivé tie.

Niekto:

(nie je rozumieť zo záznamu)
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Poslanec Mgr. Mikulášek:

Dovysvetlím. Pozrite si v materiáli číslo 7, tam je vyslovene uvedené, že v roku 2016

bol pozemok pod jednou z garáží predaný za 600 eur meter štvorcový. A doteraz nemáme ani

indikované, že by tie návrhy, ktoré sme dávali, že by neboli odkúpené tie garáže za 500, tak to

znamená, že asi nemáme úplne dobre tú cenu nastavenú.

Starostka:

Nasleduje pani poslankyňa Španková.

Poslankyňa Ing. Španková:

Ďakujem pekne, na majetkovej komisii sme odhlasovali návrh 500 euro za meter

štvorcový, čiže tých 600 bolo na Riznerovej ulici, to bola iná garáž, tu sme mali 500 eur, tak

dávam, keď náhodou by neprešlo 600, tak dávam druhý návrh na 500. Ďakujem. 500 euro za

meter štvorcový. Treba písomne, či?

Starostka:

Faktickou, pán poslanec Skalník.

Poslanec Ing. Skalník:

Ďakujem za slovo, ja to skúsim v krátkosti dovysvetliť. V bode č. 7 predávame garáž,

kde už jedna z garáží bola predaná za 600 euro za meter štvorcový. Čiže nám pripadá nelogické,

aby sme tú garáž dali teraz za 500 v tom bode č. 7. No ale v bode č. 6 máme teraz garáž, kde

sme si naozaj odhlasovali tých 500 euro na majetkovej komisii, ale keďže už dneska predávame

jednu garáž za 600, tak nám zase pripadá nelogické, aby sme tu dávali tiež za 500. Takže

dávame návrh na 600 euro na meter štvorcový. Pokiaľ prejde, prejde, pokiaľ neprejde, neprejde.

Bude za tých 500 euro. Ďakujem.

Starostka:

Faktickou, pán poslanec Vagač.

Poslanec Ing. Vagač:

Ja som len chcel dovysvetľovať že pretože v ďalšom bode to za tých 600, tak preto má

to logiku to zvýšiť na tých 600. Ďakujem.

Starostka:

Faktickou, pán poslanec Dostál.

Poslanec Mgr. Dostál:

Ja sa ospravedlňujem, nemal som byť na komisii ale teda či je to už teda nová politika,

že budeme dávať stále za 600 alebo teda iba v dôsledku toho, že teraz sú tie dva body vedľa

seba, tak dáme 600 aj tomu, o ktorom rokujeme alebo keby sme o ňom rokovali nabudúce, tak

mu zase dáme 500, ako sme doteraz dávali? Je mi jasné, že keď sme na jednej ulici predali na
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600, tak aj to máme. Ale to je bod 7. Teraz rokujeme o bode 6 a pri iných garážach, pokiaľ je

mi teda známe, sme dávali 500.

Starostka:

No máme tú skúsenosť, kde sa predal uzučký pozemok za 500 eur a táto komisia navrhla

1 000 za to, že prešli tri mesiace a vymenilo sa vedenie, takže akože to sa nedá povedať, že to

je naozaj o tej vôli zastupiteľstva aktuálne.

Poslanec Mgr. Dostál:

Nie, nevedia, nemám nič proti tomu, predávajme odteraz stále za 600, len teda že či je

to iba dôsledok toho, že tie dva body sú vedľa seba teraz alebo ideme meniť ten prístup, aký

sme mali doteraz. Ja sa len pýtam.

Starostka:

Faktickou, pani poslankyňa Španková.

Poslankyňa Ing. Španková:

Ďakujem pekne, doteraz sme predávali za 500 euro za meter štvorcový, na tom bode č.

7 za tú Riznerovu tam len kvôli tomu, že aj v minulosti sa tam predávali za 600 euro za meter

štvorcový, tá komisia sa zhodla, že dáme tú istú cenu, ako to bolo v roku 2016. Preto tam je

600 euro za meter štvorcový. Ďakujem.

Starostka:

Pán poslanec Sklaník.

Poslanec Ing. Skalník:

No odpoveď na otázku pána Dostála dneska asi si nedáme ale na najbližšej komisii by

sme sa tomu mali venovať a ja budem určite za to, aby sme to zvýšili na tých 600 euro.

Starostka:

Pán poslanec Gruska.

Poslanec doc. RNDr. Gruska, PhD.:

... ceny, ja celkom nerozumiem tej cenotvorbe ale čo viem, že v Starom Mesta sa

hodnota nehnuteľností behom posledných rokov zvýšila rádovo o 20, 30 percent. Tie ceny idú

prudko hore a ja si myslím, že tá cenotvorba by mala mať nejakú logiku a nejaké odôvodnenie

a možnože toto je celkom prirodzené odôvodnenie celkový rast cien nehnuteľností na území

Starého Mesta.

Starostka:

Pani poslankyňa Hitková.

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:
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Ja  sa  priznám,  že  sa  začínam  pomaličky  strácať v  tom,  že  nerozumela  som  pánu

Mikuláškovi v tom, že či tí ľudia, ktorým sme to zvýšili na 500 v minulom roku, či to napriek

tomu kupujú, lebo pre mňa je toto smerodajné, že ak my to tu zvýšime, to je to, čo spomínal on

je v podstate dvojnásobná cena oproti tomu, čo bolo dané znalkyňou. Tak ja by som chcela

poprosiť, že buď nech úrad začne používať znalcov, ktorí sa pozerajú aj na ceny nehnuteľností

v Starom Meste, pretože ak pani znalkyňa určila sumu ako toto sú súdni znalci, to znamená, že

ak ona určila sumu vo výške 306 eur a my sa snažíme naznačiť, že v Starom Meste tie pozemky

pod garážami sa predávajú bežne za 600 eur, tak buď súdna znalkyňa nepozná alebo nerobí

dobre svoju prácu, pretože ona sa musí pozerať na to, za čo sa predávajú v okolitých teda na

internete a tak ďalej sa musí pozerať na to, ako sa predávajú tie pozemky pod garážami alebo

my tu máme niečo zle nastavené. Ja zahlasujem za tých 600 eur, nemám s tým problém

s prípade, že mi niekto povie, že sme predali všetky tie navýšené sumy minulý rok. Ak nie, tak

potom načo to vôbec skúšame.

Starostka:

Ja by som tuto dala možnože opäť takú informáciu smerom k poslancom. Znalec

postupuje podľa zákona, má znaleckú pečiatku so štátnym znakom a postupuje podľa toho, ako

nahodnotí to územie. Rovnaký problém, úplne identický, je na všetkých samosprávach naprieč

Slovenskom a to, že poslanci majú potom cenovú mapu, v meste ideme na trojnásobok

znaleckých cien. Znamená to, že teraz tých znalcov budeme hľadať nejakého lepšieho, ktorý je

ten lepší akože za to, že dáva vyššie ceny? Akože toto by som vôbec nenačierala, je to naozaj

v rukách poslancov, ako si to územie, ktoré máme, ako si nastavia, či to nastavíme naozaj že

bude pod garážami nejaká jednotková cena alebo ešte môže byť aj podrobnejšia cenová mapa,

môžeme to otvoriť. Ale nie je to v znaleckom posudku. Ten znalecký posudok je súčasťou

uznesenia alebo teda návrhu materiálu len preto, že my nemôžme sa dostať náhodou vašim

hlasovaním pod cenu znaleckého posudku, lebo to by znamenalo, že sme porušili zákon. Preto

tie znalecké posudky tam sú. Oni sú len na odpich toho, pod čo sa ísť nedá.

Faktickou, pán poslanec Gajdoš.

Poslanec Ing. arch. Gajdoš:

Ja mám vedomosť, že na majetkovej komisii sa dohodla suma 500 euro, prvá vec, druhá

vec, je doteraz sme dávali naozaj väčšinou pod garážami sumu 500 euro a chápem, že na

Riznerovej ulici sa kedysi dávala suma 600 euro, keď si pozriete, kde je Riznerova ulica, aká

je tam výstavba, zástavba pri Bonaparte a porovnávať to s garážou skoro na Račianskom mýte,

tak ten rozdiel by som naozaj trošku zohľadnil, hej, sú to dve diametrálne, naozaj diametrálne

rozdielne lokality, čo sa týka aj samotnej statickej dopravy, čiže ja si myslím, že tá suma 500
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euro je férová a neporovnával by som to naozaj s touto lokalitou, ktorá je za 600 euro. Myslím

si, že tí naši obyvatelia, ktorí tam fungujú, sa na to trošku nebudú pozerať s pozitívnou náladou.

Starostka:

Pán poslanec Vagač, faktickou.

Poslanec Ing. Vagač:

Chcem zareagovať. Však neviem, či si dobre nepočul ale Jana Španková povedala, že

v roku 2016 sa tam predávali za 600. A to bolo v roku 2016. Teraz máme o štyri roky viac a tuto

Damask hovoril, však tie ceny nehnuteľnosti rástli, čiže my ideme proti sebe. Keď sa tam raz

pred štyrmi rokmi predávalo za 600 a dneska.

Viacerí:

(nie je rozumieť zo záznamu)

Poslanec Ing. Vagač:

Jana Španková hovorila, že to bolo tu.

Viacerí:

(nie je rozumieť zo záznamu)

Poslanec Ing. Vagač:

Dobre. Aký je rozdiel medzi Riznerovou a Wilsonovou? Však Wilsonova je ešte. Ja

viem presne kde, to je Kmeťovo.

Starostka:

Faktickou, pán poslanec Osuský.

Poslanec MUDr. Osuský, CSc.:

Ja som tu samozrejme na rozdiel od novších kolegov pomerne dlho a pamätám sa, že

bývali ceny pod garážami 250 a to i na úpätí Slavína. Len tým chcem povedať, že Staré Mesto

je celé podľa mňa takmer rovnocenná zóna. Pretože robiť nejaké veľké rozdiely v Starom Meste

v garážach je podľa mňa otázne, tie garáže tam stoja, tí ľudia doteraz mohli platiť nájom, teraz

si to chcú kúpiť, len tým chcem povedať i na margo znalcov, že je úlohou zastupiteľstva

(nezrozumiteľné) a ja teda si ešte raz hovorím si pamätám 250 ale neznamená, že musíme na

tejto  cene  zotrvať najbližších  20  rokov,  lebo  si  pamätám  aj  cestovné  lístky  v  MHD  za  60

halierov.

Starostka:

Ďakujem. Ďalšou faktickou je prihlásená pani poslankyňa Satinská.

Poslankyňa MUDr. Satinská:

Ďakujem. Prvé, čo som chcela povedať je, že sme sa nedozvedeli, koľko percent vlastne

tých pozemkov pod garážami bolo predaných na základe našich zvýšených cien alebo nie, čo
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hovorila pani Hitková. A druhá vec, ktorú chcem povedať je, že hovoriť, že Riznerova je vedľa

Bonaparte, tak musím povedať, že Wilsonova je medzi novým Steinom a medzi Blumentálom,

kde teda sú parádne drahé byty. Ďakujem.

Zástupkyňa starostky Mgr. Uličná:

Ďakujem, nech sa páči, pán poslanec Gruska, faktickou.

Poslanec doc. RNDr. Gruska, PhD.:

... na dvoch poslancov. Jedného, ktorý bol a jedného, ktorý nebol prihlásený do diskusie.

Tak jednak ja sám osobne mám trošku problém s rozpredajom pozemkov pred garážami, lebo

si myslím, že garáž je niečo, z čoho by sme sa mali v zásade skôr zbaviť. To je niečo, čo do

mesta nepatrí. Je to hyzdí toto miesto, je to veľmi neúčelne využitý pozemok. To je prvá vec.

A druhá vec, pán poslanec Ažaltovič nás v minulosti napomínal, aby sme dodržiavali rokovací

poriadok, možnože nie je taký zlý nápad, žeby ho aj on dodržiaval a nevykrikoval bez

prihlásenia a čakal som, že predsedajúca ho napomenie. A že sa eventuálne prípadne

ospravedlní.

Starostka:

Predsedajúca zareagovala a ďalšou faktickou je prihlásený pán poslanec Skalník.

Poslanec Ing. Skalník:

K tým pozemkom. My sme mali na poslednej komisii aj sumár pozemky, ktoré boli za

500 euro na meter štvorcový ľuďom ponúknuté, boli všetky odkúpené. Tie, ktoré boli navýšené

na tých 1 500 a tie vyššie sumy neboli a tam sme navyšovali kvôli tomu, že odkúpením tých

pozemkov by z tých vlastne parciel vznikali stavebné parcely, takže kvôli tomu tam bola taká

zvýšená cena. Tieto pod garážou sa všetky predali.

Starostka:

Faktickou, pani poslankyňa Ležovičová.

Poslankyňa MUDr. Ležovičová:

Ďakujem. Ja si pamätám, keď sa predávali pozemky pod garáže za 1 700 korún a ľudia

ich nechceli. Povedali, že oni si počkajú. Tak teraz čakajú. To je prvá vec. A ja sa priznám áno,

ja sa priznám, že ja by som strašne potrebovala kúpiť pozemok pod garážou od súkromníka, aj

za 600 euro, vy si myslíte, že mi ho predá? Nepredá. A čakám, roky prosím a čakám aj za koľko

by mi ho ponúkol a on mi ho neponúkne. Takže ja keby mi v tomto momente mestská časť za

600 euro ten pozemok pod tú garáž ponúkla, tak v tomto momente ja nerozmýšľam a beriem

ho.

Starostka:
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Faktickou, pán poslanec Ažaltovič a potom by som odovzdala slovo alebo ešte. A potom

nakoniec dáme pani vedúcej majetkového. Pán poslanec Ažaltovič.

Poslanec Mgr. Ažaltovič:

Ďakujem za upozornenie pána poslanca Grusku a dotknutým poslancom sa

ospravedlňujem.

Starostka:

Nasleduje pán poslanec Mikulášek.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Ja to len skúsim zhrnúť, lebo tu sa už splietli viaceré veci. Prvá, že rozhodujeme

o pozemkoch pod garážami, ktoré nie sú naše. Hej že my vlastníme pozemok, garáž nad tým

stavba je niekoho iného. Čiže to je jedna z faktorov, ktorý má vplyv na cenu samozrejme vždy,

lebo je tam taký právny stav, aký je. Áno, doteraz sme mali cenu 500 eur na meter štvorcový

a boli tu padli tu argumenty a teda dozvedeli sme sa z minulosti, že v niektorých lokalitách sa

za 600 predávali a predali sa. Taktiež všetky garáže, ktoré sa za 500 dali sa predali, preto som

navrhol vyššiu cenu teda, 600 euro za meter štvorcový a budem to presadzovať aj na ďalšej

majetkových komisiách, aby sme sa priklonili k tejto cene a možno ešte aj k vyššej, lebo tie

ceny parkovacích miest v Starom Mesta presne v projektoch, ako hovorila pani Satinská alebo

niekde nie sú rádovo že 14 000. Ale že 25 000. To máte len vykreslené čiary niekde len

v  projekte  dole.  Tuna  máte  v  podstate  pozemok  pod  garáž,  ktorá  je  vaša,  kde  si  tam  síce  tá

stavba je tých ľudí ale ten pozemok pod ňu vlastne keď získajú, tak dostanú plnohodnotnú garáž

s plnohodnotným miestom. Takže to si treba jednoznačne uvedomiť. Tie zvýšené ceny, ktoré

tu padali 1 000, boli presne ako boli vysvetlené pánom Skalníkom, to boli preto, že sú to

prílepky k pozemkom existujúcim normálne v bytovej zástavbe, nie pod garážami a boli preto,

že sa im zvýši výmera pozemku tak, že by pravdepodobne mohli stavať na svojom pozemku

ďalšiu stavbu vzhľadom na územný plán. Preto tam bola taká zvýšená cena. A ďalší fakt, že

netreba sa báť aj niektoré pozemky podržať, my ich za každú cenu nemusíme predať, ako tu ste

mnohí povedali, že sa predávali za 1 700 korún, tak dnes keď sa bavíme o cene 600 euro, tak

možno nejaké zastupiteľstvo za nás ju predá za 2 000 euro za meter štvorcový a bude z toho

plynúť o 10 rokov úplne iný príjem, hej? Takže netreba sa toho báť, že aj nie sme povinní to

predať, je to náš pozemok a máme nejakú ochotu, na ktorej keď sa zastupiteľstvo zhodne, za

ktorú to chce predať a ten kupujúci to zakceptuje, tak vtedy sa ten stav udeje, tak to je celé

k tomu, čo by som asi povedal. A chcem vás požiadať, aby ste podporili ten zvýšený návrh na

600 euro aj z týchto dôvodov všetkých, ktoré tu padli a môžeme sa ďalej potom baviť o tom na

majetkovej komisii.
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Starostka:

Pani poslankyňa Španková.

Poslankyňa Ing. Španková:

Ja len aby sme vedeli, o čom hlasujeme, čiže komisia dala návrh 500 euro prišiel

pozmeňujúci návrh od pána Mikulášeka na 600 euro a je na nás poslancoch, čo schválime, čiže

slobodne treba hlasovať, to je všetko ďakujem.

Starostka:

Ešte teda na dovysvetlenie pani vedúca majetkového.

Ing. Boďová, vedúca oddelenia majetkového:

Dobrý, moje meno je teda Boďová a ja vlastne v súvislosti s nejakými informáciami

alebo požiadavkami, ktoré vyplynuli z miestnej rady vzhľadom ku garáži na Wilsonovej a bola

to otázka myslím od pani Satinskej, ktorá žiadala, aby sme preverili tú situáciu ohľadom

samotnej stavby garáže. Tak po konzultácii so stavebným úradom musíme teda deklarovať, že

stavba má oficiálne pridelené súpisné číslo, ktoré mu bolo pridelené, ktoré tejto stavbe bolo

pridelené až po kolaudácii. Čiže kolaudácia vlastne vyplynula z platného stavebného povolenia

s miestnym zisťovaním v tom čase, keď to kolaudačné rozhodnutie sa uvedenému vydávalo.

A rovnako sme si miestnym zisťovaním uvedené preverili a tá situácia, ktorá sa tak javí z toho

street view, aby to bolo úplne zrejmé vyplýva z toho, že uvedená garáž susedí s podjazdom do

areálu, kde vlastne majú spoločnú stenu, garáž a ten podjazd majú jednu spoločnú stenu. A to

fyzické zamaľovanie tej steny kvôli vizuálnemu zlepšeniu alebo krajšiemu pohľadu na uvedené

spôsobilo, že vlastne v rámci toho street view sa toto javí ako keby tá garáž bola väčšia. Ale

skutočnosť taká nie je.

Starostka:

Ďakujem za vysvetlenie. Pokiaľ nie je nikto ďalší prihlásený do diskusie, ukončujem

diskusiu a pristúpme k hlasovaniu. To znamená odovzdávam slovo návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

Boli predložené dva pozmeňujúce návrhy. Pán poslanec Mikulášek navrhol zvýšiť cenu

zo 7 400, ktorú máme v materiáli na 14 400, čo by bolo 600 euro za meter štvorcový. A pani

poslankyňa Španková navrhla zvýšiť na 12 000, čo by bolo 500 euro za meter štvorcový.

Budeme o pozmeňujúcich návrhoch hlasovať v poradí, v akom boli podané, čiže najprv o tom

pozmeňujúcom návrhu, ktorý predlžil pán poslanec Mikulášek, ktorý zvyšuje cenu na 600 euro

za meter štvorcový.

Starostka:
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Ďakujem návrhovej komisii a poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali

o pozmeňovacom návrhu pána poslanca Mikulášeka.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 19 poslancov, proti 0, zdržali sa 3, nehlasovalo 0. Pozmeňujúci

návrh pána poslanca Mikulášeka bol schválený. Odovzdávam slovo návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

Keďže sme schválili pozmeňujúci návrh pána poslanca Mikulášeka, nemôžeme

hlasovať o pozmeňujúcom návrhu pani poslankyne Špankovej a budeme hlasovať o návrhu

uznesenia ako o celku tak, ako ho máme písomne v materiáli s tým, že miesto sumy 7 400 eur

bude suma 14 400 eur.

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii, poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 21 poslancov, proti 0, zdržal sa 1, nehlasovalo 0, uznesenie

k bodu č. 6 bolo schválené aj s pozmeňovacím návrhom pána poslanca Mikulášeka. Ukončujem

bod č. 6 a prechádzame na bod č. 7 Návrh na predaj pozemku parcelné číslo 1678/7 pod garážou

na Riznerovej ulici.

7. Návrh na predaj pozemku parc. č. 1678/7 pod garážou na Riznerovej ulici

Starostka:

Otváram diskusiu k tomuto bodu. Pán poslanec Mikulášek.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Opätovne teda tá istá situácia. Vlastne kvôli ktorej vznikla aj tá suma 600 euro, takže

dávam pozmeňujúci návrh, kde mením tú sumu na konci na 12 600, čo je 600 euro za meter

štvorcový.

Starostka:

Ďakujem. Ďalším prihláseným je pán poslanec Vagač.

Poslanec Ing. Vagač:
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Ďakujem.  Ja  by  som  chcel  upozorniť,  že  toto  je  naozaj  veľký  problém,  ak  takto

rozpredávame kúsky pozemkov pod garážami a ja som si otvoril tú Riznerovu a tam máme tri

pozemky, ktoré už boli takto predané ale štyri pozemky, to znamená tá lomeno 6 je hlavné

mesto lomeno 7 je hlavné mesto, 8 je hlavné mesto, aj 9. To znamená, že ešte nadpolovičnú

väčšinu pozemkov nemáme rozpredané. Čiže ja teda budem hlasovať proti tomu, lebo toto je

naozaj akože antisystémový prvok, že my po fliačkoch rozpredávame a potom keď potrebujeme

na nejaké ako keby verejné potreby verejných priestorov, tak týmto spôsobom sme prišli

o mnohé pozemky. Čiže ja si myslím, že netreba toto predávať, tie garáže sú naozaj

nesystémové, to je pozostatok zo socializmu a zvlášť v takejto peknej oblasti, tak myslím si, že

by sme nemuseli predávať tieto pozemky, lebo väčšina pozemkov je ešte v správe mesta. Čiže

len pokračujeme v tom negatívnom trende. Ďakujem. Pozrite si teda ZBGIS, je tam jasné listy

vlastníctva.

Zástupkyňa starostky Mgr. Uličná:

Nech sa páči, pán poslanec Gruska.

Poslanec doc. RNDr. Gruska, PhD.:

...  podporiť v  takom  systémovom  myslení  kolegu  Vagača.  Ak  si  pamätáte,  magistrát

v minulosti sa snažil v podstate zbaviť týchto garáží a to formou daní, zdaňovania tohto územia.

Môže to byť daň z nehnuteľnosti ale môže to byť prenájom toho pozemku. Ja si myslím, že

dlhodobý cieľ nie sú krátke peniaze, o ktorých hovoríme teraz a z dlhodobý cieľ sa týchto

garáží, lebo skutočne to prvok, ktorý nepatrí do mesta, my si sa pripravujeme o možnosť

skvalitniť toto mesto tým, že rozfrckujeme tieto malé parcelky, teraz síce dostaneme a sa z toho

budeme tešiť nejaké peniaze ale v zásade naši potomkovia nám za toto nepoďakujú.

Zástupkyňa starostky Mgr. Uličná:

Ďakujem. Len si dovolím upozorniť, že tie garáže sú v súkromnom vlastníctve, sú riadne

povolené, majú súpisné čísla, čiže nie je úplne jednoduché ako keby dať búrať tie garáže alebo

nejakým spôsobom ich vyvlastniť ale rozumiem, pán Gruska, čo ste povedali, ďakujem.

Pán Gruska, faktickou.

Poslanec doc. RNDr. Gruska, PhD.:

... hovorím o takom zdanení, že nakoniec ten človek zistí, že bude preňho výhodnejšie

si kúpiť miesto v podzemnej garáži, čo je z hľadiska urbanizmu tohto mesta ďaleko lepšie

riešenie.

Zástupkyňa starostky Mgr. Uličná:

Pán poslanec Osuský. Faktickou, nech sa páči.

Poslanec MUDr. Osuský, CSc.:
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Ďakujem pekne. Ja by som tak sa zamyslel nad tým, že povedzme, že tá garáž má 20

metrov, my máme niekde dve vedľa seba, 40 alebo niekde nedajbože tri, ak sú vôbec

staromestské ale ja si myslím, že a možno to je môj základný postoj, že by to mala riešiť v tom

zmysle železná ruka trhu, že ak tam niekto príde s nejakým nápadom niečo urobiť, vždy bude

mať možnosť vykúpiť tie garáže od vlastníkov aj s pozemkami, zbúrať ich a postaviť tam

Eiffelovu vežu, len teda pýtam sa, že či mesto, Staré Mesto, my budeme raz tí developeri, ktorí

budú tieto miesta lepšie riešiť ako ľudia, ktorí tam majú garáže a ktoré zatiaľ ešte máme autá

také, že garáže teda chcú mať tí ľudia, nemôžeme ich mať vložené v skrini. To znamená, že sa

pýtam, či plánujeme na takýchto flekoch, keby sme ich aj nepredali my niečo rozvojovo urobiť.

Zástupkyňa starostky Mgr. Uličná:

Pán poslanec Vagač, faktickou, nech sa páči.

Poslanec Ing. Vagač:

... na to, že áno, v budúcnosti sa môže plánovať, lebo toto mesto nebude stále v takejto

zlej kondícii a rozkradnuté a proste to je ten pozostatok tých minulých vlád v meste je taký aký

je. Ale my sa raz dostaneme do tej kondícii a my sa vlastne teraz sa ochudobňujeme, my teraz

možno jednorazovo dostaneme nejakých 14 000, keď predáme ten pozemok a tým si vlastne do

budúcnosti hádžeme polená práve tým, že tu je ešte nadpolovičná pozemkov nepredaná, je

mestská, no áno, ale keď sa spoja, to je ďalší v rade, čiže my vlastne len odkrojíme z toho, čiže

dostane šestka, sedmička, osmička, to je proste už nie malý ale to sú už tri vedľa seba, čiže my

tým našim budúcim zastupiteľom dávame ako poleno pod nohy. Ak raz bude pozemok mestský

a zostane mestský, tak aj to mesto to možno raz vykúpi a urobí tam nejaký verejný priestor.

Čiže preto hovorím, že nech sa užíva teraz tú garáž, nie sme v tej kondícii ale nepredávajme

teraz ten pozemok.

Zástupkyňa starostky Mgr. Uličná:

Pani poslankyňa Hitková, faktickou, nech sa páči.

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

Opäť by som sa chcela opýtať, kým teda rozhodneme a kým zahlasujeme, či tá garáž

a všetky tie ostatné garáže, ktoré spomínal pán Vagač, či sú v súkromnom vlastníctve.

Zástupkyňa starostky Mgr. Uličná:

Áno.

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

Lebo ak áno, pre mňa to znamená, že tam je povedzme sedem vlastníkov, ktorí všetci

vlastnia svoju garáž a je tam nejakých rôznych štyri alebo päť vlastníkov tých pozemkov pod

tým. To znamená, že my by sme neviem si predstaviť, ako mesto, či by sa.
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Niekto:

(nie je rozumieť zo záznamu)

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

Hej. Ale neviem si predstaviť, či by mesto začalo so siedmymi rokovať, aby zrovna tam

postavilo Eiffelovu vežu, ktorú spomínal pán poslanec Osuský.

Zástupkyňa starostky Mgr. Uličná:

Ďakujem. Pani Španková, faktickou, nech sa páči.

Poslankyňa Ing. Španková:

... celkovo je tam sedem garáži, tri sú už predané aj s pozemkami, štyri sú ako stavba sú

v súkromných rukách a štyri pozemky sú ešte nepredané. A teraz rozhodujeme o tom jednom

pozemku, čiže je to tam pol na pol, ďakujem.

Zástupkyňa starostky Mgr. Uličná:

Ďakujem. Čiže ak už nikto nie je teda prihlásený do diskusie, dovoľujem si ukončiť túto

diskusiu a slovo dávam návrhovej komisii, nech sa páči.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

K návrhu uznesenia sme dostali jeden pozmeňujúci návrh, ktorý predložil pán poslanec

Mikulášek, ktorým opäť navrhuje zvýšiť cenu na 600 eur na meter štvorcový, čo vo výsledku

dáva sumu 12 600 euro. Budeme hlasovať najprv o tomto pozmeňujúcom návrhu.

Zástupkyňa starostky Mgr. Uličná:

Ďakujem, poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali o tomto pozmeňujúcom

návrhu.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Zástupkyňa starostky Mgr. Uličná:

Ďakujem. Konštatujem, že za tento pozmeňujúci návrh hlasovalo 22 poslancov z 22

prítomných, nech sa páči, slovo dávam návrhovej komisii. Čiže pozmeňovací návrh bol prijatý.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

Budeme hlasovať o návrhu uznesenia ako o celku tak, ako ho máme písomne

v materiáloch s tým, že sme zvýšili cenu na 12 600 euro.

Zástupkyňa starostky Mgr. Uličná:

Ďakujem, poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Zástupkyňa starostky Mgr. Uličná:
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Ďakujem. Konštatujem, že návrh hlasovalo 21 poslancov, 1 bol proti, 1 sa zdržal

hlasovania z prítomných 23 poslancov, čiže návrh uznesenia bol prijatý. Otváram bod č. 8.

Návrh na predaj pozemku parcelné číslo 3379/4 pod garážou na Moyzesovej ulici.

8. Návrh na predaj pozemku parc. č. 3379/4 pod garážou na Moyzesovej ulici

Zástupkyňa starostky Mgr. Uličná:

Otváram diskusiu k tomuto bodu, nech sa páči, pán poslanec Juraj Mikulášek.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Ďakujem. Opäť tento bod sme prejednávali na majetkovej komisii a v tomto prípade,

keďže ide o krajnú garáž a so zvýšeným výmerom, až 32 metrov a pozerali sme aj street view

aj všetko, je tam taká situácia, že tu sme neodporučili tú garáž predať, teda pozemok pod ten

garáž myslím.

Zástupkyňa starostky Mgr. Uličná:

Práveže teraz na majetkovej komisii, ospravedlňujem sa, lebo reagujem na teba,

technickou. Na Moyzesovej je predsa hybridný stav, čiže tam už je časť predaná, čiže nemám

pocit, že sme neodporučili.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Ale jedná sa o pozemok, ktorý je do cesty a je väčší, že to neni štandardná garáž.

Zástupkyňa starostky Mgr. Uličná:

Ale je to vnútri v areáli nejakom súkromnom pozemku, nie? A možno sa mýlim.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Nie, to je z ulice sa tam dá, je tam prístup akože na ulici, takže.

Zástupkyňa starostky Mgr. Uličná:

Dobre, ďakujem.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Na tej mape to je jasne vidieť.

Zástupkyňa starostky Mgr. Uličná:

Pani poslankyňa Španková, faktickou, nech sa páči.

Poslankyňa Ing. Španková:

Ja chcem len doplniť, že na komisii sme už neboli uznášaniaschopní, tak sme nechali

teda na zastupiteľstve rozhodne, či to predáme alebo nepredáme a za akú cenu.

Zástupkyňa starostky Mgr. Uličná:

Tak. Ďakujem pekne, pán poslanec Vagač, príspevkom.
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Poslanec Ing. Vagač:

Ďakujem. Čiže toto je opäť tá istá situácia, keď si otvoríte ZBGIS, tak to sú tri pozemky

pod garážami. Samozrejme jedna je už predaná, to znamená zase nadpolovičná väčšina tých

pozemkov je stále v rukách hlavného mesta, čiže opäť môžeme rozhodnúť, že ktorou cestou sa

pustíme, čiže ja zase budem hlasovať proti práve z toho dôvodu, že ochudobňujeme sa o tú

možnosť budúcu, takže zase len salámovou metódou pridáme malý pozemok a na konci dňa tí

poslední predajú ten posledný. Takže je to úplne zbytočné takto to robiť. Ďakujem.

Zástupkyňa starostky Mgr. Uličná:

Na pána poslanca Vagača reaguje nech sa páči, pán poslanec Osuský, faktickou.

Poslanec MUDr. Osuský, CSc.:

Ďakujem. No ja sa zase, pán kolega, pýtam, akú máte predstavu možnosti mesta Starého

či akého konať na ploche 32 metrov štvorcových. Čo sa tam dá urobiť? Dá sa tam robiť základňa

napríklad vrtule pre elektrickú energiu. Alebo niečo podobné. Ale znova, čo sa na takto

postavenom úseku niekde v oblasti Gunduličovej alebo Moyzesovej dá urobiť na 32 metrov

s mestom ako developerom. Ja sa na to jednoducho pýtam a nenachádzam racionálnu odpoveď,

hoci možno nejaká existuje ale vy ste žiadnu alternatívu nepovedali len to, že sa to nemá predať

ale čo s tým, keď tam je jeho garáž?

Zástupkyňa starostky Mgr. Uličná:

Ďakujem. Faktickou opäť pán poslanec Skalník.

Poslanec Ing. Skalník:

Ďakujem.  My naozaj  premýšľame na  tej  komisii,  že  čo predať a  čo nepredať.  V tom

ďalšom bode vám určite odporučíme na Gajovej nepredať nič, lebo tam je súvislý rad garáží,

ktoré proste zatiaľ patria všetky mestu. Toto je napríklad pozemok, ktorý je vo vnútri dvora a ja

tam nevidím možnosť čokoľvek urobiť. Akože je to ohraničené, dá sa tam síce akože pristúpiť

z vonku z cesty ale otázka, že kvôli čomu by sa tam pristupovalo. Toto by som akože kľudne

odpredal, hej? Tu Gajovu samozrejme, to budem lobovať za to, aby sme to nepredali v žiadnom

prípade.

Zástupkyňa starostky Mgr. Uličná:

Ďakujem. Súhlasím, pani poslankyňa Hitková, faktickou na pána Vagača.

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

Áno, ja som chcela teda zareagovať ale práve som dostala vysvetlenie od pána Skalníka,

pretože naozaj, my čo dostaneme ako materiál ako poslanci, tak ja na tej mape rovnako vidím,

že tu by som napríklad vedela možno si predstaviť nie Eiffelovu vežu ale niečo iné, keďže

pristupujeme od cesty. Ale práve som dostala vysvetlenie, že je to oplotené, čiže neviem si
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predstaviť, že možno ako to inak ešte ako dôverovať tej majetkovej komisii, čiže ďakujem

pekne, ja som sa tým pádom rozhodla.

Zástupkyňa starostky Mgr. Uličná:

Ďakujem. Pán poslanec Ažaltovič, faktickou, na pána Vagača.

Poslanec Mgr. Ažaltovič:

Ja som sa chcel opýtať, že ak teda, pán poslanec, vy ste členom Tímu Vallo, to znamená,

že ak si myslíte, že tá politika by mala byť v prípade predaja iná, nerozumiem prečo pán

primátor teda podpisuje tie súhlasy na všetko? Na každý z tých pozemkov máme podpísaný

súhlasom pánom primátorom. To znamená, že ak je vaša predstava Tímu Vallo, asi teda aj pána

primátora, že to má byť inak, tak mal by nám dávať negatívne stanoviská, že si myslí, že tie

pozemky treba inak (nezrozumiteľné), lebo teda on nám dáva súhlas o vy nám hovoríte, že to

nie je dobré. Tak nesúhlasíte s pánom primátorom?

Zástupkyňa starostky Mgr. Uličná:

Pán poslanec Gruska, faktickou. Nech sa páči.

Poslanec doc. RNDr. Gruska, PhD.:

Ja hneď odpoviem aj Borisovi Ažaltovičovi. My nemáme problém nesúhlasiť s pánom

primátorom. Ja určite nie.

Zástupkyňa starostky Mgr. Uličná:

Faktickou, pani poslankyňa Španková na pána Vagača.

Poslankyňa Ing. Španková:

Pán Vagač, tak ja som chcela dať iba návrh na zmenu uznesenia ale tak prihlásim sa

normálne, dobre.

Zástupkyňa starostky Mgr. Uličná:

Tak normálne, Janka, Ďakujem. Pán poslanec Boháč, faktickou na pána Vagača.

Poslanec Ing. arch. Boháč:

No mňa by zaujímalo, nestihol som v GIS pláne pozrieť, ten trojuholníkový pozemok

že koho je vlastník, keď sa bavíme o možnom využití, tam v tom materiáli 3380 či koľko to je,

že lebo potom to trošku má akože logiku, viem si to predstaviť ako drobný verejný priestor,

lebo dve sú akože jednu predávame, vedľa je tiež súkromné a potom je ten trojuholníkový

pozemok, ktorý tam je. Proste hľadal som nejakú logiku, hej? Čiže to je 3380 alebo koľko to

je? Áno. 3380. Nestihol som vygoogliť, čo to je ale možno by nám z majetkového vedeli

povedať.

Zástupkyňa starostky Mgr. Uličná:
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Neviem, pani Boďová, vieme zareagovať potom na poznámku pána Boháča? Ako na

konci diskusie ale že či vieme dať tú informáciu. Aha, vy ste prepočuli, čiže 3.3.8.0. pozemok,

že koho je vo vlastníctve?

Niekto:

(nie je rozumieť zo záznamu)

Zástupkyňa starostky Mgr. Uličná:

Súkromných osôb? Takže máme. Tak potom to asi mení situáciu. Dobre, prepáčte, nech

sa páči, pán poslanec Skalník na pána Vagača faktickou.

Poslanec Ing. Skalník:

Ja len k tomu Tímu Vallo, my sa ako členovia Tímu Vallo s pánom primátorom Vallom

samozrejme navzájom rešpektujeme a počúvame ale to neznamená, že sa na slovo poslúchame.

Toto sme nemáme s ním prediskutované a náš pohľad je taký, že čo netreba predať nepredáme

a kde už na to nejaký dosah mať nebudeme, tak to jednoducho proste predáme.

Zástupkyňa starostky Mgr. Uličná:

Ďakujem, pani poslankyňa Ležovičová, faktickou na pána Vagača.

Poslankyňa MUDr. Ležovičová:

Ďakujem. Aj ja som si všimla, po prvé je to vstup cez ten pozemok, ktorý patrí k tomu

domu ale kupujúci je človek, ktorý v tom dome býva. To nepredávame niekomu zo Skalice

alebo niekomu. To znamená, že tým pádom sa vyrieši parkovacie miesto na ulici a všetko

ostatné. Mne sa to ešte, ja vždy pozerám, kto kupuje. Či ten kupujúci býva buď v okolí alebo

v tom dome a tuna býva v tom dome, takže ja si myslím, že to tvrdo potrebuje pre seba a preto,

aby nemusel parkovať vonku na ulici, ďakujem.

Starostka:

Ďakujem. Ďalším prihláseným do diskusie je pán poslanec Mikulášek.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Vysvetlím teda hej, hej, hej. Áno. No na to, aby sa lepšie dalo pochopiť, prečo to

neodporúčam ja teda predať je potrebné si povedať street view, je to vo dvore toho vzadu ale

zozadu toho dvoru je ďalšia cesta. Tie garáž sú vlastne ako keby prízemný prílepok toho domu

a pokiaľ by sa podarilo tým vlastníkom vlastne získať všetky tri tie garáže, tak tam je docela

možné, že by tam postavili nakoľko nad tými garážami nemajú okná na tej časti domu, preto

sme to neodporúčali teda ak chcete, môžem vám to ukázať na telefóne to street view by sa

reálne dalo pristaviť vlastne ako keby ďalšia izba na všetky tri poschodia, ktoré tam sú

postavené. Keďže to sú zastavané plochy a nádvoria. Takže z tohto dôvodu sme chceli nechať

vo vlastníctve mestskej časti, aby tam nevznikala v budúcnosti, v prípade, že by sa odpredali
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všetky tie pozemky nejaká ďalšia výstavba a zahustenie. Ak chcete, mám to na telefóne, môžem

vám to každému ukázať ako to tam stojí konkrétny ten stav, je škoda, že to nevieme dať teda

na obraz tuna ale teda nechce to len pôdorysné ale to uličné usporiadanie je potrebné vidieť.

Starostka:

Pán poslanec Skalník, faktickou.

Poslanec Ing. Skalník:

Pán Mikulášek má pravdu, na druhú stranu, že my tam nie sme schopní nikdy nič

postaviť a  či  tam  oni  postavia  niečo  nové  a  pekné  to  je  proste  na  nich.  Ale  aj  tak  je  to

regulované, tá výstavba nemôže tam postaviť panelák 30 poschodový.

Starostka:

Ďalej príspevkom je prihlásení pán poslanec Vagač.

Poslanec Ing. Vagač:

Ďakujem, chcel by som teda zareagovať na niektoré veci na Borisa Ažaltoviča. Myslím

si, že ste dosť ostrieľaný v exekutíve a tam v tom úradnom styku, že to, že ja som členom Tímu

Vallo ešte neznamená, že som dennodenne na nejakom magistráte a že kontrolujem, že čo pán

primátor  podpisuje  alebo  nepodpisuje  a  tak  ďalej  a  tak  ďalej,  čiže  toto  je  taká  odpoveď,  že

každému to musí byť jasné, že tie veci sú paralelné. Druhá vec je, že prečo som proti tým

predajom je, že dneska každý rozpráva o tom, že by sme tam stavali Eiffelovu vežu ale to tak

nie je. My ten pohľad na verejný priestor na zastavaný priestor v Bratislave sa mení. Dneska už

platia úplne iné pohľady, hlavne tie strategické pohľady na zmenu tej klímy, čo tá klíma prináša

a v podstate my chceme mnohé tie spevnené plochy meniť na priepustné a zelené plochy, aby

sa v tomto meste dalo žiť. Teraz hovorím, že tie veci sa teraz nastavujú na to, aby mestá boli,

aby sa v mestách dalo žiť. Aby bolo v mestách viac zelene. Ak si predávame pozemky, tak sa

ochudobňujeme o túto možnosť. Ja sa nepozerám na každý pozemok akože sa zastavia

Eiffelova veža ale skôr si myslím, že tá my budeme tendencia dneska je menšia automobilová

doprava v rezidenčných a husto zastavaných oblastiach. To znamená, že je kľudne možné, že

raz tie garáže naozaj budú miznúť a budú sa robiť v prospech verejnej zelene. A to o tom, či tú

stavbu mesto možno raz bude v kondícii a vykúpi a potom z toho pozemku urobí zeleň

a verejný priestor, tak o túto možnosť sa ochudobňujeme. Preto ja hlasujem proti tomu, lebo

o toto bude potom niekedy ťažšie a konkrétne v tomto prípade si to pozrite naozaj z toho sa dá

urobiť ešte ďalšia stavba, čiže my za tých 500 eur meter štvorcový umožňujeme násobne využiť

ten pozemok a tí ľudia prídu predpokladám k ďaleko vyšším hodnotám ako teraz zaplatia.

Takže pre tých, čo chceli vedieť, že prečo som proti predajom, pretože sa už ináč pozeráme na

plochy mesta v prospech tých klimatických zmien, zelene a verejného priestoru. Ďakujem.
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Starostka:

Ďakujem, ďalšou faktickou, pán poslanec Boháč.

Poslanec Ing. arch. Boháč:

Ja som si to medzičasom vygooglil, tak ten trojuholníkový pozemok je vlastne vlastníci

sú tí, aspoň jeden z nich, ktorému odpredávame aj garáž, čiže inač povedané tie tri garáže

predpokladám, že aj traja vlastníci sú toho doplnku trojuholníkového, tak neviem, či je našou

úlohou regulovať nejakú zástavbu v meste a pozitívum je také, že keď sa to zcelí, tak môžu tam

niečo postaviť ale to by naozaj mal už to riešiť magistrát nebolo by moc pozitívne, aby v tejto

oblasti nejaké ďalšie stavby vznikali ale skutočnosť je taká, že tento pozemok, na ktorej je garáž

a susední väčší, relatívne pozemok sú rovnakí vlastníci, takže raz, keby sa niekto rozhodol, tak

bude musieť odkúpiť od týchto kompletne celý scelený pozemok. Fakt neviem v tejto situácii.

Keby ten susedný pozemok bol náš alebo hlavného mesta, tak sa k tomu ináč staviam. Ale

keďže ten trojuholníkový veľký pozemok dotykový je týchto istých vlastníkov, tak neviem, či

má zmysel bojovať.

Niekto:

(nie je rozumieť zo záznamu)

Poslanec Ing. arch. Boháč:

Ja viem, ale ten trojuholníkový vyššie čo máš je tých istých vlastníkov, čo majú garáže.

Starostka:

Faktickou, pán poslanec Gruska.

Poslanec doc. RNDr. Gruska, PhD.:

Len reagoval na kolegu Vagača. Keď si pozriete dejiny zastupiteľstiev Bratislavy, tak

sú to dejiny privatizácii, čo v zásade nie je ten principiálny problém ale keď teraz riešime

dopravné problémy mesta, tak zistíme, že nejakí naši predchodcovia spravidla na magistráte

odpredali a chýba nám 10 metrov, chýba nám 20 metrov, aby sa nedali riešiť veľké dopravné

projekty električkou počnúc a ak uvažujeme v kontexte, že niekto by to scelil a niečo tam staval,

tak cena stavebného pozemku 600 eur je že absolútne nízka. Ale ešte raz zdôrazňujem,

nepovažujem garáž za stavbu, ktorú máme nejakým spôsobom podporovať či už len tým, že

vlastne  budeme  fixovať ten  stav.  Tam  tie  možnosti  zvýšiť nájomné  alebo  akékoľvek  iné  sú

ďaleko väčšie ako tie garáže zbavovať a nie ich fixovať.

Starostka:

Pán poslanec Dostál, faktickou.

Poslanec Mgr. Dostál:
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Ja by som rozumel tomuto, keby sme tu riešili, že či nie je to potenciálne využiteľné

povedzme ako stavebný pozemok, neviem, či tam územný plán dovoľuje ešte nejakú ďalšiu

zástavbu a teda bavili sa o cene a niekto by dal výrazný návrh na zvýšenie ceny. Ale

nerozumiem tomu, že teraz sa tu o tom bavíme v kontexte klimatických zmien a teda naozaj je

to stabilizované, zahustené územie, kde nie sme v situácii, že na zelenej lúke je 20 garáži a raz

to možno tých 20 garáží nebude, no tak nepredávajme pozemky pod tými garážami, lebo raz to

budeme môcť využiť nejako inak ale naozaj toto sú fliačiky, ktoré teda nerozumiem postaveniu

tej debaty do kontextu toho, že raz o sto rokov, keď tam tá garáž nebude, tak budeme účinnejšie

bojovať proti klimatickým zmenám. Keď sa obávame, že to chcú využiť na stavebný pozemok,

tak navrhnime zvýšenie ceny.

Starostka:

Pán poslanec Gruska, faktickou.

Poslanec doc. RNDr. Gruska, PhD.:

... poslanca Dostála. Tých sto rokov. V Londýne je teraz tretina garáží nevyužitých, lebo

proste nie sú o ne záujemcovia proste tak sa zmenila tá spoločnosť teraz. To znamená,

nerozprávajme sa o výhľade sto rokov ale to môže byť o desať rokov.

Starostka:

Ďalšou prihlásenou pani poslankyňa Hitková.

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

Ďakujem. Ja by som chcela veľmi pekne poprosiť úrad, či keď pripravuje tie predaje, či

by naozaj niekto nemohol vybehnúť z úradu a urobiť nám fotografie, aby sme nemuseli hľadať

street view, pretože ja chcem len naozaj upozorniť na to, že ak toto predáme, ja som si načítala

teraz street view a vyzerá to tak, že ak to predáme, reálne tam môže vyrásť stavba nad tým,

pretože ten človek bude vlastniť susednú budovu, bude vlastniť celý ten pozemok a tie tri garáže

vedľa seba mu umožnia tam buď urobiť dostavbu, nadstavbu alebo dostavbu a keď kúpi aj ten

posledný pozemok, už ho nič nezastaví, takže chcem veľmi pekne poprosiť. Občas ten pohľad

zhora na tú mapu nám poslancom nič nepovie. Keby sa dalo urobiť takáto, stačilo by street

view, možno by tam asi nemuseli ísť ale do tých materiálov by sme to dostali a tá rozprava by

mohla byť tri minúty a nemusela by byť polhodinu, lebo my tu teraz objavujeme, kde sa to

vlastne nachádza, pričom sme to prebrali na komisii, vyzeralo to v poriadku ale keď sa na to

človek pozrie v reále, tak to v poriadku vôbec nevyzerá, takže ďakujem.

Starostka:
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Ďakujem za tento návrh a naozaj si ho osvojíme, že budeme do každého materiálu dávať

aj fotografiu teda z pohľadu chodca tak, ako to vníma teda ako je prístupná tá fotografia, nielen

ten vtáčiu perspektívu alebo teda pohľad pôdorysný.

Pani poslankyňa Španková.

Poslankyňa Ing. Španková:

Keďže ide o posledný pozemok, alebo teda ešte tam je jeden taký ale pozemok, ktorý je

bez prístupu, čiže pre mestskú časť je nevyužiteľný, tak ja navrhujem teda predať tento

pozemok ale navrhujem zmenu uznesenia a to z 500 euro na 600 euro za meter štvorcový, to

znamená, že za celý tento pozemok dostaneme 19 200 euro. Dávam to ako pozmeňujúci návrh,

ďakujem.

Starostka:

Ďakujem, faktickou, pani poslankyňa Hitková.

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

Ja  sa  chcem opýtať pani  Špankovej  na  to,  čo teraz  povedala,  lebo  hovorila,  že  nie  je

prístup k pozemku a ja sa na to pozerám a to je priamo z ulice. My predávame pozemok priamo

z ulice, čiže mestská časť momentálne má prístup k pozemku. Má prístup k pozemku, pretože

to je pozemok z ulice.

Starostka:

Pán poslanec Mikulášek.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Presne to som chcel povedať, pani Španková to zle vyhodnotila, tam je priamy prístup

z ulice ale tam je priamy prístup z ulice. Janka, to je priamy prístup z ulice tá stena tej garáže

hraničí s vedľajším pozemkom, kde je chodník. To znamená, že to, že ho tam nemáš

vybudovaný neznamená, že by si tam nevedela urobiť priamy prístup z ulice, hej?

Niekto:

(nie je rozumieť zo záznamu)

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Ale on, to viete urobiť ako vy...

Starostka:

Asi to vysvetlí priamo vedúca majetkového.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Ja ešte teda dokončím tú myšlienku a teda poviem tak, že rozhodne vnímam tento

pozemok ako možno stavebný, lebo priamo nad tými garážami, keď si to street view otvoríte,

v tej časti domu nie sú okná a je tam možná prístavba, to znamená, že nevnímam ho ako
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pozemok pod garážou a preto dám aj v tomto smere pozmeňovací návrh ale až v normálnom

príspevku, lebo vo faktickej nemôžem.

Starostka:

Odovzdávam slovo vedúcej majetkového.

Ing. Boďová, vedúca oddelenia majetkového:

Ja len na doplnenie. Svojim spôsobom máte všetci pravdu, pretože stena tej garáže tvorí

hranicu pozemku ale prístup do tej garáže nie je z pozemku, ktorý patrí mestskej časti alebo je

zverený. Čiže ono je to v zásade stena garáže je hranica pozemku.

Starostka:

To sa dá zmeniť.

Ing. Boďová, vedúca oddelenia majetkového:

Len prístup je teda nie cez náš pozemok.

Starostka:

Faktickou, pán poslanec Gajdoš.

Poslanec Ing. arch. Gajdoš:

Ja by som len chcel kolegom dať do pozornosti správa z územného plánu od pani

Majorošovej tá jasne hovorí, že minimálna veľkosť pozemku pre možnosť novej zástavby 1 500

metrov štvorcových. Keby sme dali celý tie nárožné pozemky aj s tými velikými dohromady,

tak nedosiahneme podľa mňa tú výmeru, navyše s indexom zastavanej plochy 0,2 a index

prírodnej plochy 0,65, čiže baviť sa tu o sceľovaní a zástavbe a aby to prešlo cez územný plán

alebo  je  to  v  rozpore  vlastne  so  zonálkou,  takže  myslím  si,  že  asi  to  nemá  význam  v  tomto

smere.

Starostka:

Ďakujem.

Poslanec Ing. arch. Gajdoš:

Čiže je tam garáž, ktorá tam je a meniť objemy a indexy v rámci iných a sceľovania

pozemkov asi nemá význam, aby to prešlo teda.

Starostka:

Pani poslankyňa Hitková.

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

Ja by som na to zareagovala a opýtala sa teda, nech niekto kompetentný sa k tomu

vyjadrí, kto povie, či je alebo nie je možné pre tých ľudí, ak to kúpia aj ten posledný pozemok

urobiť tam nadstavbu alebo neurobiť, pretože už to je zastavané územie, nič nebudú meniť, iba

by nadstavali pár poschodí. Takže ja kým sa rozhodneme fundovane, ja si myslím, že by sme
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mali mať odpoveď od niekoho, kto nám povie, že ak tí ľudia budú vlastniť všetky tri tie garáže,

či dokážu urobiť nadstavbu, lebo ak áno, potom je to presne to, čo spomínal pán Osuský, že ak

ideme schvaľovať, tak potom za úplne iné peniaze.

Starostka:

Pani poslankyňa, odpoviem ja, nakoľko som aj územný plánovač. Tým kompetentným

ste práve vy a mali by ste presne vedieť, že keď si zvolíte spracovanie zmien a doplnkov

územného plánu, tak sa dajú meniť všetky tieto koeficienty, ktoré sa meniť v podstate tá úprava.

Je to ale proces na roky a vôbec nie je jasný jeho výsledok. Takže to, že povedať niekedy, že

niečo sa nedá, všetko sa dá, zákony  sa môžu meniť, závisí to od vôle práve volených zástupcov.

Dnes to možné nie je, a tak, ako hovorí územný plán, zastavanie tam nie je možné. Bude to

závisieť, či budú budúce generácie alebo keď budú úspešní títo poslanci, ktorí sú tu dnes, že či

dovolia to tam zastavať alebo nie.

Pani poslankyňa Ležovičová.

Poslankyňa MUDr. Ležovičová:

Ďakujem. Síce dom je z Moyzesovej ale vchod cez ten dvor je z Gunduličovej.

A naproti ten rohový pozemok je kubánska ambasáda, prosím vás. Takže to si neviem a to je

taká moderná vila, ja si neviem predstaviť, že by tam niekto niečo dovolil a neprotestovali a tie

vily sú dosť hutné. To nie sú vily, ktoré majú jeden, dva byty. To sú štyri, päťbytové, čiže ďalšia

vec nedajú súhlas tí ostatní majitelia a ten pidi priestor, ktorý tam je si nikto nedovolí zastavať,

lebo to je jediný voľný priestor, to je taký vnútrodvor maličký, nie je moc veľký. Takže už ma

predbehla pani Španková, ja tiež by som dávala zvýšiť na tých 600 euro tak, ako to tej

Riznerovej. Tu je veľký problém s parkovaním. Veľký. Toto je tá lokalita, ktorú náhodou,

náhodou poznám, čiže odstavia nám jedno miesto, ktoré na tej ulici je vôbec nemožné parkovať.

Takže ja navrhujem tiež tých 600 euro a predať to, tu nikto nič nemôže postaviť, lebo nikto

ostatný nebude s tým súhlasiť, to vám ručím.

Starostka:

Ďakujem, pán poslanec Mikulášek.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

No. Asi neviem teda, ja nie som z územného plánovača, tak možno neviem, či som to

správne pochopil, pani starostka, že na existujúcej garáži sa už nedá nadstaviť druhý rad garáži

a tretí rad garáži, ak sú tam existujúce.

Starostka:

Tam musia byť zachované koeficienty, ktoré sú dané územným plánom zóny.

Poslanec Mgr. Mikulášek:
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A tam sú stabilne dané, to znamená, že nedajú sa.

Starostka:

... súčasťou materiálu.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Z toho, čo tam je, ja to neviem čítať, preto sa vás pýtam ako odborníčky, že či tam je

možné nadstaviť druhé poschodie garáží a tretie poschodie garáží.

Starostka:

Ako sa dá stavať garáž na poschodí, veď tam musí prísť príjazd, rampa.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Konštrukciu tam spravia, železnú. Dneska neni problém. Autovýťah. Ja sa pýtam, či to

je akože možné z ...

Starostka:

Zaoberal by sa tým konaním stavebný úrad, ktorý by to vyhodnotil.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Nevieme to tu teraz povedať, či to je možné alebo nie.

Starostka:

Územný plán tam je stabilizované územie, kde sú presne dané koeficienty zástavby tak,

ako je to súčasťou materiálu.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

 Ja im nerozumiem, preto sa vás na to pýtam ako odborníčky, že ako to je reálne.

Starostka:

Myslím si, že keby bolo konanie, tak by sa zaoberal, ja to nevylučujem tú možnosť, že

by tam mohla byť akože.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

No. Takže tým pádom je možné tie garáže nadstavať, už len to ako, lebo vo vedľajšom

dome je a beriem to ako stavebný pozemok, lebo tým pádom ak tam je garáž, môže nadstavať,

tak tam je možné pristavať aj dom a v tom momente to beriem ako stavebný pozemok a v tej

lokalite, preto dávam pozmeňovací návrh za 1 500 euro za meter štvorcový za túto stavbu.

Ďakujem.

Niekto:

(nie je rozumieť zo záznamu)

Starostka:

Ale pozmeňovací návrh môže byť podaný. Takže pani poslankyňa Kleinert.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:
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Ďakujem. Ja som vždy prvá, ktorá sa hlási k tomu, že potrebujeme systémové

nastavenie,  čiže  ak  aj  mesto,  magistrát  rozhodne,  že  na  základe  nejakého  systému  bude

rozhodovať o odpredaji alebo neodpredaji a bude nám niečo odporúčať alebo neodporúčať, tak

to bude len dobré. V tejto chvíli predpokladám, že iba sledujú zákonné možnosti a že v zásade

to nechávajú na nás, na Staré Mesto, na nás, na poslancov. Máme tu aj nejaké dedičstvá, ktoré

v tejto chvíli práve riešime, čiže sú to vlastne priebežné odpredaje a v tejto chvíli by som chcela

povedať, že áno, komisia aj naša staromestská by mala mať nejaký systém a vidím, že sa to

snažia robiť už dva roky, majú v tomto moju dôveru. Myslím si, že poctivo hľadajú odpovede

na to, čo odpredať a čo neodpredať, čiže konkrétne v tomto prípade tak, ako ja volám po dôvere

v komisiu napríklad komisiu kultúry alebo iné komisie, tak takisto volám v dôvere pre túto

komisiu, ktorá myslím si, že naozaj zodpovedne rozhodla. A bola by som veľmi rada, keby sme

tu nemali dneska všetci rýchlokurz vysokej školy architektúry a urbanizmu, lebo architekti

a urbanisti to nie nadarmo dlhé roky študujú, aby vedeli, že čo sa tam dá a nedá postaviť a my

teraz keď tu začneme dumať nad tým, čo môžu alebo nemôžu postaviť, tak sa ako nikam

nedostaneme, lebo niekto má pocit, že tam už nič nepatrí, niekto má pocit, že ale veď v pohode,

ešte sa tam dá niečo postaviť. Do toho tu máme regulatívy, ktoré nám niečo hovoria, čiže ja by

som bola rada, keby sme sa týmto nezapodievali, neriešili, kto to kupuje, či to je človek zo

Skalice alebo odkiaľ, jednoducho máme odporúčanie magistrátu a zároveň máme odporúčanie

našej komisie, ktorá ešte k tomu aj navrhla zvýšiť cenu, takže ja by som osobne im dôverovala.

A samozrejme, uvítam systém, ktorý nám povie, kde a ako neodpredávať pozemky. Som prvá

v rade, ktorá bude za to, aby sme tento systém nasledovali.

Starostka:

Ďakujem. Nakoľko nie je nikto ďalší prihlásený do diskusie, odovzdávam slovo

návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

K návrhu uznesenia boli predložení dva pozmeňujúce návrhy, návrh pani poslankyne

Špankovej, ktorý zvyšuje cenu na 600 eur za meter štvorcový, celkovo 19 200 eur a návrh pána

poslanca Mikulášeka, ktorý zvyšuje cenu na 1 500 eur za meter štvorcový, teda celkovo na

48 000 eur. Budeme o nich hlasovať v poradí, akom boli predložené. Najprv hlasujeme

o návrhu pani poslankyne Špankovej.

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii, poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/
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Starostka:

Konštatujem, že za bolo 22 poslancov, proti 1, zdržalo sa 0, nehlasovalo 0. Pán poslanec

Mikulášek hlasoval za pozmeňujúci návrh druhého poslanca.

Niekto:

(nie je rozumieť zo záznamu)

Starostka:

Nie, keď je schválený, veď preto som sa podivila, že si dal pozmeňovák a sám si

podporil iný.

Viacerí:

(nie je rozumieť zo záznamu)

Starostka:

Keď sa schváli, tak sa. Ale to bolo už trikrát sa to stalo počas tohto zastupiteľstva.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

Ak môžem ja.

Viacerí:

(nie je rozumieť zo záznamu)

Starostka:

Nebolo by to nijako zmenilo výsledok. Akože naozaj si myslím, že.

Niekto:

(nie je rozumieť zo záznamu)

Starostka:

Dobre, zmätočné, že ty nevieš rokovací poriadok.

Niekto:

(nie je rozumieť zo záznamu)

Starostka:

Ale veď sa bude hlasovať v prípade, že sa bude hlasovať v poradí.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

Návrhová komisia. Ja som na úvod bilancoval, aké boli pozmeňujúce návrhy, aby sa

každý mohol rozhodnúť, že ktorý z nich chce hlasovať. Ale je logické, že keď sa schváli

pozmeňujúci návrh, ktorým sa mení cena na nejakú cenu, tak sa už nehlasuje o druhom, treťom,

ani pätnástom pozmeňujúcom návrhu, ktorý rieši tú istú vec, lebo to sa navzájom vylučuje. Tak

to vždy bolo a takto sme vždy hlasovali a takto sa všade hlasuje o normálnych pozmeňujúcich

návrhoch, lebo tak to z logiky veci vyplýva. Nehlasuje sa, že zvýšime na 500, potom na 600,

potom na 700, potom na 1 500. Ako ja som nevidel také hlasovanie.
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Starostka:

Ja iba poviem, že podľa mňa to vyplýva z toho, že pán Mikulášek má predstavu, že keď

zastupiteľstvo schváli vyššiu cenu, tak to je tá, kde chcem dospieť. Ale môže byť iné motívy

a môže byť naozaj nižšia cena niekedy dôvodom, že ja neviem, je to sociálna výpomoc ale tak.

Preto je dôležité to, že ku každému hlasovaniu, ktoré je už schválené, tak nemôže ísť ďalšie

také isté, lebo keby bolo schválené aj nižšia aj vyššia cena, čo by potom platilo? To neni nikde

napísané, že najvyššia cena je motív. Dobre? Pán poslanec Mikulášek asi ani nemá teraz

možnosť, lebo diskusia už bola ukončená. Trváte teda na tom, že to bolo zmätočné?

Viacerí:

(nie je rozumieť zo záznamu)

Starostka:

Odovzdávam slovo návrhovej komisii. Je to v súlade s rokovacím poriadkom.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

O pozmeňujúcich návrhoch sa hlasuje v poradí, v akom...

Niekto:

(nie je rozumieť zo záznamu)

Starostka:

Naštudujte si ten rokovací poriadok, fakt sa to nedá. Keď sa raz niečo schváli, tak už

teraz sa nedá. Pani poslankyňa Satinská ale neotvárajme diskusiu, návrhová komisia,

odovzdávam slovo návrhovej komisii, aby sme hlasovali teda o celku s pozmeňovacím

návrhom.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

No tým pádom nemôžme hlasovať o druhom pozmeňujúcom návrhu a budeme hlasovať

o návrhu ako celku s tým, že sme schválili zvýšenie ceny, ktorú navrhla pani poslankyňa

Španková.

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii, poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 18 poslancov, proti 4, zdržal sa 1, nehlasovalo 0. Uznesenie

bolo s pozmeňovacím návrhom pani poslankyne Špankovej schválené k bodu 8. Ešte

odovzdávam slovo návrhovej komisii vzhľadom na to, že v rámci hlasovania došlo

k spochybneniu.
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Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

Článok 7 odsek 2 rokovacieho poriadku hovorí. Ak boli k návrhu predložené

pozmeňovacie návrhy, hlasuje sa o nich, najprv o nich a to v poradí, v akom boli predložené.

Ak prijatý pozmeňovací návrh vylučuje ďalšie pozmeňovacie návrhy, o tých ďalších návrhoch

sa už nehlasuje. Toto je v rokovacom poriadku. Ak s tým má niekto problém, nech navrhne

zmenu rokovacieho poriadku, nech sa hlasuje o cene od najmenšej po najväčšiu alebo od

najväčšej po najmenšiu ale postupuje v súlade s platným rokovacím poriadkom a ja som urobil

len to, čo robím aj pri iných hlasovaniach, že keď je predložených viacej pozmeňujúcich

návrhov, tak zbilancujem, aké pozmeňujúce návrhy boli podané, aby sa poslanci mohli

rozhodnúť, za ktorý z nich chcú hlasovať.

Starostka:

Faktickou, pán poslanec Osuský ale nie je diskusia, ja by som ukončila bod č. 8

a otvorila bod č. 9, ktorým je Návrh na predaj pozemku parcelné číslo 8904/3 pod garážou na

Gajovej ulici.

9. Návrh na predaj pozemku parc. č. 8904/3 pod garážou na Gajovej ulici

Starostka:

Otváram diskusiu k tomuto bodu. Pán poslanec Skalník.

Poslanec Ing. Skalník:

Ďakujem za slovo. Tak toto je presne ten prípad, keď som vás poprosil, aby ste hlasovali

proti predaju, pretože je to súvislý pás garáží, ktoré nám všetky pozemky patria a nemali by

sme ich rozpredávať a jedného dňa, až bude zemetrasenie a tie garáže všetky spadnú, tak tam

postavíme krásny park alebo niečo podobné. Ďakujem. Park.

Starostka:

Ďalším do diskusie je prihlásený pán poslanec Gajdoš.

Poslanec Ing. arch. Gajdoš:

Ja ešte po preštudovaní materiálu som sa dozvedel, že sa jedná aj o pomerne nejako

neplatiča, teda neviem, či som si to dobre pozrel ten materiál, že je tam aj nejaká dlžoba voči

Starému Mestu neuhradená.

Starostka:

Áno, môžem dať slovo vedúcej z oddelenia majetkového, možno k tomu povie.

Ing. Boďová, vedúca oddelenia majetkového:
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Áno, presne tak, ako to je vlastne uvedené v tom materiáli, tak evidujeme voči

žiadateľovi nedoplatok na nájomnom za užívanie toho pozemku a ten budeme od neho

vymáhať.

Starostka:

Pani poslankyňa Španková do diskusie sa prihlásila.

Poslankyňa Ing. Španková:

V tomto bode majetková komisia nebola už uznášaniaschopná ale pri diskusii sme sa

zhodli všetci, ktorí sme teda boli online zapojení, že tento teda odpredaj nebudeme odporúčať,

čiže takisto ako povedal kolega, čiže by bolo dobré, keby sme ho nepodporili, ďakujem.

Starostka:

Pán poslanec Vagač.

Poslanec Ing. Vagač:

Ďakujem, takže opäť by som len povedal, že toto je z tých prípadov, keby už úplne

evidentne je jasné, že ak predáme prvý, tak sa začnú hlásiť všetci ostatní a ten celý vnútroblok

a tá zeleň, ktorá tam je a je v okolí a postavíme akože zafixujeme tie garáže, čiže ja by som vás

opäť poprosil, aby sme nehlasovali za ale proti predaju. Ďakujem.

Starostka:

Faktickou, pani poslankyňa Ležovičová.

Poslankyňa MUDr. Ležovičová:

Ďakujem, ja sa len chcem spýtať. My ho môžeme nejako prinútiť, aby nám tú dlžobu

vyplatil?

Starostka:

Riadnym konaním.

Poslankyňa MUDr. Ležovičová:

Za ten nájom. Za ten nájom, čo neplatil.

Starostka:

Áno, mestská časť koná v tejto veci.

Poslankyňa MUDr. Ležovičová:

Takže koná sa, dobre.

Starostka:

Faktickou, pán poslanec Osuský.

Poslanec MUDr. Osuský, CSc.:
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Ja teda akokoľvek som vystupoval proti perspektívam mestskej časti ako developera

a nepochybne uznávam argumenty, ktoré uviedli páni Skalník a Vagač a tento raz som na ich

pozíciách a špeciálne kolega Vagač môže vidieť, že nie vždy som proti nemu.

Starostka:

Súčasné vedenie razí ideu, že môže si požiadať predložiť materiály a požiadať

o odpredaj pozemku ktokoľvek. Zastupiteľstvo to preberie a dá mu jasný signál, ako k tomu

pristupuje. Takže preto aj tento bod tu máme zaradený.

Keďže nie je nikto ďalší prihlásený do diskusie, ukončujem diskusiu a odovzdávam

slovo návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

Neboli predložené žiadne pozmeňujúce návrhy, budeme hlasovať o návrhu uznesenia,

ako ho máme písomne v materiáloch.

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii, poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali

o odpredaji tohto pozemku.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 0 poslancov, proti 22, zdržal sa 1, uznesenie k návrhu č. 9

nebolo schválené. Otváram bod č. 10, ktorým je 10. Návrh na schválenie zámeru, spôsobu

nájmu a podmienok obchodnej verejnej súťaže na nájom časti nebytového priestoru na ulici

Grösslingová 52 v Bratislave.

10. Návrh na schválenie zámeru, spôsobu nájmu a podmienok obchodnej verejnej
súťaže na nájom časti nebytového priestoru na ulici Grösslingová 52 v Bratislave

Starostka:

Otváram diskusiu k tomuto bodu. Nakoľko nie je nikto z poslancov prihlásený do

diskusie, odovzdávam slovo, pán poslanec Berka.

Poslanec Mgr. art. Berka:

Pardon, pardon, nevedel som to poriadne zmačknuť. Na základe diskusie aj v miestnej

rade aj na finančnej komisii, dal by som pozmeňujúci návrh, už to bolo prediskutované, ten

pozmeňujúci návrh sa týka toho, že ide o obchodný priestor s výkladom v ulici. My sme sa

v podstate dohodli, že zmeníme upravíme ten účel využitia tak, že vyškrtneme odkiaľ tie
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kancelárske priestory, čiže to bol, aby sme to vedeli ponúknuť skôr niekomu, kto tam chce mať

prevádzku obchodnú. A druhá časť tohto pozmeňujúceho návrhu je takisto to je na základe

nejakej dohody aj na komisii, aj na rade, že by sme znížili tú vyvolávaciu cenu, tú základnú

cenu z 8 eur na meter štvorcový na 5 eur na meter štvorcový, aby sme tú súťaž otvorili širšiemu

spektru potenciálnych uchádzačov a oni až potom budú súťažiť v tej aukcii o tom, že kto bude

víťazom ale že aby sme sa dostali na tých 5 eur za meter štvorcový tak, ako sme to robili aj

v iných prípadoch. Čiže toto bude súčasťou môjho pozmeňujúceho návrhu.

Starostka:

Ďakujem, pani poslankyňa Španková.

Poslankyňa Ing. Španková:

...  chcela  potvrdiť slová  pána  poslanca  Berka,  sme sa  na  komisii  zhodli,  že  teda  tam

budeme vychádzať z mesačného nájmu 5 euro za meter štvorcový a mesiac. Ďakujem. A už pán

Berka dáva pozmeňujúci, takže už to nebudem dávať ja, ďakujem pekne.

Starostka:

Ďakujem, nakoľko nikto ďalší nie je prihlásený do diskusie, počkáme ešte na písomné

pozmeňovací návrh v písomnej podobe. Tento spôsobom sme navrhli potom, že keďže súťaž

má lehoty, kedy visí a je zverejnená, tak v podstate sme dohodli, že áno, bude to rozumnejšie,

teda ten návrh je dobrý, to znamená je škoda obchodné priestory, ktoré majú výklad používať

na administratívne priestory, takže súhlasím. Pán poslanec Gruska, v rokovacom poriadku je,

že keď sa ukončí diskusia, už má slovo teda, už je ukončená, tak už sa proste tie príspevky

neakceptujú. Odovzdávam slovo návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

K návrhu uznesenia sme dostali jeden pozmeňujúci návrh, ktorý predložil pán poslanec

Berka, ktorým sa mení minimálne mesačné nájomné z 8 eur na meter štvorcový na 5 eur za

meter štvorcový a zároveň sa v bode 5, ktorý sa týka účelu vypúšťajú kancelárske

a administratívne priestory, čiže tam ostane to ostatné, čo tam je. A pán poslanec Berka chce,

aby sme o oboch návrhoch hlasovali spoločne, čiže budeme hlasovať o jednom pozmeňujúcom

návrhu, ktorý obsahuje tieto dva body.

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii, poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali

o pozmeňovacom návrhu pána poslanca Berku.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:
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Konštatujem, že za bolo 17 poslancov, proti 0, zdržalo sa 6, nehlasovalo 0, pozmeňovací

návrh bol prijatý. Odovzdávam slovo návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

Teraz budeme hlasovať o návrhu uznesenia ako o celku tak, ako ho máme písomne

v materiáli s tým, že tie dve veci, ktoré sme schválili sa pozmeňujúcom návrhu pána poslanca

Berku sa menia.

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii, poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 22 poslancov, proti 0, zdržal sa 1. Uznesenie k bodu č. 10 bolo

s pozmeňovacím návrhom pána poslanca Berku schválené. Otváram bod č. 11, ktorým je Návrh

stanoviska Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Staré Mesto k odňatiu správy

verejnej zelene na pozemku registra C parcelné číslo 7721/7 v Grassalkovichovej záhrade.

11. Návrh stanoviska Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Staré
Mesto k odňatiu správy verejnej zelene na pozemku registra „C“ parc. č. 7721/7 v

Grasalkovičovej záhrade

Starostka:

Otváram diskusiu k tomuto bodu. Pani poslankyňa Ležovičová.

Poslankyňa MUDr. Ležovičová:

... vyjadriť k tomuto, to je vyriešené ale minule som pozerala zábery na

Grassalkovichovu záhradu zozadu pohľad na Prezidentský palác. Bola to depresia. Tam bolo

ten  priestor,  ktorý  sme  my  kedysi  Staré  Mesto  dávali  k  dispozícii  plus  sme  stavali  tam  dali

súhlas na ten plot presklený, to je parkovisko, čiže pohľad z paláca na záhradu a zo záhrady na

ten pekný palác je parkovisko. Ja si nemyslím, že kedysi sme tento priestor a ten sklenený plot,

ktorý teda stál šialenú sumu dávali k dispozícii preto, aby tam bolo parkovisko. A nie pre jedno

prezidentské auto. To by sa dalo ešte niekde do roku strčiť. A to bolo celý čas. Čiže keď sa

pozeráte z Grassalkovichovej záhrady, vidíte nie palác, ten vidíte jeden hore ale rad, šor, celý

priestor využitý ako parkovisko. Ja osobne si myslím, že s týmto by sa mohlo niečo robiť. To

sa netýka len, pretože rozprávame o Grassalkovichovej záhrade a Prezidentskom paláci.

Starostka:
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Faktickou, pán poslanec Osuský.

Poslanec MUDr. Osuský, CSc.:

Ak ma pamäť neklame, tak pred rokmi tu bola požiadavka zo strany prezidentskej

kancelárie, aby sa mohlo a ja mám taký hmlistý pocit niečo ako vykopať ten priestor, kde teraz

to parkovisko, o ktorom hovoríš a urobiť tam podzemné parkovisko. Ja sa pamätám, že napriek

tomu, že ja som hlasoval inak, tak väčšina zastupiteľstva akúkoľvek takúto aktivitu myslím

vtedy  zamietla.  A  to  by  bolo  upratalo  tie  autá,  lebo  keď si  pomyslím,  koľko  francúzska

ambasáda má áut a to teda nie je Prezidentský palác tá francúzska ambasáda, ktoré sa

ponevierajú od Františkánskeho námestia všelikadiaľ občas na rozdiel od Japoncov, ktorí to

nejak riešia, tak musím povedať, že ak nám vadilo, že sa mali zanoriť tie autá do toho

šotolínového priestoru, tak teraz je tam to, čo tam je. Ale na druhej strane musím pochopiť, že

aj bežnejšie úrady majú oveľa viac miesta na parkovanie ako má prezidentská kancelária, ktorú

netvorí jeden prezident. Tak sa zamyslime, koľko má magistrát mesta a koľko má prezidentská

kancelária k dispozícii a potom sa čudujme, že tam tie autá parkujú. Jednoducho je to tak a ja

to chápem.

Starostka:

Pána poslanec Boháč, faktickou.

Poslanec Ing. arch. Boháč:

Áno, bolo to nejak takto ale to boli len úvahy o tom, bolo o tom, či máme zveriť alebo

nezveriť ale bola obava, že by tam boli takéto nejaké aktivity a vtedy doktor Holčík povedal,

že oni majú tam kúsok vedľa ešte ďalší objekt, kde majú aj vybudované parkovanie a tak ďalej

a že vlastne pôvodná dohoda mala byť na to, aby zahraničné a špeciálne iné návštevy prišli,

zaparkovali, otočili sa a išli odparkovať niekde inde. Ale toto fakt dneska neriešime, tak ja

neviem. V podstate asi ten stav nie je v poriadku a nevyužíva sa v zmysle toho, o čom bola

debata v minulosti ale neviem, že by priamo sa hovorilo o podzemných garážach. Ale tie úvahy

na zastupiteľstve zazneli. To pripúšťam.

Starostka:

Dobre, možno iba aj keď už sme zašli túto tému veľmi rýchlo. Nie som si úplne iná, či

mám presné informácie ale mala tam prísť nejaká rekonštrukcia toho objektu, kde oni parkujú

a možno je to vlastne iba dočasný jav, budeme to sledovať.

Pani poslankyňa Uličná.

Poslankyňa Mgr. Uličná:

Správne pán Boháč poznamenal, že téma je úplne iná, čiže ja si iba dovolím poopraviť

pána  kolegu  Osuského,  že  vtedy  sme  sa  bavili  prezidentská  kancelária  chcela  zveriť ten
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predmetný pozemok, ktorý bol vedený ako zeleň a ešte nebohý Viktor Muránsky mal teda

obavu, že keď zveríme tento pozemok, tak už nikdy nezabránime tomu, aby tam parkovali autá.

Čiže v tomto duchu sa viedla debata, ja iba na upresnenie. Iba to som chcela toľko, ďakujem.

Starostka:

Teraz parkujú na zeleni, faktickou, pani Ležovičová.

Poslankyňa MUDr. Ležovičová:

Ďakujem. Ja nedochádzam na Hlavné námestie, len raz na desať rokov alebo za koľko

ale každý deň a nikto sa ma nepýta, ani ja sa nepýtam, prečo nemôžem parkovať na Hlavnom

námestí, ja to akceptujem, čiže my sme tento priestor kedysi, ja sa pamätám kvôli ten sklenenej

nás Schuster prijal celé zastupiteľstvo na paláci, čo nám ďakoval, zase vtedy tam autá

neparkovali. Ja tam nechodievam a keď som to teraz videla v tej televízii, tak mi bolo zle. Preto

hovorím, neni to problém teraz ale treba na to myslieť a treba to trochu kontrolovať. Ten

priestor je. Viete si predstaviť, že by ste v inom parku parkovali? Zoberte hociktorý iný park,

že by ste takto parkovali, urobili z jednej tretiny parkovisko. A ešte aj zadarmo.

Starostka:

Pán poslanec Gruska.

Poslanec doc. RNDr. Gruska, PhD.:

Ja sa v tomto nemôžem nepripojiť k predchádzajúcim predrečníkom ale chcem vás

upozorniť, že prezidentská kancelária si spravila parkovisko aj pred Prezidentským palácom.

Čo znamená, aj tam, tam parkujú, chodím denne tade a tam parkuje vždycky niekoľko áut, ktorý

to príde montér, ten príde hentén, parkujú aj na Mierku pred Prezidentským palácom. Na

Hodžku, pardon.

Niekto:

(nie je rozumieť zo záznamu)

Poslanec doc. RNDr. Gruska, PhD.:

Áno aj predtým. To znamená, že myslím, že miestna časť by mala vyvinúť nejakú

aktivitu, aby sa tento problém raz poriadne vyriešil, lebo proste táto situácia je neúnosná.

Starostka:

Pán poslanec Boháč.

Poslanec Ing. arch. Boháč:

Ja iba polvetou, tiež to bude odbočenie, že vlastne takýto neduh sa rozmáha Najvyšší

súd napríklad takto parkuje pri vlastne jeho objekte, kde parkuje pod objektom, pri morovom

stĺpe a tak ďalej, čiže fakt je ten, že tí, ktorí by nám mali slúžiť ako vzor tak vlastne dáva aj

takýto negatívny príklad, ďakujem.



55

Starostka:

Ďakujem. Nakoľko nikto ďalší nie je prihlásený do diskusie, ukončujem diskusiu

a odovzdávam slovo návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

K návrhu uznesenia sme nedostali žiadny pozmeňujúci návrh, budeme teda hlasovať

o návrhu uznesenia tak, ako ho máme písomne v materiáli.

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii, poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 23 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasovalo 0. Pred

ukončením tohto bodu iba dáme vedieť mestskej polícii, ktorá je to povinná strážiť sa parkuje

na námestí. Otváram bod č. 12, ktorým je Návrh na zrušenie uznesenia Miestneho

zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Staré Mesto, ktorým bol schválený nájom nebytového

priestoru na ulici Heydukova 25 v Bratislave ako prípad hodný osobitného zreteľa.

12. Návrh na zrušenie uznesenia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti

Bratislava-Staré Mesto č. 29/2018 z 20.03.2018, ktorým bol schválený nájom
nebytového priestoru na ulici Heydukova č. 25 v Bratislave ako prípad hodný
osobitného zreteľa

Starostka:

Otváram diskusiu k tomuto bodu. Nakoľko sa nikto neprihlásil do

diskusie, odovzdávam slovo návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

Budeme hlasovať o návrhu na zrušenie uznesenia tak, ako ho máme písomne

v materiáli.

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii, poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:
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Konštatujem, že za bolo 22 poslancov, proti 0 poslancov, zdržalo sa 0, nehlasovalo 0.

Uznesenie k bodu č. 12 bolo schválené tak, ako ho predniesla návrhová komisia. Ukončujem

bod č. 12 a otváram bod č. 13 Návrh na zosúladenie zápisu predkupného práva k

nehnuteľnostiam, a to stavbe súpisné číslo 3112 a pozemku číslo 7434 zapísaného v katastri

nehnuteľností na liste vlastníctva číslo 7477, podľa Dohody o urovnaní číslo 308/2020 zo dňa

19.10.2020.

13. Návrh na zosúladenie zápisu predkupného práva k nehnuteľnostiam, a to
stavbe súp. č. 3112 a pozemku parc. č. 7434 zapísaného v katastri nehnuteľností na
LV č. 7477, podľa Dohody o urovnaní č. 308/2020 zo dňa 19.10.2020

Starostka:

Otváram diskusiu k tomuto bodu. Nakoľko nie je nikto z poslancov prihlásený do

diskusie, ukončujem diskusiu a odovzdávam slovo návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

Budeme hlasovať o návrhu uznesenia tak, ako ho máme písomne v materiáli.

Starostka:

Ďakujem, poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 22 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasovalo 0.  Uznesenie

k bodu č. 13 bolo schválené tak, ako bolo prednesené návrhovou komisiou a materiáloch, ktoré

boli k dispozícii. Bod č. 14 je Návrh zásad pri zabezpečení stravovania a poskytovaní

finančného príspevku na stravovanie dôchodcov v mestskej časti Bratislava-Staré Mesto.

14. Návrh zásad pri zabezpečení stravovania a poskytovaní finančného príspevku
na stravovanie dôchodcov v mestskej časti Bratislava-Staré Mesto

Starostka:

Otváram diskusiu k tomuto bodu. Keďže nie je prihlásený žiaden

z poslancov, ukončujem diskusiu a odovzdávam slovo návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

Budeme hlasovať o návrhu uznesenia tak, ako ho máme písomne v materiáli.
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Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii, poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 21 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasovalo 0. Uznesenie

bolo prijaté tak, ako bolo prednesené návrhovou komisiou. Otváram bod č. 15 Návrh na

spolufinancovanie projektu Komplexné vodozádržné opatrenie na Jakubovom námestí z

rozpočtu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto na rok 2021.

15. Návrh na spolufinancovanie projektu „Komplexné vodozádržné opatrenie na
Jakubovom námestí“ z rozpočtu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto na rok 2021

Starostka:

Otváram diskusiu k tomuto bodu. Nakoľko nie je nikto prihlásený do

diskusie, ukončujem diskusiu a odovzdávam slovo návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

Budeme hlasovať o návrhu uznesenia tak, ako ho máme písomne v materiáloch.

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii, poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 21 poslancov, proti 0 poslancov, zdržalo sa 0, nehlasovalo 0.

Uznesenie k bodu č. 15 bolo schválené. Body 16, 17 sú výzvy. Návrh Výzvy na predkladanie

žiadostí o poskytnutie dotácií z rozpočtu mestskej časti Bratislava–Staré Mesto na rok 21,

Staromestská dotačná schéma je bod č. 16.

16. Návrh Výzvy na predkladanie žiadostí o poskytnutie dotácií z rozpočtu
mestskej časti Bratislava–Staré Mesto na rok 2021 - Staromestská dotačná schéma

Starostka:

Otváram diskusiu k tomuto bodu. Pán poslanec Ažaltovič.

Poslanec Mgr. Ažaltovič:
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... opýtať, že či sa teraz automaticky tie výzvy zosúladia so schváleným rozpočtom, lebo

sú tam iné sumy, ako máme v rozpočte.

Starostka:

Áno. Keďže to bol bod predtým. Predkladáte pozmeňovák? Pani poslankyňa Hitková.

Výzva na nemení, ani keby sme my vo februári navýšili ten rozpočet, tak sa nemení výzva.

Výzva je v súlade s všeobecne záväzným nariadením, ktoré tu máme prijaté. Pani poslankyňa

Hitková.

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

Ja asi poviem, že k tomu bodu 16 asi neboli zmeny, tie zmeny sa týkali bodu 17, ak sa

nemýlim ale tiež by som uvítala, keď odhlasujeme teda bod 16, aby sa niekto vyjadril k tomu

bodu 17, lebo tiež by som bola rada, keby ten pozmeňovací návrh alebo to, čo sa zapracovalo

do rozpočtu bolo v tej výzve priamo napísané. Takže asi k bodu 17 potom by som poprosila

niekoho z úradu, aby sa k tomu vyjadril a na kameru povedal, že ako to teda bude, ďakujem.

Starostka:

Ďakujem. Pán poslanec Gruska.

Poslanec doc. RNDr. Gruska, PhD.:

My sme pred časom schvaľovali taký ten všeobecný dokument o týchto výzvach, tak

som ho kritizoval, že je strašne zložitý, komplikovaný a že tomu nikto poriadne nebude

rozumieť. Zdá sa, že sa to moje slová už teraz napĺňajú, lebo hneď medzi oprávnenými

žiadateľmi máme vylúčené fyzické osoby. Čo nebolo v tom pôvodnom návrhu, čiže je to podľa

mňa v rozpore s tým pôvodným návrhom, keďže fyzické osoby mohli byť žiadateľom. Podľa

tohto návrhu, ktoré tu máme teraz predložený to nie je na komisii sme boli ubezpečení, že je to

omyl a že sa to napraví ale ja tak pozerám sa to nenapravilo.

Starostka:

Je to v súlade s všeobecne záväzným nariadením. Fyzická osoba ako občan nie,

(nezrozumiteľné) živnostníka, to znamená niekto, kto nemá IČO v týchto verejných zdrojov

v rámci výziev nie je umožnené ani v rámci mesta, ani v rámci župy, ani v rámci iných

obecných a verejných zdrojov prerozdeľovať. Nakoľko nie je nikto ďalší prihlásený do

diskusie, čakáme na. Výzva je výzva, ktorá je podľa platných pravidiel, ktoré máme prijaté

všeobecne záväzným nariadením. Tie čísla, ktoré tam bol uvedené, boli uvedené preto, aby sme

boli orientačne v tom, takisto nemusel byť rozpočet schválený, potom by tento bod nemal byť

vôbec zaradený alebo ak by došlo teda k nejakému pozmeňovaciemu návrhu, takže sa to

premietne. Myslím si, že výzva je výzva, ktorá narába s prostriedkami, ktoré sú mu rozpočtom

pridelené.
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Pán poslanec Gruska, faktickou.

Poslanec doc. RNDr. Gruska, PhD.:

Pani starostka, len upozorním, že na komisii sme boli ubezpečení, že je to omyl, že tam

má byť fyzická osoba.

Starostka:

Fyzická osoba držiteľ IČO.

Poslanec doc. RNDr. Gruska, PhD.:

Nie, fyzická osoba, fyzická osoba. Každý ktokoľvek môže požiadať, ak chce pred

domom si postaviť lavičku a nechápem dôvod, prečo by sme mu to nemohli principiálne

obmedziť.

Starostka:

Ja by som dala slovo nasledujúcemu pánovi poslancovi Ažaltovičovi a poprosila by som

vedúcu právneho, aby prišla dať k tomu stanovisko.

Poslanec Mgr. Ažaltovič:

Ja by som navrhol, že prerušme rokovanie o tomto bode a vráťme sa po obedňajšej

prestávke.

Starostka:

Dobre, máme taký čas, ktorý je presne čas obednej prestávky, takže v rámci rozpravy

prerušujem bod č. 16 a vrátime sa k nemu poobede.

Niekto:

Dokedy je prestávka.

Starostka:

Tak ako vždy. Hodinu. Do jednej.

~obed~

Starostka:

... pokračovať v 21. zasadnutí miestneho zastupiteľstvo otvoreným bodom č. 16. Návrh

Výzvy na predkladanie žiadostí o poskytnutie dotácií z rozpočtu mestskej časti Bratislava–Staré

Mesto na rok 21 Staromestská dotačná schéma. Vzhľadom na informácie, ktoré z tej prvej časti

diskusie vznikli, výzva je doplnená, to znamená aktualizovaná a o tie zmeny, ktoré boli

schválené súčasťou rozpočtu na rok 21. Pokračujeme teda v diskusii, pán poslanec Dostál.

Poslanec Mgr. Dostál:

Ja by som k tej diskusii, ktorá sa týka možnosti poskytovania dotácií fyzickým osobám,

teda iným ako fyzickým osobám podnikateľom rád upozornil na znenie paragrafu 7 odsek 4

zákona o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy, v ktorom sa uvádza, že právnickej
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osobe neuvedenej v odseku 2, kde to sú právnické osoby, ktorých zriaďovateľom je obec, čiže

iným právnickým osobám a fyzickej osobe podnikateľovi, ktorí majú sídlo alebo trvalý pobyt

na území obce alebo ktoré pôsobia vykonávajú činnosť na území obce alebo poskytujú služby

obyvateľom obce môže obec poskytovať dotácie za podmienok ustanovených všeobecne

záväzným nariadením obce len na podporu všeobecne prospešným služieb, všeobecne

prospešných alebo verejno-prospešných účelov, na podporu podnikania a zamestnanosti.

Mestské časti Bratislavy a Košíc môže poskytnúť dotácie na celom území mesta. Čiže z toho

vyplýva, že oprávneným prijímateľom v zmysle zákona o rozpočtových pravidlách územnej

samosprávy sú právnické osoby, tie nie sú nijako obmedzené teda s výnimkou tých, ktorých

zriaďovateľom alebo zakladateľom je obec, tie majú špecifický režim a potom fyzické osoby

podnikatelia, čiže podnikateľské subjekty, nie fyzické osoby iné.

Niekto:

(nie je rozumieť zo záznamu)

Poslanec Mgr. Dostál:

No fyzická osoba z tohto znenia zákona.

Niekto:

(nie je rozumieť zo záznamu)

Poslanec Mgr. Dostál:

No nie. Zákon o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy vymedzuje okruh

oprávnených prijímateľov a sú tam právnické osoby a fyzické osoby podnikatelia. Ak je nejaké

iné ustanovenie iného zákona, ktoré by umožňovalo dávať dotácie v tomto režime aj fyzickým

osobám, tak ja o ňom neviem, ak niekto o ňom viete, tak dajte vedieť.

Starostka:

My sme toto riešili už na viacerých aj zastupiteľstvách, aj v rámci prípravy schém, aj

keď sme  robili  napríklad  schému  na  univerzite,  že  nebolo  možné  naozaj  fyzickým  osobám,

museli sa združiť do nejakého občianskeho združenia alebo získať nejakú inú formu, aby mali

IČO.

Pán poslanec Gruska.

Poslanec doc. RNDr. Gruska, PhD.:

No samozrejme ja nie som právnik, ja len keďže sa to tak odvoláva na predpisy, tak ja

toto celé je podľa VZN 8/2019 a odcitujem paragraf 5 oprávneným žiadateľom, ak výzva alebo

toto nariadenie, (nezrozumiteľné) môže byť fyzická osoba za a, za b fyzická osoba živnostník

– podnikateľ“. Čiže extra je v tom našom VZN, ktoré podľa ktorého ideme v bode a fyzická

osoba.
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Starostka:

Ďakujem, tak to opravíme na najbližšie zastupiteľstvo.

Poslanec doc. RNDr. Gruska, PhD.:

A druhá vec. Pokiaľ viem, tak práve magistrát teraz má tú novú grantovú schému

umožňuje žiadať o prostriedky aj fyzickým osobám. To znamená asi našli...

Starostka:

Asi majú také isté VZN ako my. Treba to pozrieť. Pani Hahnová sa hlási, tak možno,

aby to dala na takú právnu formu.

JUDr. Hahnová, vedúca oddelenia legislatívno-právneho:

Ďakujem za slovo, dobrý deň prajem. Ja len potvrdím to, čo povedal pán poslanec

Dostál, ja som to počúvala ešte pred tým obedom a ja som bola nachystaná ísť dole ale potom

sa prerušilo rokovanie, čiže samozrejme platí zákon o rozpočtových pravidlách územnej

samosprávy. To, že v tom VZN to máme takto naformulované ako to je, o tom vieme, my sme

túto diskrepanciu chceli odstrániť už začiatkom tohto roka, keď sa pripravovalo nový návrh

všeobecne záväzného nariadenia o poskytovaní dotácii, tam už to bolo zmenené s tým, že ale

nebolo vlastne to VZN prerokované, keďže v podstate potom už ani dotácie sa neposkytovali.

Na druhej strane ale pokiaľ boli žiadatelia a boli aj uzatvárané zmluvy podľa tohto VZN, ktoré

teraz platí, nikdy to nebola fyzická osoba nepodnikateľ. Vždy to bola fyzická, ak bola fyzická

osoba, tak fyzická osoba podnikateľ s riadne uvedeným IČO-m. Čiže ak aj to vo VZN je, tak sa

postupovalo vyslovene v súlade so zákonom.

Starostka:

Ďakujem. Faktickou, pán poslanec Vagač.

Poslanec Ing. Vagač:

Chcel som reagovať na to, čo je v meste, tak áno, tam je to možné ale len preto, že sa

spravila Nadácia Bratislava a tá už môže dávať fyzickým osobám. Čiže odpovedám akože na

to, čo pán Gruska, že preto je v Bratislave už teda v meste sa dá aj fyzickej osobe ako človeku

dať ale len preto, že to ide cez nadáciu.

JUDr. Hahnová, vedúca oddelenia legislatívno-právneho:

A pokiaľ nadácia nepostupuje podľa zákona o rozpočtových pravidlách územnej

samosprávy.

Poslanec Ing. Vagač:

Tak.

JUDr. Hahnová, vedúca oddelenia legislatívno-právneho:

Ale my postupuje podľa tohto zákona.
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Poslanec Ing. Vagač:

Podľa nadačného zákona.

JUDr. Hahnová, vedúca oddelenia legislatívno-právneho:

Čiže my nemáme inú možnosť. Hej. Ani mesto nemá dotačné VZN alebo iné mestské

časti, pokiaľ majú mestské časti, tak len fyzická osoba podnikateľ alebo teda právnická osoba.

A čo sa týka umiestnenia lavičky ako pred domom, to bola taká argumentácia v podstate aj

teraz, keď napríklad takéto niečo sa žiada, tak vždy buď žiada spoločenstvo alebo sa žiada cez

správcu na základe zmluvy o výkone správy, ktorú má ten dom uzavretú.

Starostka:

A nadácia mesta Bratislavy keď nakladá s verejnými zdrojmi, tak musí v podstate

dodržiavať podľa mňa tie rozpočtové pravidlá. Pani poslankyňa Kleinert.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

Ona cieľom bolo nadácie, aby to mohla dávať aj fyzickým osobám ale pozerám teraz

aktualizáciu z marca 2020 a vyslovene tam vo frequently asked questions napísané, či môže

podať grant ako fyzická osoba a nie, fyzické osoby jednotlivci si nemôžu podať žiadosť o grant,

žiadosť si môžu podať občianske združenie, neziskové organizácie, neinvestičné fondy, nadácie

a tak ďalej fyzické osoby podnikatelia.

Starostka:

Musím povedať, že presne s týmto istým sme bojovali pri Weinwurmovi, že nebolo

možné, aby ani externé zdroje, keď sú zriadené mestskou častou boli rozdeľované fyzickým

osobám, takže nie je možné dávať to fyzickým osobám.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

Ja sa priznám, že ešte pred pár minútami som si myslela to isté, lebo s tým aj vznikla tá

nadácia, že môžu aj fyzické osoby ale vyzerá, že teda naozaj nie, že aj tam sa to upravovalo.

Starostka:

Ďakujem. Takže ukončujeme túto diskusiu, myslím, že teda došlo k vysvetleniu

otvorených bodov. Odovzdávam slovo návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

Čiže neboli predložené žiadne pozmeňujúce návrhy a budeme hlasovať o návrhu

uznesenie k bodu 16. Miestne zastupiteľstvo schvaľuje Výzvu na predkladanie žiadostí

o poskytnutie dotácií z rozpočtu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto na rok 2021

Staromestská dotačná schéma s tým, že tie čísla sú upravené v zmysle schváleného rozpočtu.

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii, poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.
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/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 18 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasovalo 0, uznesenie

k bodu č. 16 bolo schválené. Otváram bod č. 17 Návrh Výzvy na predkladanie žiadostí o

poskytnutie dotácií z rozpočtu mestskej časti Bratislava–Staré Mesto na rok 2021 malé dotácie.

17. Návrh Výzvy na predkladanie žiadostí o poskytnutie dotácií z rozpočtu
mestskej časti Bratislava–Staré Mesto na rok 2021 - Malé dotácie

Starostka:

Otváram diskusiu k tomuto bodu. Prihlásená pani poslankyňa Satinská.

Poslankyňa MUDr. Satinská:

Ďakujem. Ja mám teraz problém, že mi nechce otvoriť súbor ako z týchto dotácii, furt

niečo je s tým počítačom ale ako som sa pozerala cez prestávku, tak v tej dotačnej schéme chýba

oblasť sociálnych vecí, tam je oblasť kultúry, životného prostredia, neviem, prosím vás, pozrite

sa na to niekto a potvrďte alebo vyvráťte to, že tam sú alebo nie sú tie sociálne veci. Ďakujem.

Starostka:

Áno, odovzdávam slovo vedúcej referátu stratégie a projektov.

Ing. Lanáková, poverená riadením referátu stratégie a projektového riadenia:

Dobrý deň, ďakujem veľmi pekne za slovo. Áno, vieme o tom, tá sociálna komisia teraz

vypadla ako sme to zmenili, takže teraz v tejto chvíli sa to tam dohráva, takže bude tam aj

sociálna aj pri malých aj pri veľkých výzvach nám dopadla nejakým nedopatrením. Takže keď

počkáte ešte 10 minút, tak to tam určite bude vidno aj na webe.

Starostka:

Takže je predmetom rokovania tohto bodu 17 aj sociálna.

Ing. Lanáková, poverená riadením referátu stratégie a projektového riadenia:

Áno, určite takto boli prerokované aj na všetkých komisiách a boli popredkladané, takže

bod 16 aj veľké dotácie aj malé, v obidvoch nám vypadla tá sociálna oblasť, takže sa

ospravedlňujeme ale teraz to tam vyriešime. V priebehu 10 minút.

Starostka:

Faktickou, pani poslankyňa Kleinert.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:
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... rozpočte, kde som dávala pozmeňovák som práve preto dopísala tie sociálne malé aj

veľké dotácie práve preto, že to tam nebolo.

Starostka:

... hej hej, ďakujem. Pani poslankyňa Ležovičová.

Poslankyňa MUDr. Ležovičová:

Ďakujem. Ja sa chcem spýtať. Pri veľkých dotáciách mi je jasné, že budú sa vyhlasovať

tie výzvy a budeme schvaľovať, prosím vás, pri tých malých, tiež budeme vyhlasovať výzvy

a kedy a ako a ako chcete na komunitnú prácu ako chcete vyhlasovať, či budú vyšívať, štrikovať

alebo ako chcete vyhlásiť výzvu. Na tie malé dotácie do tých 500 euro a kedy to chceme

vyhlásiť? Alebo ako sa to fyzicky predstavuje?

Ing. Lanáková, poverená riadením referátu stratégie a projektového riadenia:

Dobre, ďakujem veľmi pekne za slovo, áno, tie výzvy máte teraz v materiáli, sú

priložené k jednotlivým bodom, tie veľké ste už schválili, malé tiež tam máte priloženú tú

výzvu. Teraz, keď to zastupiteľstvo schváli, tak tie výzvy budú okamžite zverejnené hneď

v tejto chvíli a vlastne každý žiadateľ si môže v podstate prihlásiť sa do nich a nárokovať si tú

žiadosť.

Starostka:

Priebežne, to nemá teraz ani deadline, to má deadline....

Poslankyňa MUDr. Ležovičová:

Kde tu máme výzvy v tých malých dotáciách, tie výzvy obsahujú zámer, cieľ, oblasť,

podporu ...

Ing. Lanáková, poverená riadením referátu stratégie a projektového riadenia:

Ďalšie, ďalšie ten materiál za tmh ale neviem, či teda ho máte nakopírovaný, určite boli

k tomu aj tie znenia výziev a jednotlivé znenia výziev som aj predkladala na všetky komisie,

čiže boli aj predmetom komisii.

Starostka:

Už sú zverejnené.

Ing. Lanáková, poverená riadením referátu stratégie a projektového riadenia:

Ospravedlňujem  sa,  keď nie  sú  vytlačené  pri  materiáloch  ale  vlastne  na  webe  sú

zverejnené vrátane tých výziev. Tak na webe ich máte v materiáli určite zverejnené.

Starostka:

Ale boli zverejnené aj v rámci materiálov.

Ing. Lanáková, poverená riadením referátu stratégie a projektového riadenia:
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Áno, v rámci materiálov komisii boli zverejnené a na každej jednotlivej komisii tej

príslušnej sme ich prechádzali, čiže boli predmetom toho rokovania tých komisií.

Starostka:

Ďakujem, nasleduje pán poslanec Gruska.

Poslanec doc. RNDr. Gruska, PhD.:

Moja diskusia bola skôr tak otázka, lebo teraz sme sa dohadovali o tom, ako sa dávajú

také adresná pomoc sociálne slabým občanom, ktorá sa dáva reálne to vieme a teraz

nerozumiem celkom tomu, lebo to sa mi zdalo, že to je fyzickej osobe pomoc ale zdá sa, že to

je také ešte komplikovanejšie, lebo je to predsa len použite rozpočtových prostriedkov a zrejme

je to nejaký iný paragraf.

Starostka:

Ďakujem. Pani poslankyňa Satinská, faktickou.

Poslankyňa MUDr. Satinská:

Ďakujem, chcela by som reagovať na pána poslanca Grusku. Tú individuálnu pomoc,

ktorú poskytujeme občanom, poskytujeme, tá je ako pokrytá v rozpočte v oblasti sociálnych

vecí a máme na to aj všeobecne záväzné nariadenia aj zásady poskytovania pomoci, čiže

dostávajú občania v tej situácii rôzne dávky a v prípade, že ich akútna potreba presiahne ako

kebyže sú dovolenú sumu v tom, čo je uvedená teda v tých zásadách alebo v všeobecne

záväznom nariadení, v tom prípade sociálna komisia ako celok o tom rokuje a môže výnimočne

poskytnúť aj vyšší príspevok. Ale to je príspevok, to nie je dotácia. Ďakujem.

Starostka:

Ďakujem. Faktickou, pán poslanec Dostál.

Poslanec Mgr. Dostál:

Ja teda predpokladám, že kolegovia hovorili o príspevku v hmotnej núdzi, ktorý môže

obec poskytovať ale to je samozrejme že na základe úplne iných ustanovení zákona, toto sa

bavíme to, čo teraz riešime sú dotácie z rozpočtu mestskej časti na verejno-prospešné alebo

všeobecno-prospešné účely a niečo iné je režim dávok alebo príspevkov v hmotnej núdzi, kde

musia byt splnené nejaké podmienky ale teda je to teda niečo iné ako dotácie z rozpočtu.

Starostka:

Faktickou, pani poslankyňa Satinská.

Poslankyňa MUDr. Satinská:

Ďakujem, ja by som chcela doplniť teda, dávku v hmotnej núdzi poskytuje úrad práce,

sociálnych vecí a rodiny, to je úplne iná dávka. A my ako obec máme možnosť rôznej sociálne

výpomoci ako príspevkov. Ale aby sme si to nemýlili, dávka v hmotnej núdzi je určovaná
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zákonom ale vyplácajú ju úrady práce, sociálnych vecí a rodiny. Ďalšiu pomoc alebo príspevky

môžeme fyzickým osobám priznať na základe našich všeobecne záväzných nariadení a tých

zásad poskytovania pomoci, čo teda aj robíme. A dotácie sem teda akože úplne vôbec nepatria.

To je iná kapitola. To neposkytujeme fyzickým osobám.

Starostka:

Pán poslanec Dostál.

Poslanec Mgr. Dostál:

Jednorazovú dávku v hmotnej núdzi môže poskytovať aj obec v zmysle zákona

o pomoci v hmotnej núdzi. Samozrejme, že tie štandardné dávky v hmotnej núdzi poskytujú

úrady práce, sociálnych vecí a rodiny ale aj obec má možnosť poskytnúť jednorazovú dávku.

Starostka:

Áno, aj to robíme, ja to podpisujem, teraz sa naozaj zvyšuje ten počet tých

jednorazových dávok v hmotnej núdzi ale sú to naozaj jednorazový príspevok, nie je to ten

štandardný, ktorý úrad práce poskytuje.

Keďže nie ju už nikto ďalší prihlásený do diskusie, ukončujem diskusiu a odovzdávam

slovo návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

Budeme hlasovať o návrhu uznesenia tak, ako je písomne uvedené v materiáloch k bodu

17, čiže Miestne zastupiteľstvo schvaľuje výzvu na predkladanie žiadostí o poskytnutie dotácií

z rozpočtu mestskej časti na rok 2021 – Malé dotácie s tým teda, že je tam aj sociálna oblasť

a čísla zodpovedajú schválenému rozpočtu.

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii a poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 18 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasovalo 0. Uznesenie

k bodu 17 bolo schválené tak, ako bolo návrhovou komisiou prednesené. Prechádzame na bod

č. 18 Návrh na schválenie pracovníkov Miestneho úradu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto

do odbornej hodnotiacej komisie podľa všeobecne záväzného nariadenia číslo 8 z roku 2019 o

poskytovaní dotácií z rozpočtu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto.
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18. Návrh na schválenie pracovníkov Miestneho úradu mestskej časti Bratislava-
Staré Mesto do odbornej hodnotiacej komisie podľa VZN č. 8/2019 o poskytovaní

dotácií z rozpočtu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto

Starostka:

Otváram diskusiu k tomuto bodu. Nakoľko nikto z poslancov nie je prihlásený do

diskusie, ukončujem diskusiu a odovzdávam slovo návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

Hlasujeme o návrhu uznesenia tak, ako ho máme písomne v materiáloch.

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii. Poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 19 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasovalo 0. Uznesenie

k bodu č. 18 bolo schválené. Otváram bod č. 19, ktorým je Správa miestneho kontrolóra

mestskej časti Bratislava-Staré Mesto o uplatňovaní zákona číslo 54 z roku 2019 o ochrane

oznamovateľov protispoločenskej činnosti a o zmene doplnení niektorých zákonov.

19. Správa miestneho kontrolóra mestskej časti Bratislava-Staré Mesto o
uplatňovaní zákona č. 54/2019 Z. z. o ochrane oznamovateľov protispoločenskej
činnosti a o zmene a doplnení niektorých zákonov

Starostka:

Otváram diskusiu k tomuto bodu. Prihlásená pani poslankyňa Satinská.

Poslankyňa MUDr. Satinská:

Ďakujem za slovo, ja by som sa chcela opýtať, tu totiž sú odporúčania v závere správy

miestneho kontrolóra, ako teda pochopila som to tak, že to sú odporúčania na ako keby návod

pre tých oznamovateľov ako majú postupovať podľa zákona. A to odporúča pán kontrolór buď

uviesť na webovej stránke alebo iným nejakým spôsobom cez nejaké oddelenie. My sme mali

už túto správu aj na miestnej rade a preto sa chcem opýtať pána kontrolóra, že či teda ste dospeli

k spôsobu, akým teda budete o tom informovať alebo či nebolo akceptované toto odporúčanie,

ďakujem.

Starostka:
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Poprosila by som pána kontrolóra, aby prišiel dopredu a povedal.

JUDr. Galanda, miestny kontrolór:

Ako je tam napísané, je to takzvané odporúčanie a je to dokonca tak v alternatívach, vo

viacerých možnostiach. Ja som komunikoval aj s pánom Števove a informoval ma, že sa bude

aj prerábať webová stránka, tak ja myslím, že to bude vlastne ten priestor a čas, aby sa to tam

dostalo. Zatiaľ ak by niekto potreboval nejakú priamu komunikáciu, môže sa rovno obrátiť na

mňa ako takzvanú zodpovednú osobu a ja to s tým konkrétnym človekom viem individuálne

vybaviť a riešiť. Takže ja predpokladám, že v priebehu toho budúceho roka, keď sa bude

prerábať webová stránka, že to tam bude nejak dokomponované. Ale ako sám píšem, pred tými

piatimi rokmi, keď sa robila tá prvá smernica, všetci pracovníci, zamestnanci a nielen

miestneho úradu ale aj ostatných organizácii boli poučení o tom pôvodnom zákone a je o tom

urobený záznam. Takže všetci teoreticky by mali byť informovaní aj aj postupovať a takisto

keď prichádzajú noví zamestnanci, tak je to súčasťou všeobecného poučenia, že takýto zákon

je súčasť platného právneho poriadku Slovenskej republiky a môžu ho využívať. A plus, ak sa

podarí, že v Národnej rade schvália to, že vedúceho úradu, tam sú navrhnuté už dve osoby, tak

tým pádom vznikne ďalšia inštitúcia, kde budú môcť získavať informácie o tom, ako v prípade

potreby postupovať.

Starostka:

Ďakujem. Faktickou, pán poslanec Mikulášek.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Ďakujem. Ako som to správne pochopil, tak v podstate teraz zamestnanci úradu,

v prvom rade sa to týka nich, hej, aby sme sa teda bavili, nemajú ten nejaký presný návod, ako

postupovať v tomto a mali by ho, ak ho dostali, tak len nejakým poučením na začiatku

pracovného pomeru alebo v minulosti pri platbe toho zákona, čiže toto by bolo možno dobré

vysvetliť a prípadne nejakú internú smernicu dať alebo niečo, pani starostka, aby to bolo jasné,

aby každý bol s tým oboznámený a vedel, ako postupovať, aby sme nemali zbytočne nejaké

problémy s tým, že niekto, že sme nenaplnili literu zákona zákonodarcu. Ďakujem.

JUDr. Galanda, miestny kontrolór:

Ak  môžem  ale  tá  interná  smernica  ako  na  úrovni  miestneho  úradu  existuje  a  bola  aj

urobí minulý rok, takže tá interná smernica tu je. Toto bolo ten taký bonus naviac, aby ako tí

ľudia, ktorí majú niekedy ako problém (nezrozumiteľné) vyčíta, aby videli taký nejaký

profesnejší postup, nejak tak logickejšie, prípadne schematickejšie. To bolo vlastne to moje

odporúčanie.

Starostka:



69

Ďakujem. Nakoľko nie je nikto ďalší prihlásený do diskusie, ukončujem diskusiu a

odovzdávam slovo návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

Budeme hlasovať o návrhu uznesenia, ako ho máme písomne v materiáli, čiže berieme

na vedomie správu miestneho kontrolóra.

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii. Poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 18 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasovalo 0. Správa

miestneho kontrolóra bola zastupiteľstvom zobratá na vedomie. Otváram bod č. 20, ktorým je

Správa miestneho kontrolóra mestskej časti Bratislava-Staré Mesto o vykonaných kontrolách

za obdobie do jedenásteho mesiaca 2020.

20. Správa miestneho kontrolóra o vykonaných kontrolách za obdobie do 11/2020

Starostka:

Otváram diskusiu k tomuto bodu. Nakoľko nie je nikto prihlásený do diskusie,

ukončujem diskusiu a odovzdávam slovo návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

Ďakujem. Budeme hlasovať o návrhu uznesenia, ako ho máme písomne v materiáloch,

čiže zoberieme na vedomie správu o vykonaní kontroly číslo 3 a kontroly číslo 4.

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii. Poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 17 poslancov, proti 0, zdržal sa 1, nehlasoval 1. Správa

miestneho kontrolóra o vykonaných kontrolách za obdobie do jedenásteho mesiaca 2020 bola

zastupiteľstvom zobratá na vedomie. Otváram bod č. 21. Návrh plánu kontrolnej činnosti

miestneho kontrolóra mestskej časti Bratislava–Staré Mesto na prvý polrok roku 2021.
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21. Návrh plánu kontrolnej činnosti miestneho kontrolóra mestskej časti
Bratislava–Staré Mesto na I. polrok 2021

Starostka:

Otváram diskusiu k tomuto bodu. Pani poslankyňa Hitková.

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

Ďakujem. Ja sa chcem len opýtať. Na miestnej rade sme žiadali, aby tie jednotlivé body

boli rozpísané, pretože sú vlastne nie sú čitateľné, to znamená, že netušíme celkom, čo sa za

tým skrýva ale zostalo to v tom istom znení, tak ja by som možno veľmi stručne poprosila pána

kontrolóra, keby nám aspoň také tie hlavné body povedal, že čo sa skrýva pod bodom, aby sme

rozumeli, o čom hovoríme, že bod 3.2 je vykonať kontroly vykonávané z vlastného podnetu

a tak ďalej. Ale nie je tam nič vymenované, to znamená, že ja by som chcela, aby zaznelo na

kameru, čo v rámci tých kontrol aspoň stručne, stačí  nám jak teraz ste mali,  že napríklad ste

kontrolovali Propeller, ZŠ Hlboká, hej toto úplne stačí poslancom, aby sme si vytvorili obraz,

čo môžeme očakávať od tých kontrol za toho prvého pol roka a my sme ešte pôvodne chceli

navrhnúť, ale netuším ani to, či sa tam skrýva taká kontrola, aká sa vykonala na Hlbokej, či by

sa dala vlastne absolvovať na všetkých našich základných školách, možno nie taká podrobná

ale aby sme aspoň mali predstavu, či tie školy nemajú problémy, či hospodária správne a ako

tam nakladajú s prostriedkami, prípadne kde sa môže nájsť nejaká rezerva na to, aby sme sa

pozreli na tie drobné opravy a podobne. Čiže keby ste nám mohli stručne povedať, že čo sa pod

tými bodmi 3.1, 3.2 a 3.3 skrýva.

JUDr. Galanda, miestny kontrolór:

Ak teda môžem, tak pod tým bodom 1, to je 1 až 1.5 sú vlastne všetky povinnosti, ktoré

vyplývajú priamo zo zákona o obecnom zriadení (nezrozumiteľné) a myslím, že to je

dostatočne rozpísané tie jednotlivé časti. Tá dvojka tam pánovi Paradeiserovi na ten rok bola

schválená  kontrola  TSSM  za  rok  2019,  tá  nebola  zatiaľ ešte  vykonaná,  tak  ja  som  teraz  to

rozšíril tak, aby sa nekontroloval rok 2019, urobil som z toho tú kontrolu na TSSM za roky

2018 až 20. A potom ja som inač aj oslovil predsedov poslaneckých klubov, že ak majú nejaké

návrhy, pripomienky, teda kontaktoval som ich osobne za mnou bol pán Boháč, hovoril som aj

s pánom Gajdošom a pán Vagač hovoril, že tiež chce prísť ale nestihol ešte ale sme sa dohodli,

že  prípade potreby niekedy možno niekedy február, marec by sme sa k tomu vedeli stretnúť.

A potom je tá tretia kategória a to je vlastné návrhy, tam po ten bod 3.1 som dal vlastne keď to

zjednoduším kontrolu vlastne nejakej našej dlhovej služby. Vychádzam z toho predpokladu, čo

ma veľmi milo potešilo, že vlastne Staré Mesto doteraz nemalo nijakú tú pôžičku, úver a tak
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ďalej. Jediné, čo zobralo pred tými zhruba piatimi rokmi 2 milióny od Úradu vlády, respektíve

od vlády  Slovenskej  republiky  v  rámci  SK PRESS.  A teraz  vlastne  bola  prvý  raz  zobraná  tá

pôžička ten 1,5 milióna, vlastne toto som chcel využiť, na základe toho nastaviť nejaký

pravidelný model toho, ak vyzerá kontrola dlhovej služby, nastaviť nejaký do budúcnosti aj

model priebežnej kontroly, aby sme mali istotu, že po prvé v tom roku 23, keď náhodou Úrad

vlády sa ozve a povie, že vráťte nám tie dva milióny samozrejme v tých splátkach že aby sme

vedeli, ako postupovať a plus toto. Takže to bol ten prvý vlastný návrh. To druhé to je

štandardná vec, že v prípade, že ak v priebehu obdobia stane sa nejaká udalosť, z ktorej

vyplynie povinnosť začať kontrolu buď ex-offo alebo na základe nejakého individuálneho

rozhodnutia či už pani starostky, lebo aj toto vlastne už umožnil zákon po tej ostatnej novele,

prípadne ak by bola nejaká taká požiadavka či zo zastupiteľstva alebo komisií, tak toto je tam

vlastne vykonávané. A to posledné, to je to, čo som teraz predkladal tú správu zo zákona

54/2019 vyplýva, že kontrola je takzvaná zodpovedná osoba, tak je to tam napísané, že keby

v priebehu roka došlo k nejakého podnetu, podaniu a tak ďalej, aby som ho riešil.

Čo sa týka ešte ďalších tých vecí z minuloročných kontrol, ktoré boli schválené nie ešte

úplne dokončené tí inšpektori verejného poriadku, tam to mám vlastne už na 99 percent

ukončené, len ešte sa musím skontaktovať s dodávateľom jednej appky, od ktorého chcem

vyzistiť, že vlastne čo vlastne poskytol Starému Mestu a ako tá kontrola tých signálov mala

fungovať.  Už  sme  telefonovali,  mali  sme  sa  stretnúť minulý  týždeň ale  prišiel  ten  zákaz

stretávania, takže toto keď ukončím, to bude vlastne posledná z tých nevybavených kontrol.

Samotná ZŠ Hlboká je rozbehnutá, máme už nejaké dosť veľa materiálu ale ako som spomínal,

netrúfal by som si hovorím dávať nejaký výstup, kým to nejak neukončíme a nayyše tam boli

problémy, lebo odišla aj ekonómka, aj pamista a tým pádom, že niektoré tie informácie kým

dostanem chvíľku trvá aj zo strany ZŠ Hlboká.

Čo sa týka vašej otázky, že či by sa dali kontrolovať všetky školy, ja som aj hovoril

s pánom Sygútom a ľuďmi na školstve, že keď urobíme Hlbokú, tak s tou si urobíme nejaký

modelový prípad a na základe toho potom skúsime ešte jednu, dve školy v priebehu budúceho

roka navštíviť a dohodnúť s nimi, že by sme urobili potom cielenú kontrolu, že by sme

nemuselo byť tak široko ale povedať si, či toto všetko máte, ako fungujete, ako sa správate a tak

ďalej. A samozrejme v prípade potreby sa môžeme stretnúť aj na komisii školstva alebo osobne

a prediskutovať to.

Starostka:

Faktickou, pani poslankyňa Hitková.

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:
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...  pekne.  Ja  som  chcela  len  povedať,  že  presne  to,  čo  ste  nám  teraz  povedali,  či  by

nabudúce mohlo v tej správe byť aspoň stručne jednou vetou, aby vlastne to bolo aj písomne

a tým pádom nemusíme vás toľko zdržiavať. Ďakujem pekne.

Starostka:

Nakoľko nikto ďalší nie je prihlásený do diskusie, odovzdávam slovo návrhovej

komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

 Budeme hlasovať o návrhu uznesenia tak, ako ho máme písomne v materiáli.

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii. Poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 18 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasovalo 0. Uznesenie

k bodu č. 21 bolo schválené alebo zobrané na vedomie tak, ako bolo predložené návrhovou

komisiou. Prechádzame na bod č. 22 Návrh plánu termínov zasadnutí Miestnej rady a

Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Staré Mesto na rok 2021.

22. Návrh plánu termínov zasadnutí Miestnej rady a Miestneho zastupiteľstva
mestskej časti Bratislava-Staré Mesto na rok 2021

Starostka:

Otváram diskusiu k tomuto bodu. Prihlásil pán poslanec Ažaltovič.

Poslanec Mgr. Ažaltovič:

Ja som len chcel povedať, toto je bod 22, áno?

Starostka:

Áno.

Poslanec Mgr. Ažaltovič:

Dobre.  Že  mne to  znemožní  byť na  zastupiteľstve  16.  februára,  ja  som to  písal  aj  do

mailu, žiaľ som nebol na tom bode na miestnej rade, keď sa to preberalo, už som musel odísť,

čiže ja som navrhoval, že či je možné to prvé zasadnutie posunúť o jeden týždeň, čo by

nekolidovalo so schôdzou Národnej rady, čiže neviem, že či by s tým mohol byť všeobecný

súhlas ale ak nie, tak teda nebudem na prvom zasadnutí zastupiteľstva ...

Viacerí:
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(nie je rozumieť zo záznamu)

Starostka:

Áno, iba dátum iba zmeňme teda. Ináč akože je to dlho.

Poslanec Mgr. Ažaltovič:

Neskôr o týždeň.

Viacerí:

(nie je rozumieť zo záznamu)

Starostka:

Faktickou, pán poslanec Gruska.

Poslanec doc. RNDr. Gruska, PhD.:

No ja len chcem upozorniť, že v januári nie je zastupiteľstvo a toto ešte februárové

posúvať, no nie som si istý, či to je najlepší nápad, lebo ja stále si myslím, že skôr či neskôr

nakoniec bude samospráva zapojená do týchto rôznych proti pandemických opatrení a obávam

sa, že je už dosť neskoro.

Starostka:

Ak bude treba, tak zvoláme mimoriadne.

Poslanec doc. RNDr. Gruska, PhD.:

Čiže ten návrh bol posunúť to skôr skôr skôr.

Starostka:

Ja myslím, že týždeň už nás nezachráni. Asi je podstatné povedať, že všetky obce

finišujú v januári so sčítaním obyvateľov, bytov a domov, to znamená, že ten úrad naozaj musí

primárne riešiť túto úlohu, od ktorej závisí teda potom najbližších desať rokov vývoja verejných

zdrojov a teda aj vo veci je dôležité mať to sčítanie v poriadku a s čo najlepšou presnosťou,

takže z tohto dôvodu tiež bolo vlastne zastupiteľstvo termínované na február. Máme už teraz

pozmeňujúci návrh alebo teda žiadosť o úpravu návrhu plánu termínov. Keďže nikto ďalší nie

je prihlásený do diskusie, odovzdávam slovo návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

Bol predložený jeden pozmeňujúci návrh. Pán poslanec Ažaltovič navrhuje posunúť

termín  zastupiteľstva  zo  16.  februára  na  23.  februára,  tým  pádom  sa   termín,  ktorý  je  teraz

miestna rada, no primerane sa posunú všetky ostatné termíny, teda o týždeň. Dajte prosím

hlasovať o tomto pozmeňujúcom návrhu.

Starostka:
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Áno. Poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali o posunutí teda februárového

zastupiteľstva a rady o týždeň neskôr ako bolo v návrhu plánu termínov. Prezentujte sa

a hlasujte.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 18 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasovalo 0. Návrh plánu

termínov teda s úpravou pána poslanca Ažaltoviča bola schválený. Odovzdávam slovo

návrhovej komisii. Treba ten zbytok alebo to už.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

Teraz budeme hlasovať o návrhu uznesenia ako o celku tak, ako máme písomne

v materiáli, čiže berieme na vedomie plán termínov zasadnutí miestnej rady a schvaľujeme plán

termínov zasadnutí miestneho zastupiteľstva so zmenou týkajúcou sa februárového

zastupiteľstva, ktorú sme schválili v pozmeňujúcom návrhu.

Starostka:

Ďakujem. Poprosím poslancov, aby sme sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 18 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasovalo 0. Ukončujem

bod č. 22 a otváram bod č. 23 Informácia o zabezpečení zimnej údržby na sezónu 2020 – 2021.

23. Informácia o zabezpečení zimnej služby na sezónu 2020 – 2021

Starostka:

Otváram diskusiu k tomuto bodu. Ukončujem diskusiu k tomuto bodu, odovzdávam

slovo návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

Budeme hlasovať o návrhu uznesenia tak, ako ho máme písomne v materiáli, čiže

berieme na vedomie informáciu.

Starostka:

Ďakujem. Poprosím, aby sme tiež sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/
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Starostka:

Konštatujem, že za bolo 18 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasovalo 0. Uznesenie

k bodu č. 23 bolo schválené tak, ako ho predniesla návrhová komisia. Bod č. 24 Informácia o

Staromestskom kultúrnom lete 2020.

24. Informácia o Staromestskom kultúrnom lete 2020

Starostka:

Otváram diskusiu k tomuto bodu. Pán poslanec Mikulášek.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Ďakujem. Ja mám totižto trošku taký malý problém s tým, že samozrejme všetci chceme

podporiť kultúru a tak a tohto roku sa udiala taká udalosť, že sme začali riešiť kultúru pri

Propelleri zvláštne, ktorý sme predtým tento priestor nevyužívali na túto činnosť. Rozumiem

snahám oživiť možnože nábrežie, avšak myslím si osobne, že by sme mali asi najprv nejakú

vnútornú diskusiu medzi klubmi a možno medzi všetkými poslancami, že kde vlastne všade

chceme tú kultúru riešiť, lebo ako sa povie, že kto robí všetko, tak potom to robí tak na polovicu

a na všetko nemáme peniaze a najmä teraz počas pandémie, takže skúsme robiť veci možnože

menej a poriadne. A v tomto smere by som teda chcel, aby ste, pani starostka, zvolali nejaké

stretnutie, kde si ujasníme, ktoré objekty budeme využívať na kultúru, ktoré nebudeme,

prípadne kde chceme kultúru na uliciach alebo teda podporiť v nejakej inej forme, lebo nedá sa

to úplne že všade a všetko. To tým určite spôsobom nebude efektívne a ani to nebude dobré.

Starostka:

Ďakujem. Na ostatnom zastupiteľstvo ste schválili materiál, ktorý hovoril, že aké boli

náklady na kultúrne leto na nábreží boli zo Starého Mesta 0. Bolo to podporené len z externých

zdrojov, fondu z externých zdrojov, keď si získali tí umelci. Náklady na to, aké bude teda

budúcnosť Propelleru sme určili takisto na predchádzajúcich zastupiteľstvách, kde bola

vyhlásená súťaž a teraz sa rokuje s tým, že podpisuje zmluva o tom, že to bude prenajaté za

riadne trhové ceny. Takže akože myslím si, že tá diskusia má už svoje jasné odpovede a robiť

kultúru na celom území Starého Mesta má zmysel a keď povieme, že nevieme žiť bez kultúry

a nevieme dýchať bez kultúry, tak to neznamená, že jedna ulica má právo dýchať a druhá nie.

Keď to vieme urobiť a vieme to spraviť s tým, že teda to nejde na úkor žiadnej z iných oblastí,

čo naozaj nechceme, pretože školstvo, sociálne veci rovnako kvalita komunikácií sú veci, ktoré

všetkých Staromešťanov trápia, neporozumela som celkom tomu príspevku ale určite môžeme

zvolať stretnutie a porozprávať sa o tom, že ako k tomu pristupovať.
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Pani poslankyňa Ležovičová.

Poslankyňa MUDr. Ležovičová:

Ďakujem. Ja chcem poďakovať celému oddeleniu kultúry, že v tých podmienkach, ktoré

sme mali tento rok a vo veľkom provizóriu dokázali urobiť kompletné kultúrne leto veľmi

kvalitné a bolo dosť navštevované tak, ako mohlo byť pri dodržaní všetkých hygienických

podmienok. Je tam daná tabuľka práve tu sme si vyžiadali na komisii kultúry, aby sme videli,

aký rozdiel bol medzi minulým rokom a týmto rokom aj finančne, aj návštevnosťou

a porovnateľné sú tie výsledky a hovoria o tom, že fakt v tom malom krátkom období povolenia

akejkoľvek aktivity sa to kultúrne leto využilo a to, čo bolo, bolo veľmi hojne navštevované. Ja

osobne si myslím, že už sme tu dneska preberali kultúru. Staré Mesto je špecifická oblasť

Bratislavy a tak ako majú Vajnory svoju lokalitu, Rača, ja neviem ostatné mestské časti také

špecifické, tak aj špecifická kultúra je aj v Starom Meste. Myslím si, že treba to využiť, treba

to propagovať, treba v tom pokračovať, nemôže Staré Mesto zamrznúť a spoliehať sa len na to,

že mesto Bratislava, ktoré vám môžem povedať, že z môjho pohľadu neurobilo čo sa týka

kultúrneho leta nič. Hlavné námestie bolo tak prázdne, úplne kamenné, úplne o ničom. To som

ešte  nevidela,  aby  tak  skapal  pes  ako  na  Hlavnom  námestí  a  v  okolí  počas  celého  leta.  Nie

nejakého jedného, dvoch týždňov ale celého leta. Takže my sme suplovali na Hviezdoslavovom

námestí, na nádvorí Zichyho paláca, za čo ďakujem oddeleniu kultúry, ktoré teda malo čo robiť,

aby to narýchlo a v tých možnostiach dokázalo zariadiť a ja dúfam, že budeme pokračovať aj

naďalej v tejto aktivite, sú to špecifické kultúrne veci, ktoré nie v každej mestskej časti sú tak

žiadané alebo tak patriace ako tu. Ďakujem.

Starostka:

Ďakujem. Neevidujeme nikoho ďalšieho prihláseného do diskusie, takže ukončujem

diskusiu a odovzdávam slovo návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

Ďakujem. Hlasujeme o návrhu uznesenia, ako ho máme písomne v materiáli, čiže

berieme na vedomie informáciu.

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii, poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 16 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasovalo 0. Informácia

o Staromestskom kultúrnom lete bola zastupiteľstvom vzatá na vedomie. Prechádzame na bod
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č. 25 Informácia o organizácii samosprávy mestskej časti Bratislava-Staré Mesto k 15.

decembru 2020.

25. Informácia o organizácii samosprávy mestskej časti Bratislava-Staré Mesto k
15. decembru 2020

Starostka:

Otváram diskusiu k tomuto bodu. Nakoľko neevidujeme nikoho prihláseného,

ukončujem diskusiu a odovzdávam slovo návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

Hlasujeme o návrhu uznesenia tak, ako ho máme písomne v materiáli, čiže berieme na

vedomie informáciu.

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii, poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 17 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasovalo 0. Informácia

o organizácii samosprávy mestskej časti Bratislava-Staré Mesto k 15. decembru 2020 bola

vzatá na vedomie. Prechádzame na bod zaradený. Konanie v zmysle ústavného zákona

o ochrane verejného záujmu pri výkone funkcií verejných funkcionárov.

Viacerí:

(nie je rozumieť zo záznamu)

Starostka:

Aha, tak dáme teda A až po bode 26? Môžem poprosiť nedá sa to už vrátiť? 26.

Ďakujem. Takže otváram bod č. 26 Informácia o krokoch vykonaných v súvislosti s realizáciou

výstavby zariadenia opatrovateľských služieb na ulici Palárikova Dobšinského v Bratislave.

26. Informácia o krokoch vykonaných v súvislosti s realizáciou výstavby
zariadenia opatrovateľských služieb na ul. Palárikova-Dobšinského v Bratislave

Starostka:

Otváram diskusiu k tomuto bodu. Pán poslanec Gruska.

Poslanec doc. RNDr. Gruska, PhD.:
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No.  Priznám  sa,  že  tá  informácia,  tam  vlastne  svojim  spôsobom  nie  je,  lebo  už  sme

viackrát boli informovaní, tunak to je zhrnutie stále dokonca zhŕňanie čo sa deje, čo sa deje, čo

sa deje. A jedine, čo je pre nás nové, tak sami posúďte ten obsah, ktorí ste si to nečítali.

V súčasnosti sa finalizuje zariaďovanie interiéru nábytkom, zdravotníckym nábytkom

a vybavením, interiérovými doplnkami a elektronikou. No ja toto nepovažujem za celkom

dostatočnú informáciu. Tu neni žiaden dátum, čo sa bude diať, ako sa bude diať, to všetko

ostatné len donekonečna opakovanie toho, čo tu už sme počuli. Ak toto má byť ten prínos okrem

toho, čo už vieme aj popisné číslo, že bude 24, tak sa mi to zdá skutočne nedostatočné a poprosil

by som, aby sme dostali nejakú konkrétnejšiu odpoveď. Je to už kolaudované tri mesiace

pomaly, tak bolo by dobré, aby sme vedeli, čo s tým teda ďalej.

Starostka:

Tento materiál ste mali k dispozícii aj na komisiách, kde boli aj mohol byť priznaný

teda pán riaditeľ Seniorcentra alebo vedúci oddelenia investícií. Čo viem povedať, že to, že

vieme číslo aké je, tak to celkom konanie akože konanie o súpisnom čísle, takže to má tiež

svoje lehoty. Rovnako kolaudácia má tiež svoje lehoty. Do toho vstúpili opäť predĺženia

termínov vzhľadom vyhlásenia núdzového stavu alebo teda akože tej mimoriadnej situácie.

Dneska sme v štádiu, že naozaj sme ukončuje sa, že sa vešajú závesy a čaká sa len na to, kedy

nebude pandemická situácia taká, že bude naozaj rizikové tých ľudí premiestňovať.

Pán poslanec Mikulášek.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Ďakujem za slovo, ja som sa presne to chcel opýtať, kedy vlastne sa pripravuje nejaký

presun a že či teda je to naozaj len o tej pandemickej situácii a možno informáciu, keďže sme

na minulom zastupiteľstve schvaľovali ten prenájom tej kuchyne, že či sa v tom pohlo a máte

informáciu, že je vysúťažená niekto a aj zabezpečená tá strava. Lebo tým, že to nemáme priamo

ale je to cez pána Alexa ako štatutára tej ZOS-ky, tak nemáme o tom info. Možno by bolo dobré

pripraviť potom.

Starostka:

Keď už to bude, že uvedenie do prevádzky...

Poslanec Mgr. Mikulášek:

No, no, no. Ďakujem.

Starostka:

Ďakujem aj ja. Pani poslankyňa Ležovičová.

Poslankyňa MUDr. Ležovičová:
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Ďakujem. Ja som sa v prvom rade chcela poďakovať, že toto zariadenie sa podarilo

postaviť. To, že sa podávala správa každý mesiac to bolo moje iniciatíva, lebo sa zabúdalo stále

na to, takže tým pádom, že to muselo byť každý mesiac hlásené, aj keď sa nič neurobila, tak

aspoň sme vedeli sa niečo robí. Jasné, že teraz nemá zmysel, hoci myslím, že aj to

dozariaďovanie s tými perspektívnymi termínmi sú zaujímavé, aby sme boli informovaní. Tiež

som sa chcela spýtať, ako vyzerá tá kuchyňa a ja osobne si myslím, že teraz v tomto kritickom

stave nie je dobré sťahovať, lebo tie ZOS-ky sú v malých komunitách, po 12 ľudí, kde sa ako

takto dá udržať, aj keď v bojových podmienkach ale sú tie komunity malé a tuna a to

sťahovanie, takže bolo by treba počkať na také vhodnejšie a mať to už tak, lebo to sťahovanie,

to je jak je to v tom starom filme, že guľový blesk, že to už pôjde, keď to bude kompletne

zariadené. Takže ja ďakujem všetkým, že teda to pokračuje ďalej a že čoskoro to otvorené bude.

Rada by som vedela, ako bude fungovať tá kuchyňa, takisto ako bude fungovať tá práčovňa,

lebo tá práčovňa má fungovať takisto pre zariadenie, pre domov seniorov a v podstate pre

všetkých. Takže a nedostali sme vtedy odpoveď aj na to, že či keď skončí táto pandemická

situácia, budú sa tam môcť stravovať aj naši okolití staromestskí seniori, lebo v tejto lokalite

nemáme nejaké ideálne podmienky na stravovanie, musia do väčšej vzdialenosti dochádzať.

Ale jasné, že až keď sa dorieši situácia. Takže mne nevadí, že sme dostali dneska informáciu,

aj keď neni taká, akú som chcela a dúfam, že v tom koncom februára sa dozvieme viacej.

Ďakujem.

Starostka:

Áno. Materiály sa pripravujú teda v predstihu a tým, že teda sa idú aj do rady, do

komisií, tak sú vlastne je deadline na prípravu materiálov a odovzdávanie materiálov. V tom

čase ešte nebolo informácia, ktorá by bola finálna. Dnes už vieme, že tá súťaž bola ukončená,

tá zmluva s tým dodávateľom, ktorý bol víťazný sa uzatvára tá výpožičková zmluva, ktorú sme

tuto schválili. Takže ide to presne podľa toho, aká bola predstava riaditeľa Seniorcentra

v zmysle zabezpečenia stravy pre klientov poberajúcich teda sociálne služby.

Poslankyňa MUDr. Ležovičová:

A neviete, kto to vyhral?

Starostka:

Neviem, kto to vyhral.

Niekto:

(nie je rozumieť zo záznamu)

Poslankyňa MUDr. Ležovičová:

Tí, čo predtým?
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Niekto:

(nie je rozumieť zo záznamu)

Poslankyňa MUDr. Ležovičová:

No tak toto som veľmi zvedavá a prajem pánu riaditeľovi veľa šťastia, aby si ustrážil

kvalitu stravy. Toľko rokov, koľko sa stravovalo cez toto zariadenie, toľko rokov sme počúvali

permanentné sťažnosti od klientov. Oni zabezpečovali aj donáškovú službu do domácnosti, čiže

mali sme informácie nielen zo sociálneho zariadenia ale aj z domácnosti, tak sa veľmi teším,

ako si to ustráži, aby tá strava bola bezproblémová.

Starostka:

Odovzdáme ale verejné obstarávanie je verejné obstarávanie a naozaj do tohto som

nevstupovala vôbec, takže som nemala ani tú informáciu, že kto je tým víťazom. Verejné

obstarávanie má pravidlá, keď je to postavené na tom, že to teda je viazané na cenu, diskutovali

sme tu o tom dosť nakoniec, takže pokračujeme v diskusii a faktickou je prihlásený pán

poslanec Gruska.

Poslanec doc. RNDr. Gruska, PhD.:

Ja som teda stále nedostal tú odpoveď, že kedy to bude hotové. Nie kedy sa budú tam

sťahovať klienti, to chápem, to súvisí s pandemickou situáciou ale kedy to bude hotové, to

znamená bude to ready, že ak zajtra to umožní situácia, tak sa bude sťahovať. Tento dátum ja

som prekvapený, že ešte 15.12. proste akože nevieme.

Starostka:

Pán poslanec. Pripravené je čo. Keď je budova skolaudovaná, daná do užívania, keď je

ležia dneska klienti alebo poberatelia sociálnej služby na posteli, ktorá je na Paulínyho a tá sa

s ním prenesie na Dobšinského, tak je to pripravené alebo nie je? No niektoré izby nemajú ešte

zariadenie, pretože je v zariadeniach tam, kde to užívajú dnes. Dá sa povedať, zariadenie

opatrovateľskej služby je kompletne pripravené. To, či visí záves, to je naša dobrá vôľa, či tam

visí obraz. Takže dorábame tieto veci preto, aby tam tí ľudia mali naozaj pekné príjemné

prostredie. Ale formálne k užívaniu je celý tento objekt pripravený. A možno že sa zlepší aj

strava v tej dobrej kuchyni.

Pán poslanec Vagač.

Poslanec Ing. Vagač:

Ďakujem. No musím povedať, že som sklamaný, lebo to je jak z dažďa pod odkvap.

Tak, ako sa pani pani Ležovičová spýtala, že kto to vyhral a teraz sme sa dozvedeli, že

staronový, tak presne toto sme nechceli. Preto sme vybavili celú kuchyňu úplne fungel novú

kuchyňu. Presne o tomto sme hovorili, že aby tie služby sa ako vylepšili. Miesto toho my sme
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pre niekoho vybavili kuchyňu a ten niekto je ten staronový, ktorý nebol akože dostatočný.

Takže naozaj ako z dažďa pod odkvap, čiže nič nové. Akurát sme niekomu zabezpečili krásnu

kuchyňu, ktorú nám po rokoch odovzdá opotrebovanú. Takže nabudúce, keď budeme

schvaľovať nejakú investíciu, tak si to skúsme dohodnúť dopredu, že vlastne pre niekoho

vybavujeme tie veci. To odovzdáme niekomu teraz aj tú práčovňu, lebo však keď povie pán

riaditeľ, však je to lepšie outsourcovať, no tak je to proste pre nie koho robme, tak načo sme do

toho potom investovali.

Starostka:

Faktickou, pani poslankyňa Kleinert.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

Ďakujem. No teraz som spozornela s tým, že teda vyhral to niekto staronový, s kým sme

teda neboli spokojní, takže teraz moja otázka nie, ako sa dá nastaviť tá zmluva, ktorá bude

zabezpečovať tú danú kvalitu, lebo ja rozumiem, že je nejaké verejné obstarávanie, ale ako

vieme z nich tú kvalitu vymámiť?

Starostka:

Zmluva má zmluvné podmienky a pán riaditeľ si musí ustrážiť to, aby tú kvalitu mal

v takom rozsahu, aká je vyžadovaná. Ja si tiež zase musím povedať, že nie všetky ohlasy sú len

zlé. Preto sa to obstaráva, prídu nám tu ďakovné listy, že v čase prvej vlny, keď boli doma, že

boli v úplne šťastní, že proste im tá donáška chodila zo Starého Mesta.

Niekto:

(nie je rozumieť zo záznamu)

Starostka:

No tak ale asi to nie je také, ja to teraz nejdem súdiť, bude nová kuchyňa, bude mať

možnože nové prostredie, možno bude ináč motivovaný, možno naberie mení sa teraz ako bolo

povedané naposledy komplet trh toho, kto je voľný, disponibilný z kuchárov, proste nechajme

to plynúť s tým, že verejné obstarávanie bolo dodržané, môžeme dať skontrolovať to, či bolo

dodržané. Ale nemôžme tu kritizovať to, že či niekto robí úplne kvalitu alebo nekvalitu.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

No jasné, ja rozumiem, že teda predpokladáme, že bolo dodržané ale teda zaujíma ma

práve tá kvalita, čiže jednak ...

Starostka:

No. Tak to môžeme sledovať.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:
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... teda nastavenie tej zmluvy a teda aj dokázanie toho teda, že to naozaj je

a skontrolovanie, že to je naozaj kvalitné. Ďakujem.

Starostka:

Áno. Ďakujem. Pani poslankyňa Ležovičová.

Poslankyňa MUDr. Ležovičová:

Presne  toto  som  aj  ja  chcela.  Ja  neprotestujem,  že  nebolo  dobre  robené  to  výberové

konanie, to si netrúfam. Len problém je v tom, ako to teraz dokáže pán riaditeľ ustrážiť

a počúvať aj terénne donášky a ako sa nastaví tá zmluva, aby naozaj bola vypovedať, lebo bolo

nám povedané, že bude ľahko vypovedateľná. Neviem, či je to ľahko alebo nie je to ľahko ale

treba tú kvalitu toho stravovania ustrážiť a mala by byť rozhodne lepšia ako bola a v podstate

chutnejšia a pestrejšia tá strava, lebo na to sa viac-menej títo ľudia stravovali a to si treba

uvedomovať, že ľudia, ktorí sa stravujú nonstop v takomto zariadení potrebujú mať nejakú

inakšiu stravu upravenejšiu tú stravu alebo pestrejšiu alebo ja neviem zmenenú. Ja po štyroch

týždňoch v kúpeľoch nemôžem dusené mäso s ryžou ani vidieť. Takže preto myslím na to, že

treba toto odkontrolovať a mať zmluvu ošetrenú ako povedala pani Kleinert.

Starostka:

V podstate takýmto istým spôsobom aj v rámci CAF, to znamená tej certifikácie

verejnej správy bez problémov rozošleme dotazník, po pol roku, po trištvrte roku vyhodnotíme,

ukážeme to tomu dodávateľovi, uvidíme, či sa dokáže zlepšiť. S tým treba pracovať a nemáme

s tým vôbec problém, samozrejme si myslím, že aj klienti, aj riaditeľ, aj poslanci chceme, aby

tam nemali tí ľudia nepestrú stravu.

Pani poslankyňa Uličná.

Poslankyňa Mgr. Uličná:

... naozaj nechcela rozprúdiť nejakú debatu o kvalite jedla v zariadení opatrovateľskej

služby a táto informácia vôbec nebola tajná, Danka, my sme ju mali, ja som sa naschvál pýtala

pána riaditeľa na sociálnej komisii, lebo si myslím, že to patrí, aby aj členovia sociálnej komisie

boli informovaní ako prví, táto informácia tam padla, pýtali sme sa, nie nie v poriadku, pýtali

sme sa, že teda kto vyhral alebo ako je zabezpečená teda fungovanie kuchyne, pán riaditeľ

poskytol všetkým nám členom túto informáciu, že ja teraz nechcem hovoriť, že bohužiaľ alebo

chvalabohu vyhral nejaký dodávateľ, boli tam tuším traja dodávatelia, zrejme tento splnil tie

formálne alebo všetky iné podmienky najlepšie aj zo strany pána riaditeľa mám informáciu, že

teda s týmto dodávateľom má nejakým spôsobom zažitú formu spolupráce, vie s ním

kooperovať, vie s tým spolupracovať ale my ako členovia sociálnej komisie, ja si pamätám,

voľakedy sme chodili dokonca na kontrolu stravy aj do jasličiek, čiže vieme si to spôsobom
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nejako ošetriť ale naozaj ja by som nepúšťala do debaty, či je chutné alebo nie celkom chutné

jedlo, to asi nevieme my vyhodnotiť ako poslanci.

Starostka:

Môžeme chodiť na ochutnávku ako v škôlke, vážne, dobre, platí. Dáme si doniesť

vždycky obed na toto zastupiteľstvo. Dobre, naozaj, nájdeme systém. Ešte pani Kleinert alebo?

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

Ja by som práve chcela, že tuto sme to s pánom Skalníkom už teda vyriešili ten systém

tej kontroly, ja som teda vôbec ich nenapádala ani nehovorím, že či je niečo tajné alebo netajné

nič, ja akože aj idem s tým iba že okej, teraz sme vo fáze nastavenia zmluvy, tak ju nastavme

poriadne a teda áno pred chvíľou sme sa s pánom Skalníkom rozprávali o tom, že by sme mohli

chodiť dvadsiati piati poslanci kedy teda na obed, aby sme teda skontrolovali alebo naopak, ja

si myslím, že vieme skontrolovať, aká je kvalitná strava ale teda ja si myslím, že je jasné, keby

nám sem doniesli ten obed, tak to už by bola taká tá možno aj lepšie upravená, musíme také

robiť také námatkové. Takže to len tak na odľahčenie, teším sa na to, že to bude dobré, dúfam,

že áno.

Starostka:

Ďakujem, nakoľko nikto ďalší nie je prihlásený do diskusie, ukončujem diskusiu

a odovzdávam slovo návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

Len by som chcel poprosiť poslancov, ktorí budú chodiť na náhodné kontroly, aby

chodili až po skončení pandémie (nezrozumiteľné). Budeme hlasovať o návrhu uznesenia, ako

ho máme písomne v materiáloch, čiže miestne zastupiteľstvo berie na vedomie predmetnú

informáciu.

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii, poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 18 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasovalo 0. Uznesenie

k bodu 26 bolo schválené. Prejdime na bod 26A. Konanie v zmysle ústavného zákona o ochrane

verejného záujmu pri výkone funkcií verejných funkcionárov rozhodnutie vo veci.
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26A. Konanie v zmysle ústavného zákona o ochrane verejného záujmu pri výkone
funkcií verejných funkcionárov – rozhodnutie vo veci

Starostka:

Odovzdávam alebo otváram diskusiu k tomuto bodu. Pán poslanec Dostál.

Poslanec Mgr. Dostál:

Dovoľte, aby som ten materiál trochu uviedol, keďže nebol vopred zaradený, komisia

zasadla dnes a dodatočne bol zaradený do programu. Miestne zastupiteľstvo 30. júna začalo

konanie voči bývalému poslancovi Tomášovi Denticovi vo veci ochrany verejného záujmu,

keďže nepredložil v stanovenej lehote písomné oznámenie funkcií, vyžiadali sme si jeho

stanovisko. Jeho oznámenie bolo doložené dodatočne 16. júla 2020. Následne sme ho ešte

požiadali o doplnenie nejakých informácií, ktoré tam chýbali a navrhuje komisia zastaviť

konanie, keďže zákon hovorí, že pre účely porušenia povinností podľa článku 7 a 8 ústavného

zákona sa považuje verejný funkcionár za verejného funkcionára počas výkonu funkcie

a v období jedného roka odo dňa skončenia výkonu verejnej funkcie. Pán Dentico skončil

verejnú funkciu 18. októbra 2019, takže ten rok už uplynul a podobne, ako sme to riešili

v prípade pána poslanca Bučka, ktorý bol poslancom v predchádzajúcom volebnom období

a tiež uplynula tá lehota, tak komisia sa zhodla na tom, že navrhuje zastaviť konanie voči pánovi

bývalému poslancovi Denticovi.

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii, teda ďakujem Ondrejovi Dostálovi, ukončujem diskusiu,

keďže nikto ďalší nie je prihlásený a odovzdávam slovo návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

Budeme hlasovať o návrhu uznesenia, ako ho máme písomne v materiáli, a síce že

miestne zastupiteľstvo zastavuje konanie voči Tomášovi Denticovi.

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii, poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 17 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasovalo 0. Uznesenie

k bodu 26A bolo schválené. Otváram bod č. 27, ktorým je Informácia o vybavení interpelácií

poslancov Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Staré Mesto.



85

27. Informácia o vybavení interpelácií poslancov Miestneho zastupiteľstva
mestskej časti Bratislava-Staré Mesto

Starostka:

Otváram diskusiu k tomuto bodu. Keďže nie je nikto z poslancov prihlásený, ukončujem

diskusiu a odovzdávam slovo návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Dostál:

Budeme hlasovať o návrhu uznesenia, ako ho máme písomne v materiáloch, čiže

berieme na vedomie informáciu o vybavení interpelácií.

Starostka:

Áno. Ďakujem návrhovej komisii, poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 17 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasovalo 0. Uznesenie

k bodu č. 27 bolo schválené. Otváram bod č. 28, ktorým je bod Rôzne.

28. Rôzne

Starostka:

O slovo sa prihlásila pani poslankyňa Kleinert.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

Ďakujem. Ja by som len chcela, že na komisiách kultúry pravidelne riešime to, že či teda

uznesenia, ktoré sme dali a odhlasovali si máme splnené prípadne máme na ne odpovede

z miestneho úradu a mám dať tú apelovať na miestny úrad, aby sme naozaj dostávali odpovede

a odpovede včas. Prax tu roky bola taká, že na uznesenie vlastne ani len úrad neodpovedal alebo

ho vôbec neriešil a tak ďalej, zlepšilo sa to samozrejme posledné mesiace ale stále je to o tom,

že nám chýbajú niektoré uznesenia úplne a v poslednej dobe sme sa už aj na komisii dohodli

tak, že žiadame dokonca aj ku konkrétnym dátum, ktoré si myslím, že sú celkom rozumne

nastavované tak, aby miestny úrad mal čas aj možnosť aj v rámci kapacít nám odpovedať.

Takže ja by som týmto apelovať na to, aby sme naozaj my všetci členovia a členky komisií

a komisie kultúry zvlášť, pretože mám teda ten mandát na základe toho rozhodnutia komisie

toto komunikovať, aby sme tam nesedeli len tak zbytočne, aby sme o niečom len tak

nedebatovali, čo v podstate sa buď odignoruje alebo zamietne, aj keď niekedy už človek je rád
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aj za to zamietnutie, že v podstate aspoň nejakú odpoveď dostane. Takže apelujem na to, aby

miestny úrad si naozaj poctivo pozeral uznesenia akejkoľvek komisii a bral ich naozaj do

úvahy. Myslím si, že nás čas každého z nás je tu vzácny a nielen čas ale aj vedomosti, zručnosti

a vôbec energia. Ďakujem pekne.

Starostka:

Pán poslanec Mikulášek.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Ďakujem za slovo. Ja som si teda dovolil za posledné dva týždne myslím, že sa podarilo

nám získať príspevok na cyklotrasu na Blumentálskej, v rámci ktorej sa bude druhá etapa

realizovať a teda z podnetu dopravnej komisie tam je žiadúci teda bolo uznesenie, že by mala

byť zmena projektu tak, aby mestská časť v tom začala konať a nenechali sme to spadnúť počas

tej pandémie a pripravili projekty a všetko čo najskôr, aby sa to potom mohlo začať realizovať,

lebo samozrejme vieme, že tá realizácia je otázna v tomto čase pandémie.

Starostka:

Ja sa veľmi teším, že tento projekt vyšiel, verila som mu od začiatku, presviedčala som

vás, že poďme do toho, ja som naozaj rada, že dostaneme sa k druhej etape tohto priestoru,

ktorý bolo treba presvedčiť, že áno, takýto prístup k verejnému priestoru je cestou, ktorú

Bratislava práve v takýchto staromestských typických uličkách potrebuje. Naozaj z toho mám

radosť. Som rada, že z toho máme radosť všetci, lebo bude to prínos, ktorý tam zostane v tých

uliciach a v tom, ako bude doriešená tá ulica celá po celej dĺžke.

Pán poslanec Skalník.

Poslanec Ing. Skalník:

Ďakujem za slovo. Ja mám iba jeden taký zlepšovací návrh ohľadom testovania, inak

ďakujem teda úradu ale aj vám, pani starostka, za energiu, ktorú trávite pri opatreniach na boj

proti  COVID-u.  Ide  ale  o  to,  že  máme  už  trošku  zimu  a  na  tej  Gaštanovej  ulici  ľudia  stoja

vonku. Navrhujem, aby ste implementovali nejaký jednoduchý rezervačný systém, ktoré sú už

dneska vyvinuté a stačí ich fakt jednoducho implementovať. Ja som vám posielal ohľadom toho

aj e-mail. Na Záporožskej ulici to funguje a funguje to veľmi dobre, spokojnosť všetkých

občanov. Ďakujem.

Starostka:

Ďakujem, ja to odovzdám ale ja to naozaj to mobilné odberové miesto má

prevádzkovateľa zdravotnej starostlivosti. To nie je staromestské. My nemôžme si ani žiadať,

ani testy, keď nebudú testy, tak ich nebudú pre profesionálneho poskytovateľa zdravotnej

starostlivosti. Môžeme mu to navrhnúť ale či to on proste si vezme za svoje, to už je naozaj na
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tom  ako  on  to  má  pripravené.  Ale  rozumiem  tomu,  že  bolo  by  to  výhodnejšie  mať ten

rezervačný systém ale tie MOM-ky ho moc nemajú. Fakt iba tí úplne súkromníci.

Pani poslankyňa Kleinert.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

V podstate nadväzujem tematicky na Peťa Skalníka a to je testovanie nás poslancov

a poslankýň. Osobne si myslím a apelujem teda na to, aby každý z nás by mal byť pretestovaný

predtým, ako sa tu stretneme spoločne v tejto miestnosti. Naozaj sedíme v nej dlho, okná sa tu

nedajú otvoriť a tak ďalej, takže myslím si, že by to bolo naozaj vhodné. Čo sa týka toho

pretestovania, bola som včera na tej Gaštanovej, lebo prišiel nám mail, že zamestnanci

a zamestnankyne, poslanci a poslankyne sa môžu do 14:00 tam dať otestovať. Faktom je, že

prišla som tam 13:30 a teda nikto o tom nevedel na danom mieste a bolo tam strašne veľa ľudí

a akože to by som nemala ani náhodou to srdce sa pred nikoho nebodaj predbehnúť, to

v žiadnom prípade, takže potom som sa vlastne presunula na Dobšinského, kde to bolo lepšie,

lebo sa vtedy začínalo ale každopádne ani tam to nebolo také, že teda môže tam prísť

zamestnanci a zamestnankyne, poslanci a poslankyne v nejakom čase. A teraz je otázka, že či

teda my to vieme ako vravíš, pani starostka, že ich to nejak ovplyvniť tie časy v rámci toho

tímu zdravotníckeho, že by oni vedeli, že vtedy sa testuje alebo že či sa vieme dať otestovať tu

na úrade napríklad pred zastupiteľstvom alebo že ako toto vlastne celé vyriešiť je teda otázka,

lebo zjavne ešte zopár zastupiteľstiev takýchto mať budeme. Ďakujem.

Starostka:

Po prvé, testovanie pred zastupiteľstvom je úplne vylúčené. To znamená, že keď sem

príde jeden poslanec, ktorého otestujeme predtým, že je pozitívny, tak vlastne znemožní celé

zastupiteľstvo, lebo medzitým sa stretol, porozprával so všetkými ostatnými, takže to sa nerobí

nikdy, vždycky sa to robí deň predtým alebo dva dni predtým a to, že máme tieto mobilné

odberové miesta stálo naozaj veľké úsilie aj súčinnosť teda samosprávy v tom, že sme trvali, že

my to nutne potrebujeme.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

Ja rozumiem.

Starostka:

Keď sme našli toho partnera ale chcem povedať. To, že sa niekde čaká, je možné, že tie

miesta budú naozaj fungovať v takom režime, ako sa podarí, pretože zdravotníci sú v karanténe.

To nie je vôbec teraz sranda zohnať niekoho, kto je tam. Je jeden lekár, ktorý bol s desiatimi

ľuďmi, s ktorými mal postavený tím na dve, tri miesta a teraz sú všetci proste týždeň

v karanténe, tak za ten týždeň to nemáte ako nahradiť. Môžeme naozaj obvolávať známych, kto
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je tam ochotný si ísť proste sadnúť a v podstate nie tá kondícia už aj v Bratislave je taká, že je

problém, že zdravotnícky personál je v ohrození. Tak sme radi, že vôbec obidve miesta boli

včera  a  to  je  toľko,  čo k  tomu viem povedať.  Snáď už  sa  dostaneme do  normálneho režimu

budúceho roku a nebudeme musieť takéto otázky riešiť.

Pán poslanec Dostál.

Poslanec Mgr. Dostál:

Ja som tiež reagoval na ten e-mail o možnosti otestovať sa medzi jednou a druhou

v Kultúrnom centre Gaštanová pre poslancov a zamestnancov a tiež keď som tam prišiel pred

druhou, tak tam bol rad a vyriešil som to tak, že som tiež sa postavil do radu a počkal som si

ako ostatní ľudia a nebolo to nijako dramatické, ono to ide veľmi rýchlo, tak možno dve minúty

na jedného, bolo to dobre zorganizované a tiež mám negatívny test tak, ako ostatní ľudia, ktorí

tam čakali so mnou v rade predo mnou alebo za mnou.

Starostka:

Pani poslankyňa Španková.

Poslankyňa Ing. Španková:

Ďakujem pekne, ja by som chcela tiež pochváliť odberné miesto na Gaštanovej, tiež som

tam včera bola, prišla som tam o 2 minúty 6, boli veľmi ochotné dámy, ktoré vykonávali tieto

odbery, ešte ma zobrali, takže predo mnou bolo nejakých šesť, sedem ľudí, tiež som si počkala

v rade, takže veľká chvála, ďakujem.

Starostka:

Ďakujem. Faktickou, pán poslanec Ažaltovič.

Poslanec Mgr. Ažaltovič:

Ja by som si len dovolil apelovať, aby sme neboli nijako uprednostňovaní oproti

ostatným občanom.

Starostka:

Ďakujem. Faktickou, pán poslankyňa Kleienrt.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

Aby to nevznikol nejaký dojem, že by som chcela byť niekde preboha uprednostňovaná,

ide mi iba o to, že dostali sme mail, že bola rezervácia pre nás a tým pádom som to využila

práve preto, že následne som išla na úrad, kde som sa venovala komisii, ktorá vyhodnocovala

výsledky súťaže, takže išlo iba o to, že potom už naozaj som nemohla sa postaviť nikam do

iného radu, kde samozrejme, ja si rada odstojím, čiže aby tu zase nevznikol nejaký mylný

dojem, bola by som veľmi nerada, že sa niekde som neni ochotná stáť v rade, čiže ak dostanem
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informáciu zo staromestského úradu, že vtedy a vtedy niekam môžem ísť, tak to využijem a keď

tú informáciu mať nebudem, tak to proste neurobím, čiže to je celé, ďakujem.

Starostka:

Ďakujem. Pán poslanec Gruska.

Poslanec doc. RNDr. Gruska, PhD.:

... poznámky k tomu testovaniu. Myslím, že za chvíľočku to bude bezpredmetné, lebo

vláda zabezpečila toľko testovacích sád, že sa za chvíľočku minú a toto už nebude vôbec

zaujímavé. Predpokladám, že miestna časť si nezabezpečila vlastné testy ale druhá vec. Pre mňa

je ako keby už som sa to pýtal aj v tých interpeláciách, taký ten brutálny prístup arogancie toho

miestneho úradu pokračuje aj teraz, najprv bol ten dom opatrovateľskej služby ohradený plotom

úplne zbytočne veľkoryso, takže zabral celý chodník, teraz je tam nová búdka na testovanie,

ktorá sto percent chodníka zaberá. Sto percent. Keby bola trošku na tej ceste alebo tak, proste

to nedá sa tak celkom ľuďom dávať, že my zaberieme sto percent.

Starostka:

... šťastní, že to tam je.

Poslanec doc. RNDr. Gruska, PhD.:

Dá sa to dať na cestu, dá sa to dať vedľa, keď bolo testovanie na Jelenej, búdka bola

normálne na ceste, to neni tak frekventovaná cesta ale nezaberie sa celý chodník stopercentne.

Dá sa to urobiť tak, že chodec má akúsi prioritu aj v tomto meste. To je skutočná vec to posunúť

o dva metre vedľa.

Starostka:

Prosím vás, nezavádzajme. Lebo teraz si povedzme, že tam, kde stojí to odberové

miesto, je to profesionálne odberové miesto, sme radi, že ho tam máme, že sa nemuselo ísť do

interiéru zariadenia opatrovateľských služieb. Je postavené na chodníku s tým, že je to

príjazdová plocha alebo vjazdy na parkovacie miesta. To znamená, že ten chodník je plne

funkčný v podstate obídením. Môžeme tam dať nejaké navádzanie ale nemá chodec najmenší

problém. Je rád, tí ľudia z okolia, práve v tom to je, že tým, že je to odvrátené od obytnej časti

ako v Ružinove myslím, že sa zdvihla nejaká vlna odporu, keď sa takéto miesto zriadilo pod

obytnými domami. Toto je proste normálne, dobré riešenie a môžem povedať, že okamžite, ako

bude mať rýchla záchranná služba teda International Rescue System bude mať menší kontajner,

tak to vyriešime tak, aby nezaberal túto časť chodníka.

Pán poslanec Vagač.

Poslanec Ing. Vagač:
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Ďakujem. Chcel by som ešte požiadať ešte raz o tú odpoveď, lebo ja som tomu celkom

nerozumel. Juraj Mikulášek sa pýtal ohľadom tej Blumentálskej. Pamätáme si všetci, že keď sa

podával ten projekt, že tu bola pani Turbová, tak vtedy sme to mali teda pripomienky hlavne

ako  či  sa  tam  bude  pozdĺžne  parkovať alebo  priečne  a  tak  ďalej.  Boli  tam  ohľadom  tej

jednosmerky a toho točenia sa v tej štvrti a vtedy nám bolo sľúbené, že podajme to preto, lebo

teraz je ten čas, aby sme to stihli a potom budú možnosti tých zmien. A ja ako tak no pozerám,

tak sme si posunuli najbližšie zastupiteľstvo dosť hlboko do februára, to znamená, že v januári

a vo februári môže mať tie komisie, čiže týmto poprosím aj predsedov komisií, aby sme si teda

naplánovali tie komisie, aby sa nám nekrížili a aby sme tieto veci dostali do ako v tej ešte tej

fáze, keď sa dajú meniť, aby sme to dostali do komisie na naozaj preštudovanie

a pripomienkovanie. To isté platí o tom Jakubáku, to znamená, že teraz si to dajme, vieme si

povedať termíny a poprosím úrad, aby nám tieto veci predstavil v časovom predstihu, aby tie

veci potom sa dali ešte zmeniť. Čiže otázka znie teraz na tú Blumentálsku sa teba pýtam,

Zuzana, že kedy a kde to dostaneme a kedy je ten priestor na prerobenie toho projektu. To isté

platí na Jakubák a tak ďalej. Lebo tie termíny sa teraz dá ale to chce to ten čas. Chce to ten čas

a teraz sa pýtam, ako to je s tou Blumentálskou.

Starostka:

Zmluva na Blumentálsku bola podpísaná neviem, či nie je možno ani týždeň dozadu.

To znamená v tom momente, ako došlo k podpisu zmluvy, od druhého dňa je účinná, môžeme

rozbehnúť stretnutia, môžeme si dohodnúť stretnutie 23-tieho aj 4-tého. Ako veď to neni, to je

postavené, ako keby sme sa bránili, ideme úplne presne v tom, že podali sme projekt, povedala

som, keď bude úspešný, budeme sa baviť ďalej. Je úspešný, ideme sa baviť ďalej. Nevytvárajme

tu problém, že nie, tak ako sme povedali.

Poslanec Ing. Vagač:

Ten čas toho projektanta, on potrebuje čas to prerobiť, to znamená, že.

Starostka:

Ale  aký  čas.  Veď teraz  nie  je  jasné,  ten  projekt  má  päť rokov  na  realizáciu,  kľudne

môžeme  aj  štyri  roky.  Môžeme  to  mať hotové  v  tomto  období  a  mať to  urobené  dobre.

Pozrieme, aké sú tie zmluvné podmienky. Ako neni som mikromanažér v tomto. Dajme si

stretnutie aj 23-tieho. Je to pracovný deň. Napíšeme vám nejaké tri termíny a na ktoré sa

dohodneme, tak si k tomu sadneme. Ja rada o tom budem diskutovať. Myslím si, že treba o tom

diskutovať aj s aktérmi v území, aj s ľuďmi, ktorí tam bývajú.

Niekto:

(nie je rozumieť zo záznamu)
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Starostka:

Ja nemám pocit ale že by tento úrad nejako zadržiaval materiály. Keď sú k dispozícii.

Tak na najbližšie komisii to dostaneš. Dobre.

Niekto:

(nie je rozumieť zo záznamu)

Starostka:

Super, dajme si na komisii doručiť. Keď je Ľubo tu nie je, predseda komisie si stráži

body. V prvom rade na komisiách by sa mali prebrať body, ktoré sú predmetom zastupiteľstva.

Nie je úlohou komisie vytvárať úlohy pre úrad. Úlohou je prerokovať to, čo sa bude rozhodovať

a čo je úloha poslancov.

Ja by som ešte v bode Rôzne zaradila jednu vec, ktorú považujem za dôležité povedať

a je to v súvislosti s tým, ako bolo prezentované odstránenie billboardov na Americkom

námestí. Pani poslankyňa a stáva sa to inač čoraz častejšie, že poslanci neinformujete pravdivo,

tie informácie ste sa ani nespýtali, aké boli úkony úradu alebo ako sa postupovalo, rovno

napíšete,  že  stavebný  úrad  nekonal,  je  nesúčinný.  Na  to  si  treba  dať naozaj  pozor,  je  to

prenesený výkon štátu a preto vám teraz chcem dať informáciu, aby ste vedeli ako, keďže ste

staromestskí poslanci.

Chronológia k reklamným stavbám na oplotení fakultnej nemocnice na Americkom

námestí. Rozhodnutím číslo 6369 z roku 2010 zo dňa 10. septembra 2010 bolo právoplatne

vydané povolenie na reklamnú stavbu. Toto reklamné povolenie malo lehotu, dokedy bolo

platné, pretože niektoré stavby je možné povoľovať aj s dobou trvania, bola do 01. septembra

2011. Ďalším rozhodnutím zo 17.12. roku 2014, ktoré nadobudlo právoplatnosť 23. februára

2015 bola predĺžená doba trvania reklamných stavieb až do 24. marca 2015. Všetky reklamné

stavby, ktoré boli umiestnené na plote fakultnej nemocnice boli teda právoplatne povolené

stavebným úradom predchádzajúcich vedení tohto úradu. 02. marca 2015 požiadal opäť

vlastník o predĺženie doby trvania týchto reklamných stavieb. V marci, 03.03., požiadal

stavebný úrad o doplnenie, pretože nebolo jasné, či je platná nájomná zmluva a preto žiadala

doklad o úhrade nájomného. Ďalší listom z 21.08.2015 bolo oznámenie o pokračovaní konaní.

Správca majetku štátu uvádza, že nesúhlasí s predĺžením doby trvania reklamnej stavby

z dôvodu, že neexistuje majetko-právne ani zmluvný vzťah. Toto bolo zásadné pre vstup do

konania ďalšieho stavebného úradu, to znamená potreboval stavebný úrad na to, aby mohol

akokoľvek konať zistiť, či naozaj je vzťah k tej veci, pretože správca majetku štátu, v tomto

prípade teda nemocnica tvrdila, že nemá nájomnú zmluvu s tým neviem, ako sa volajú tie

spoločnosti, ktoré teda majú reklamnými agentúrami. Preto bola 21. januára 2016 zaslaná výzva
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na doplnenie vlastníckeho alebo iného práva k nehnuteľnostiam. Čo sa dialo od vtedy od tohto

roku 2016 bolo, že opakovanie boli podávané žiadosti a predlžovaná lehota na doplnenie

dokladov. To znamená tento stavebný úrad intenzívne konal a dožiadaval sa k tomu, že

potrebujeme mať túto. Keďže ale stavebný zákon alebo stavebný úrad si nekoná podľa toho, či

sa mi páči alebo nepáči tá reklama, nemohol konať ináč, pokým toto nemal doručené.

Opakované žiadosti boli teda nebolo správne konané v tom predchádzajúcom období, že práve

tam malo byť to prerušené alebo nariadené nejaké konanie. Nič k tomu nedošlo. Prišlo nové

vedenie  a  nové  vedenie  stavebného  úradu  a  odvtedy  sa  začali  veci  diať.  A  diali  sa  tak,  že

stavebný úrad konal a požiadal o stanovisko Krajský pamiatkový úrad, pretože zistiť, že keďže

je to v pamiatkovej zóne, je potrebné, aby takéto zásadné stanovisko záväzné stanovisko bolo.

Krajský pamiatkový úrad, ktorý dovtedy vydával súhlasné stanoviská s týmito stavbami

reklamnými vydal nesúhlasné stanovisko a oznámil túto skutočnosť stavebnému úradu. Keďže

boli protichodné vyjadrenia aj správcu majetku štátu, aj vlastníka reklamných stavieb o tom,

aká je platnosť nájomnej zmluvy, dožiadal stavebný úrad podľa stavebného zákona paragrafu

88 na odstránenie reklamnej stavby a oznámil im, že na povolenie stavebného úradu keď sa

odstraňujú reklamné stavby povolenie nevyžaduje. Podľa paragrafu 88 odstavec 4 stavebného

zákona pri reklamných stavbách postačuje ohlásenie lehoty, do ktorej budú odstránené, to

znamená, že vlastník, keď ide odstraňovať takúto stavbu, je povinný stavebnému úradu to

ohlásiť. To sa nestalo. Takže keď tam došlo k porušeniu zákona, došlo k porušeniu zákona zo

strany toho, kto odstraňoval tie reklamné stavby, zo strany vlastníka alebo zo strany majetku

toho, na koho majetku to bolo. Keď sa vyhlási, že stavebný úrad bol nesúčinný alebo nekonal,

nie je to pravda, tu sú jasné písomnosti, o tom, že boli dožadovaní k tomu, aby vydali vzťah

k tej veci, pretože bez toho nie je možné rozhodnúť. To je všetko, čo chcem povedať.

Dávajme i pozor na tie vyhlásenia, pretože sú príliš silné a stavebný úrad a prečítam

vám záver, z minulých období sme zdedili od predchádzajúcich štatutárov mestskej časti 57

spisov ohľadom reklamných stavieb. V týchto spisoch sa niekoľko rokov predlžovala lehota na

doplnenie dokladov. V 35 spisoch z nich sme reálne konali tak, aby bolo možné vydať

rozhodnutie a najmä sme žiadali súčinnosť dotknutých orgánov a iné právnické osoby,

upovedomovali sme o konaní a nariadení odstránení stavby. Ďalších 5 spisov sme právoplatne

ukončili. Od roku 2018, teda decembra k dnešnému dňu sme vydali pre hlavné mesto súhlasy

na odstránenie 47 reklamných stavieb, podľa ustanovenia paragrafu 88 odstavec 7 stavebného

zákona a pri dvoch reklamných stavbách sa ešte dnes zisťuje skutkový stav veci. Ďakujem.

Faktickou, pani poslankyňa Kleinert.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:
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Ďakujem za súhrn, ja sa teda iba opýtam v súvislosti konkrétne s tým, čo si práve čítala,

môžeme tento súhrn aj my, ako poslanci dostať?

Starostka:

Áno. Ja ho posielam aj na mesto.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

Dobre, ďakujem.

Starostka:

Dobre, môžeme pokračovať teda ešte v bode ukončujem teda bod Rôzne, neni asi

k nemu žiadne ani uznesenie, takže prejdeme na bod č. 29 , ktorým je Interpelácia poslancov

mestskej časti Bratislava-Staré Mesto.

29. Interpelácie poslancov Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-
Staré Mesto

Starostka:

Prihlásená pani poslankyňa Hitková.

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

Ďakujem. Ja mám dve interpelácie, ktoré by som chcela predložiť. V obidvoch

prípadoch by som rada interpelovala pani starostku. Takže v prvom prípade žiadam pani

starostku Starého Mesta o výpočet percentuálnej účasti jednotlivých poslancoch na

hlasovaniach počas zasadnutí miestneho zastupiteľstva a počas zasadnutí miestnej rady

a komisií za rok 2019 a za rok 2020. A následne chcem požiadať o uverejnenie tejto informácie

v Staromestských novinách, ako to bolo zvykom v predchádzajúcom volebnom období, ako

príklad mám Staromestské noviny z júna 2018, čiže robievalo sa to zhruba raz za pol roka. Je

to informácia, ktorú majú voliči právo vedieť, aby vedeli posúdiť, či poslanci, ktorým dali vo

voľbách svoj hlas pracujú pre nich a len by som chcela upriamiť pozornosť, že BSK aj mesto

vytvorili obdobnú tabuľku, ktorá je dostupná aj na internete, aj na sociálnych sieťach, čiže mám

otvorené tie Staromestské noviny pred sebou, čiže bývalo to tam veľmi prehľadne znázornené

aj v percentách ale nielen zo zastupiteľstva, čiže účasť, či niekto prišiel na hodinu ale rada by

som videla účasť, respektíve pardon percentuálne účasť na hlasovaniach jednotlivých tak, ako

to bolo predtým zvykov v Staromestských novinách.

Moje druhá interpelácia je úplne z iného súdka, týka sa základných škôl, ja by som

chcela poprosiť, aby v spolupráci s riaditeľkami a riaditeľmi staromestských základných škôl

sa zorganizovala anketa o ochote a záujme rodičov zúčastniť sa prípadného testovania.
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V prípade, že by sa návrat detí do škôl na druhý stupeň podmienil tým testovaním a musí byť

toto pre Staré Mesto prioritou a my sme boli jedným z mála zriaďovateľov, ktorý a nielen

nezistili dotazníkom alebo anketou záujem rodičov. Ja som už hovorila o tomto s pani

vicestarostkou, dozvedela som sa, že teda úrad robil nejaké kroky a tak ďalej a že rodičia dostali

aj e-mail alebo dostali správu cez edupage, ja som naozaj, ja mám reálne podklady, že som

dostala z niektorých základných škôl, od rodičov, od množstva rodičov z niekoľkých

základných škôl, aby to bolo jasné, mám podnety o tom, prečo práve Staré Mesto vôbec sa ani

len nespýtalo, ja som dostala tú informáciu, že prečo ale ja som vyzývala pána Sygúta, aj pani

Redechovú, ja som upozorňovala na to týždeň dopredu, aby sme komunikovali s tými päťtisíc

rodičmi, ktorých tam máme, ktorí čakali na nejakú informáciu, čiže ak sme nemali informáciu

z ministerstva, lebo pán minister tiež nevedel, nemal informáciu o tom, či sa bude, či sa nebude,

stačilo dať tým rodičom vedieť. Oni naozaj čakajú od nás nejakú komunikáciu a tá prišla až nie

skoro prišla, ja som dostala ako rodič som dostala prvý e-mail, som dostala až v nedeľu

podvečer s tým, že vôbec nič nevieme a čaká sa, hej? Ale my sme zriaďovatelia, mám za to, že

stačilo napísať informáciu, že bez nejakého pokynu zhora nedokážeme zorganizovať sami

testovanie, čokoľvek, čo by tých rodičov ukľudnilo, lebo ja kľudne tie e-maily môžem všetky

preposielať, ktoré dostávame a teda telefonáty a tak ďalej, pretože to potom vyzerá, že ja tu za

niečo  bojujem  a  si  to  tu  asi  vymýšľam  alebo  čo  ale  reálne  tí  rodičia  nevedeli  a  dostali  tú

informáciu strašne neskoro a pýtali sa hlavne na to, prečo my jediní sme sa ich ani v ankete

neopýtali, či by boli ochotní na nejaké testovanie prísť.

Starostka:

Dobre. Ja naozaj opäť poviem a dávajme si to prosím pozor. Akí jediní sme sa nepýtali?

Ja som vám to povedala, pani poslankyňa, a je mi to ľúto, že keď sme si to prešli, tak to vôbec

nereflektujete. Poprosím vás, naozaj preposielať tie maily, pretože my s riaditeľmi

komunikujeme, dospeli sme do štádia, že naozaj dať im informáciu, o ktorej zriaďovateľ vôbec

nevie,  či  bude  môcť testovať,  nebude  môcť testovať.  My sme tímový hráč a  Staré  Mesto  sa

koordinovalo so všetkými mestskými časťami. Jediná mestská časť, ktorá sa rozhodla

informovať bolo Záhorská Bystrica, ktorá sa rozhodla si zabezpečiť aj testovacie miesto ako

jediná. Bolo na to pozerané dosť teda s tým, že akože prečo vyčnievajú z tej dohody, ja som im

fandila, pretože je dobré, že to pilotné testovanie aspoň na jednej zo základných škôl

z Bratislavy došlo. Mestská časť Záhorská Bystrica má iba jednu školu v svojej zriaďovateľskej

pôsobnosti, preto a väčšina detí teda je priamo z tej mestskej časti, takže ja si myslím, že to bol

ideálny pilot na to, aby sme zistili, ako takáto metóda vie fungovať. Keď sme sa ostatných 16

mestských častí dohodli, že nebudeme sa vypytovať a niektorý starosta sa možno rozhodol
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nakoniec že áno. Ja som to sama navrhovala. Spýtajme sa rodičov, či by vôbec došli. Dopadlo

to tak, že s Karlovou Vsou sme sa koordinovali, že dobre, Karlova Ves sa teda spýtala, presne

na základe toho, že do toho četu som dala ja, že spýtajme sa ich, či sú vôbec ochotní, lebo ja si

myslím, že ten druhý stupeň ani nepríde tých 70 percent. Taká bola aj realita. Menej ako 50

percent odpovedalo v Karlovej Vsi. Nevytvárajme tu dojem, že my nejakým spôsobom

neakceptujeme alebo nereflektujeme na rodičov. Sme jedno mesto a mali by tie školy fungovať

asi v podobnom režime, nejdeme sa teraz predbiehať, že či bude mať Staré Mesto, dohodli sme

sa že sa pýtať nebudeme, že im oznámime vlastne ten záver a tak sme to urobili. Ak som sa

mala pýtať špeciálne za, tak to nabudúce urobím ale akože naozaj tí rodičia boli v pohode,

riaditelia boli úplne v pohode, dokonca, keď sme to celé s nimi prešli, s každým jedným osobne.

A keď si naposledy hovorila, že jeden, druhý, tretí riaditeľ ti hovoril, fakt to prepošli, lebo

potom  niekde niečo nehrá, keď my s nimi komunikujeme, povedia, že sú v poriadku, je tu

vicestarostka  pre  školstvo,  bola  som  pri  tom,  keď sme  komunikovali  s  nimi  na  telefóne,  že

ideme do toho, kto je ochotný ísť. A povedalo sa nie, nebudeme proste ich miasť, že niečo im

sľúbime, že to otvoríme a potom to neotvoríme. Načo to je tiež dobré, akože to bolo dobré, že

by sme sa ich spýtali, veď dostali v pondelok alebo v utorok všetci mail a boli s ním úplne

spokojní s tým mailom, veď nám tiež chodia maily s tým, že ďakujeme, že ste nás informovali,

sme radi, že to už nebude do konca roka. Nikdy nevyhovieme všetkým. Vždy sa dá vypichnúť

jeden názor. Ja si vždycky vytiahnem aj takého, aj takého, proste názorov je tisíc, s tým treba

rátať. Ale nie teraz, že pokriviť realita s tým, že nejaký rodič možno bol nespokojný, niekto

bude nespokojný vkuse s niečím, niekto bude spokojný, niekto (nezrozumiteľné) na všetko.

Proste to je život. Ale my sme naozaj si splnili z pozície zriaďovateľa a tímového hráča tým, že

teda  mali  by  tie  školy  ísť v  jednotnom  režime  a  keď sme  sa  nedohodli,  že  budeme  pilot

a budeme sa teda pýtať nejakým iným spôsobom, ako sa pýtali iní, tak sme to nespravili.

Faktickou, pani poslankyňa Uličná.

Poslankyňa Mgr. Uličná:

... ako, Petra, v podstate zareagovala som na teba aj na miestnej rade, čiže ja už sa budem

iba opakovať, tie informácie sú teda dané. Ja po tom tvojom ako keby názore som si dovolila

osloviť piatich zo siedmych riaditeľov, že či sú tu nejaké pochybnosti alebo či majú nejaké zlé

informácie alebo kusé informácie alebo nejaké nezrovnalosti. Ja môžem povedať za seba, že

tých päť zo siedmych riaditeľov odpovedalo, že v žiadnom prípade. Že veľmi dobre sa im

spolupracuje so zriaďovateľom, že nikdy necítili takú výraznú a významnú podporu ako je to

teraz v tomto nastavení. Ja interpretujem. Ja nehovorím, že to naozaj tak je, ja iba teraz hovorím

a tlmočím názor tých piatich zo siedmych riaditeľov. Že bolo veľmi významné a veľmi správne
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rozhodnutie, že zriaďovateľ komunikoval, pretože veci sa menia. Piateho alebo teda ten piatok

v decembri, keď sme reagovali na facebookovú stránku alebo facebookový profil pána

premiéra, čo považujem za absurdné ešte rozhodnutím ministra školstva, ktorý je naším

gesčným ministrom nebolo dané nič. Čiže tie veci sa menia za pochodu, takisto väčšina rodičov

vníma, že jednoducho ráno, čo hodina, to novina, veci sa menia, na ktoré sa snažíme nejakým

spôsobom zareagovať. Veľmi pozitívne hodnotili všetci riaditelia teraz tí piati zo siedmych, že

nakoniec zriaďovateľ zobral na teda tú zodpovednosť a úlohu a nejakým spôsobom dal

vyrozumenie, že na koľko ten list si dostala ty aj ako rodič z Vazovovej. Čiže naozaj my tie

negatívne podnety alebo nejaké nezrovnalosti nemáme. Mrzí ma to, ak ich máš ty, čiže naozaj

potom by bolo dobré, dá sa to anonymizovať, preposielať aj tie nespokojné maily, aby sme

vedeli týmto spôsobom zareagovať. Bolo to pozitívne hodnotené zo všetkých zo strany

riaditeľov, že s nimi komunikujeme, že dokonca ešte reagujeme na facebookový profil osobný

pána premiéra, čiže my sa naozaj to neni tak, že my tu nič nerobíme a čakáme, čo nám tu spadne.

Čiže neviem potom niekde asi je chyba, keď tie informácie my máme nejaké a ty dostávaš iné,

mňa to mrzí.

Starostka:

Pani poslankyňa Kleinert, faktickou.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

Ja tiež ako máme deti zo Staromestských škôl som vlastne nič nevedela, takže to len tak

dávam do placu ale teda chcela by som povedať, že ono je dôležité komunikovať o tom, že čo

sa deje alebo čo sa robí a že raz dostaneme aj odpoveď, pretože v tejto chvíli sa deje to a to.

Lebo naozaj, jasné, že pán premiér freneticky tu mení situáciu každú chvíľu a je veľmi dôležité

zachovať pri tom chladnú hlavu ale práve preto je tá komunikácia veľmi veľmi dôležitá s nami

rodičmi a ja osobne mám podobnú skúsenosť ako Peťa, takže ja by som bola len apelovala na

to, že my nehovoríme, že úrad nekoná alebo nerobí ale skúsme sa pobaviť teda o tom, že kde

v tej komunikácii by sme mohli zlepšiť spôsob komunikovania v rámci, aby sa to dostalo až ku

konečnému užívateľovi, čiže k rodičom, ďakujem.

Starostka:

Ďakujem. Pani poslankyňa Hitková, faktickou.

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

Ja by som teda dovolila to, čo zaznelo z úst pani starostky len veľmi krátko, lebo ja stále

mám pocit, že čokoľvek, čo povie človek, tak sa berie ako útok. Ale ja to neberiem tak, ja to

beriem tak, že ja žiadam, opäť žiadam, aj tou interpeláciou ja žiadam, aby sme sa dopredu

postavili k tomu a pripravili si scenáre, ktoré táto vláda teda, nie vláda, pardon, pán premiér to
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teda mení, takže pán premiér nemá tie scenáre a rozhoduje sa väčšinou ad-hoc z večera do rána

a musí to byť veľmi ťažké, ja to všetko chápem. Ale my tu reálne máme 5 000 rodičov a ja

chápem, že asi niektorí boli happy, že nešli ich deti do školy pred Vianocami ale naozaj tí

rodičia nedostali tú informáciu, čiže ja sa opäť pýtam, kedy išla prvá informácia rodičom, keď

si vezmete, že sú to rodičia, ktorí v nedeľu sa v správach dozvedeli, že toľko a toľko škôl sa na

Slovensku otvorí a im ešte len išla informácia, že asi sa neotvorí.

Starostka:

V Bratislave iba jedna.

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

Hej. Ide mi o to, že naozaj tá informácia išla zo strany Starého Mesta v čase alebo v dni,

keď už niektorí rodičia na Slovensku deti v školách mali, čiže len prosím.

Starostka:

Peťa,  my  komunikujeme  ako  zriaďovateľ s  riaditeľmi  škôl.  S  riaditeľmi  škôl  sme

informovali vo štvrtok...

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

... na Vazovovej sme dostali informáciu, že zatiaľ nič nevieme.

Starostka:

Zriaďovateľ nepíše nikde rodičom. Ja ani nemám prístup na komunikáciu.

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

Tlmočili riaditelia len informáciu, že zatiaľ nič nevieme. A to potom nevyznieva, nieže

nič nevieme, nemáme, nevieme, či sa pôjde do školy pred Vianocami, čiže ja toto všetko

chápem, len tí rodičia nie sú úplne spokojní s tým, že ako keby sme im ani nepovedali prečo

alebo načo alebo prečo sme sa rozhodli tie deti do škôl neposlať alebo to ani neskúsiť. To bolo

celé. Ja na nikoho neútočím, ja len prosím dopredu interpeláciou, aby sme sa na prípadne

otvorenie škôl, ktoré by mohlo byť podmienené testovaním vopred pripravili. To je celé. Na

nikoho neútočím, len žiadam, aby sme boli dopredu pripravení na január. To je celé.

Starostka:

Ďakujem veľmi pekne, ide nám o to isté, určite chceme byť pripravení na otvorenie škôl.

A mám deti, ktoré tiež chcem, aby boli v škole a v čo najviac teda normálne zapojené do

výchovného vzdelávacieho procesu.

Faktickou, pani poslankyňa Uličná.

Poslankyňa Mgr. Uličná:
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Naozaj, ja si myslím, že nám ide o to isté. My zajtra máme so školstvom poradu o jednej

s pani Redechovou, s pánom Sygútom. Myslím si, že ak budeme mať viac informácií, môžeme

aj poslancov teda o tomto informovať, aby ste vedeli, ďakujem.

Starostka:

Pani poslankyňa Satinská.

Poslankyňa MUDr. Satinská:

Ďakujem. Mne je toto hrozne ľúto, o čom sa tu rozprávame, lebo ja si myslím, že

všetkým nám ide úplne o to isté, hoci ja už nemám samozrejme školopovinné deti s ohľadom

na vek ale tu je naozaj taká otázka, že či je povinnosťou zriaďovateľa komunikovať s rodičmi.

Ako nie. Ja som presvedčená, že teda zriaďovateľ má komunikovať s vedením pedagogického

zariadenia, ktorého je zriaďovateľom, to sa týka škôlok aj škôl. No ako to tí páni riaditelia

prenášajú alebo pani riaditeľky potom tým rodičom, neviem, kde je ten misunderstanding, teda

kde sa nerozumieme, lebo všetkým nám naozaj ide o to isté ale aj všetci hovoríme to isté. Keď

z tej vlády idú zmätočné informácie, ktoré sa niekedy zmenia aj trikrát za deň, tak ako sa

mestská časť môže dopredu pripravovať a ja sa veľmi obávam, že v januári bude situácia oveľa

horšia ako je dnes, ďakujem.

Starostka:

My radi budeme komunikovať naozaj ako otvorený, transparentný úrad, aj sa snažíme

teraz v rámci komunikácie s edupageom mať prístup a vytvorený proste priestor komunikačný,

ktorý by bol aj na tejto úrovni. Musím povedať, že mám deti, ktoré už chodia vlastne trinásť

rokov do zariadení. Nikdy starosta alebo starostka nekomunikovala s nami ako s rodičmi,

nehovorím,  že  ako  s  občanmi  Starého  Mesta.  Ale  fakt  mi  to  príde,  že  komunikujeme

s riaditeľmi intenzívne, máme o tom normálne záznamy, môžeme si to preposielať, dobre?

Naozaj, zistíme kde je tá chyba, lebo keď tá nespokojnosť, je, tak ja súhlasím, keď sa zmenil

postoj a žiadajú, aby s nimi komunikovať zriaďovateľ, tak ja rada budem.

Pán poslanec Mikulášek.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Ďakujem. Ja teda nadviažem na inú tému, ktorú sme mali rovno predtým a to je stavebný

úrad. Ja, pani starostka, podám interpeláciu a teda prehľad, ktorý ste tu dneska povedali o tých

billboardoch a o tom bol celkom zaujímavý a mňa by to zaujímalo možno v širšom rozsahu, tak

vás chcem požiadať a teda aj s nejakým finančným vyčíslením našich nákladov na náš stavebný

úrad, takže vás chcem požiadať o dve veci. Jedna je o podrobné vyčíslenie nákladov na

fungovanie stavebného úradu, zvlášť financie, ktoré sú z preneseného výkonu štátnej správy

a zvlášť z rozpočtu mestskej časti a tie z rozpočtu mestskej časti tak podrobnejšie položkovito.
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A zároveň by ma zaujímala štatistika za rok 2019, 2020, ktorú ste tu načrtli zatiaľ za billboardy

ale teda na všetky konania, to znamená, že počet konaní rozdelené na prijaté stavebným

úverom, vybavené v lehote konanie na podnet iných, konania z vlastnej činnosti a prípadne

podané podnety stavebného úradu nášho na štátny stavebný dozor a koľko ohlášok bolo, taká

nejaká súvislá štatistika, aby sme vedeli povedať ľuďom, že teda čo a ako načo, začo, kde

stojíme, prípadne v lehotách, po lehotách atď. atď.

Starostka:

Jasné.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Takže dám tú interpeláciu.

Starostka:

Toto je presne vec, ktorá zaujíma aj nás, sledujeme ju, dnes vám vieme povedať, že

k 15.12. bolo v roku 2020 expedovaných 3 530 písomností zo stavebného úradu, čo vychádza

na jedného zamestnanca 300 druhov písomností za rok 2020. Ten úrad je megačinný a nie

nečinný. To, že tých podnetov je toľko znamená, že buď musíme posilniť naozaj potom

v rozpočte stavebný úrad, nech sa tam príjmu o ďalším dvoch ale to ťaháme teda už naozaj

z samosprávneho rozpočtu, pretože prenesený výkon štátu je naozaj na dvoch, troch

zamestnancoch. Ale toto sú jasné čísla, ktoré sa dajú normálne dohľadať na úradných tabuliach,

takže máme o tom záznam, rada vám na túto interpeláciu odpoviem, pretože bude naozaj aj

zverejniteľná, pretože je to zaujímavé číslo. Ďakujem.

Pani poslankyňa Kleinert.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

... nadviazala na túto tému, lebo dávame teda podobnú interpeláciu s pánom

Mikulášekom, čo sa týka stavebného úradu, takže už teda odpoveď bude tam. Ako vravíš, keď

už teda máme tie dáta, je to naozaj obrovské číslo, tak poďme sa zamyslieť nad tým, čo s tým

a tým pádom jasné treba posilniť ale nemôžme povedať, že úrad funguje, lebo nás ľudia

ukameňujú, akože dva roky je to taký tlak. Ja ešte tým, že sa pohybujem v okolí architektov

a ľudí, ktorí stavajú a zároveň medzi Staromešťanmi, tak je to na zbláznenie.

Starostka:

Je to na zbláznenie, presne tak.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

Ten výsledok je, že nikdy nefungoval horšie.

Starostka:

Ale prosím ťa.



100

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

Ale akože, ja rozumiem tomu...

Starostka:

Je to názor proti názoru, ja tu mám ďakovné listy, ukážem ti tie.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

Rozumiem, ja teraz akože iba tým hovorím, že ak máme dáta, že ich je veľa týchto

písomností a ten stavebný úrad je poddimenzovaný, tak musíme vyriešiť toto, lebo my

nehovoríme, že tí ľudia vôbec nepracujú ale jednoducho nemáme výsledok. Výsledok je, že

občania nám povedia, že nikdy nefungoval horšie a ja teda odporúčam počúvať tých ľudí

a nepresviedčať ich dátami, ktoré im nič nepovedia, keď im niečo stají tak, že polroka sa im

z úradu, že nikto neozval. Niekto povie, že aj vyše roka, čo podľa mňa nie je akože v súlade

s tým, ako by sme chceli fungovať a ešte teda by ma zaujímalo, že teda v rámci interpelácií sa

pýtam, že teda pani riaditeľka, ktoré je pre mňa stelesnenie Columbovej ženy, že kedy ona bola

na ktorej komisii, pretože ak si pamätáme, tak vlastne vyplynulo tu ešte z diskusie s Adamom

Berkom, že pani riaditeľka úradu bude chodiť na komisie poslanecké a teda ja neviem o žiadnej

ale keďže nie som na tých predmetných, tak možnože nemám len dané informácie, takže

v rámci interpelácii by som sa chcela opýtať, že na ktorých a koľkých bola pani riaditeľka

stavebného úradu komisií. A potom ešte by som sa chcela opýtať, že mám tak ešte nejaké ďalšie

otázky, ktorými tu nebude zaťažovať a tiež sa týka stavebného úradu a potom ešte mám otázku

od Staromešťanov, či sa niečo chystá na Tabakovej ulici na mieste ihriska na Tabakovej ulici.

Tam tí ľudia majú informácie, že teda niečo by sa tam mohlo možno stavebného chystať a teda

nevedia o tom nič a z úradu...

Starostka:

Nemáme tu nič evidované. (nezrozumiteľné) keď príde podanie, budeme sa mu venovať

ale zatiaľ tu nie je nič.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

Áno. Takže podávam tieto interpelácie a ďakujem.

Starostka:

Pani poslankyňa. Ale tých 3 552 písomností...

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

Ja uznávam, to je obrovské číslo.

Starostka:

... ktorí šťastie svoje nemusia vypisovať. Jasné, že tí, ktorí sú nie úplne spokojní, tak tí

sa nechajú počuť, je to prirodzené, stavený úrad nikdy nebude obľúbeným úradom, bude



101

obľúbeným úradom na dedine, kde bude proste úradom, ktorý naozaj povoľuje domy a chaty,

ktoré sú bezproblémové, pretože tam neexistuje pamiatkový úrad, územné plány tri

protichodné, ktoré sú navyše. Ja viem úplne tomu rozumiem a teším sa tým interpeláciám,

pretože ich radi zodpovieme.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

Áno, ja v rámci stavebného úradu naozaj nečinnosť stavebného úradu prípadne moc

jedného úradníka je niečo, čo aj mňa priviedlo do komunálnej politiky, lebo je to absolútny

pocit bezmocnosti obyvateľov a myslím si, že je veľmi dôležité, aby sme ich počúvali a tieto

dáta, ktoré sú si teraz dala sú fakt dobré na to, aby sme vedeli aj my povedať, áno, treba tam

dať viacej peňazí, treba tam dať viacej stuffu, lebo potrebujeme viacej podaní vyriešiť z logiky,

ďakujem pekne.

Starostka:

Ďakujem. Pán poslanec Mikulášek.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Zareagujem na dve veci. Najprv k Tabakovej. Tam viem povedať teda aj nejakú

informáciu, lebo sme boli v rokovaní s tým majiteľom toho pozemku. Boli sme v rokovaní s

tým majiteľom pozemku, on už vtedy hovoril, že dočasne bude to ihrisko využívať asi

pravdepodobne ako platené parkovisko. Je to súkromný majetok, zastavané plochy a nádvoria.

Bohužiaľ v tomto sa mu zamedziť nedá a pokiaľ moja informácia teda tak tušák taký je taký,

že predpokladá sa tam aj výstavba. Preto ja tam bojujem o ten pozemok o kúsok, aby sme mohli

zachrániť tam školský dvor tej škôlke a je to s ním tak, že aj ten prísľub je ale asi keď nám to

predá, tak nám to predá až potom, keď tam niečo postaví, aby si on neznížil výmeru pozemku,

ak mu to teda územný plán dovolí, aby mohol postaviť čo najväčší rozsah určite. Takže to tak

nejako bude ale s tým my nič neurobíme, to sú dané procesy a ktoré sú tu, takže odpovede, že

teraz tam bude platené parkovisko. To je prvá vec.

A druhá vec. Chcel som povedať k tomu stavebnému úradu, že presne to, čo tu povedala

aj Danka, že asi je pravda aj to, čo ste povedali vy, pani starostka, že väčšinou ľudia kričia

vtedy, keď sa im dostane neprávia a tí dobrí nepovedia, že však to všetci vieme, že jedna k desať

je tá štatistika, o dobrej veci povie jeden a o zlej desiati ale malo by to smerovať presne tie čísla

k tomu, preto som ja ten podnet dal, aby sme sa vedeli z toho odraziť a myslím si, že prišiel

možno  čas  zauvažovať možno  nad  nejakou  digitalizáciou  alebo  niečím,  aby  sme  aj  tým

úradníkom zjednodušili ten prístup do nejakej formy, kde aj tí ľudia jednoduchšie to donesú,

nemusia sem chodiť, bude to menej poviem to subjektívne alebo ako vložiť do nejakého

systému, treba sa nad tým skrátka zamyslieť, že kde to vieme zefektívniť, keď máme tak málo
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peňazí, lebo to povedzme si to na rovinu, že ľudská práca je tá najdrahšia v dnešnej dobe a keď

by sa  podarilo  nájsť nejaký  systém,  s  ktorým by sme to  zjednodušili,  tak  by  to  bolo  možno

omnoho efektívnejšie.

Starostka:

Problém ale je, že ten stavebný zákon sa musí zmeniť, my to nemôžme zmeniť VZN-

kom alebo z pozície samosprávy, to je prenesený výkon, ten sa riadi naozaj svojimi regulami.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

To je v poriadku ale tie sa dajú nastaviť, zefektívniť s nejakým systémom, ktorý funguje,

to doručovanie písomností, všetky tieto veci odsledovať.

Starostka:

Nie, doručovanie písomností je právny...

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Ja viem. Ja tomu rozumiem, len odsledovať, že to tam niekomu bude upozorňovať, že

už je po doručení, rozumieme sa, že skrátka ten systém sa dá sledovať efektívnejšie, možno

v nejakej elektronickej forme ako niekto, keď musí nahliadať do spisu, pozerať si tie. Akože

tak som to myslel.

Starostka:

Jasné, len my tiež máme asi problém, že či áno, to je taká zložitá úloha a teraz fakt že

taká myšlienka a nemusíme to rozoberať, dajme si k tomu kľudne aj stretnutie, keď budeme

mať čísla  k  tým  interpeláciám  a  áno,  lebo  to  je  zase  systém,  ktorý  budeme  my  vkladať do

preneseného výkonu, ktorý je poddotovaný a možnože naozaj prinesie potom v konečnom

dôsledku nejaký efekt alebo treba to pozrieť, aby to nebolo v rozpore so správnym poriadkom

a s tým, čo musí ten stavebný úrad.

Pani poslankyňa Hitková.

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

Ja len veľmi krátko zareagujem k tomu stavebnému úradu. To, čo mám to málo

informácií je stále o tom istom, že my v podstate náš stavebný úrad nedodržiava väčšinu

zákonom stanovených lehôt. To znamená, že máme tu aj poslancov Národnej rady a je smutné,

ak my sami s takýmto osadenstvom v zastupiteľstve nevieme sa nejako vysporiadať s tým, aby

sme dodržiavali zákonom stanovené lehoty a taký najsmiešnejší prípad pre mňa bol, že niekto

čakal jedenásť mesiacov na to, aby prečíslovali niečo, čo malo byť hotové podľa zákonných

lehôt do 30 dní. To znamená, že ak náš stavebný úrad má mať 30 dní zo zákona a koná po

jedenástich mesiacoch, tak naozaj sa nečudujem tým obyvateľom, že sú z toho rozčarovaní.

Starostka:
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Chcela by som vidieť ten spis naozaj. Neviem. Častokrát sa mi dostane takáto

informácia sa výsledok je, že stavebný úrad dožiadaval alebo nebol zaplatený poplatok. Podľa

zákona nemá konať stavebný úrad, pokým nie je splnené všetky požiadavky. Neviem na to

zareagovať. Často fakt je podávaný príbeh, keď si sadneme nad spis, tak je realita úplne iná.

Keďže  sme  presne  skončili  aj  bod  interpelácie,  ukončujem  dnešné  zastupiteľstvo,  je

posledné  v  tomto  mimoriadnom  roku  2020.  Verím,  že  teda  ešte  advent  dobehneme  v  čo

najväčšej pohode a vidíme sa v roku 21, ktorý bude snáď normálnejší a budeme sa môcť

venovať normálnemu klasickému komunálnemu výkonu a nie do hľadania mobilných

odberových miest a ako vrátiť deti do škôl. Všetko dobré vám prajem.
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